
Gospodarstvo
Podravje � Talum 
bi kupil Aha Emmi, 
lastniki zadržani

� Stran 8
Ptuj, torek, 
17. novembra 2015
letnik LXVIII � št. 89
Odgovorna urednica: 
Simona Meznarič
ISSN 1581-6257
Cena: 1,20 EUR

67 let
Slovenija, Podravje � Okoljsko ministrstvo stopilo korak nazaj

Koncesnine občinam za zdaj ostajajo
Potem ko je Ministrstvo za okolje najprej napovedalo zakonsko podlago za odvzem koncesnin, ki jih DEM izplačuje občinam ob Dravi, 
si je prejšnji teden premislilo. Vsaj za nekaj časa. Ne glede na to pa denar, ki ga DEM ustvari v podravski regiji, vse bolj odteka v druga 
okolja. HSE je kot lastnik družbi najprej pobral ves bilančni dobiček iz minulih let (56 milijonov evrov), konec letošnjega avgusta so jim 
vzeli še ves lanski dobiček iz tekočega poslovanja (8,5 milijona evrov). Več na strani 3.
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A zgodba o Ptujski kleti, Pul-

lusu in haložanu ni tako čudo-

vita, kot se bere ali sliši na prvo 

žogo. Zadnja leta se Klet sreču-

je z rdečimi številkami in likvi-

dnostnimi težavami. Prodali bi 

lahko več, pa nimajo surovine 

(grozdja). Pridelovalci pravijo, 

da jih Klet stiska z zahtevnimi 

Želja: da preživiš do pregleda 
pri specialistu

Pravijo, da ima zdrav človek nešteto 

želja, bolan pa eno samo. Vsaj včasih je 

tako veljalo. Danes bi k temu pregovoru 

morali pripisati vsaj dve želji: k tisti, da 

bo zdrav, še ono, da bo preživel, dokler 

ne pride na vrsto k specialistu.

Če upoštevamo dejstvo, da je z napo-

tnico, kjer je označena hitra obravnava pacienta, treba ča-

kati do tri mesece, nam je vsem jasno, kje smo. To bi sodilo 

v kategorijo »Saj ni res, pa je!«. Zdravstvena storitev, ki je 

označena s stopnjo nujnosti »nujno«, se izvede najpozneje 

v 24 urah, če je na napotnici označena »hitra« obravnava 

v roku treh mesecev, „redno“ pa najpozneje v šestih mese-

cih. Čakati na pregled pri specialistu z resnimi težavami tri 

mesece ali pol leta, je lahko usodno. Res je, še obstaja varo-

valka, ki se ji reče „nujno“, a se ne zdi logično, da med enim 

dnevom in tremi meseci čakanja ni vmesne postaje. Očitno 

naše zdravstvo, v katerem še vedno izpuhtijo milijoni evrov 

za vzdrževalne, svetovalne in druge pogodbe, še ni zrelo. 

Naredimo korak naprej in dva nazaj. Razen če imamo veli-

ko pod palcem. Takrat pa se da vse.

Moja izkušnja na internem oddelku pred kratkim mi 

je potrdila tisto, kar sem pričakovala: zdravniki resnično 

delajo, trdo delajo. Ampak en sam zdravnik enostavno ne 

more hitro oskrbeti 30 resno bolnih ljudi. In potem pač 

ležijo na hodnikih bolnišnic in čakajo po več ur. Izjemno 

utrujajoče, tako za zdravnike, še bolj za bolnike. In kar je 

najbolj žalostno – ni videti izboljšav. Bolnišnice so še vedno 

kadrovsko podhranjene, borijo se za vsakega specialista, a 

ti imajo izbiro in se raje podajo na tista delovna mesta, kjer 

niso tako obremenjeni. Navadni smrtniki, ki nimajo ali ne 

želijo uporabljati poznanstev zato, da pridejo do zdravni-

škega mnenja, bodo pač čakali. Nekateri morda celo doča-

kali svoj pregled.
Dženana Kmetec

Uvodnik

Podravje, Ptuj � Zakaj Ptujsko klet zapuščajo kooperanti in zakaj 

V enem letu padec prodaje 
Ptujska klet se uvršča med največje slovenske vinarje. Po letu 2002 je lastnik kleti s 
loga Bojana Kobala in skupaj ustvarili prepoznavno znamko vin pod imenom Pullus. Iz 
produkti Ptujske kleti.

Štajerski tednik in Radio Ptuj
Zakonodajni referendum o Zakonu o spremembah in 

dopolnitvah Zakona o zakonski zvezi in družinskih razmerjih
Štajerski tednik in Radio Ptuj skladno z Zakonom o volilni in 

referendumski kampanji (Ur. l. RS, št. 41/2007 s sprememba-
mi in dopolnitvami, v nadaljevanju Zakon) določata in objavljata 
pravila (obseg, pogoje in način) za izrabo časopisnega prostora in 
programskega časa ob zakonodajnem referendumu o Zakonu o 
spremembah in dopolnitvah Zakona o zakonski zvezi in družinskih 
razmerjih, ki bo potekal 20. decembra 2015.

O načinu, obsegu in vsebini novinarskih prispevkov odločata 
uredništvi samostojno, v skladu z uredniško politiko, upoštevaje 
profesionalne standarde in novinarski kodeks.

Med referendumsko kampanjo bosta Štajerski tednik in Radio 
Ptuj skladno z Zakonom o medijih (Ur. l. RS, št. 110/2006) objavlja-
la popravke oziroma odgovore na objavljene informacije ter pri tem 
odrekla objavo vsem, ki bi popravke ali odgovore poskušali izrabiti 
za posredno referendumsko kampanjo.

Referendumski oglasi
Štajerski tednik in Radio Ptuj vabita vse zainteresirane k oglaše-

vanju in sporočanju oglasnih vsebin. Pri oglasih ne postavljamo po-
sebnih vsebinskih omejitev, razen v primerih, ko bi z vsebino kršili 
Zakon o medijih oziroma neutemeljeno diskreditirali posamezne 
kandidate. Ob tem poudarjamo, da je skladno s 5. in 7. členom 
Zakona o volilni in referendumski kampanji v objavljenem oglasu 
obvezna navedba naročnika oglasa ter da je skladno s 50. členom 
Zakona o medijih za resničnost in točnost navedb v oglasu odgo-
voren njegov naročnik.

Cene oglasov so v skladu s cenikom družbe Radio-Tednik. Na-
ročniki referendumskih propagandnih sporočil morajo objavo naro-
čiti z ustrezno opremljeno naročilnico in vnaprej poravnati celoten 
znesek naročenega oglaševanja. Dokler predplačilo ne bo opravlje-
no, sporočila ne bodo objavljena. O objavi oglasov se naročniki do-
govarjajo z marketingom družbe Radio-Tednik (vodja marketinga: 
Mojca Hrup, tel. 02 749 34 30, e-pošta: mojca@radio-tednik.si).

Pritožbe
Pritožbo na izvajanje navedenih pravil lahko vložijo tako zakoniti 

interesni predstavniki kot tudi novinarji, poslušalci in bralci. Pritož-
ba se v pisni obliki naslovi na odgovorno urednico Radia Ptuj in/ali 
odgovorno urednico Štajerskega tednika, vsebovati pa mora opis 
očitane kršitve, predlog za njeno odpravo oziroma razrešitev pro-
blema ter naslov pritožnika, kamor se lahko pošlje odgovor.

Odgovorni urednik mora na pritožbo pisno odgovoriti najpozneje 
v dveh dneh po prejemu pritožbe.

Ptuj, 13. novembra 2015
Simona Meznarič, odgovorna urednica Štajerskega tednika

Polona Ambrožič Bombek, odgovorna urednica Radia Ptuj

Poslovanje Ptujske kleti 2011–2014
Leto Prihodki (€) Poslovni izid (€) Prenesena izguba iz minulih let (€) Bilančna izguba (€)
2011 3.066.502 76.922 - 1.512.050 -1.435.128
2012 3.521.536 84.896 - 1.435.128 -1.350.232
2013 3.315.970 8.260 - 1.467.232 -1.458.972
2014 3.418.169 - 296.473 - 1.458.972 -1.755.445

Vir: Poslovno poročilo, Ajpes

Foto: Črtomir Goznik

Haložana bi lahko prodali več,
pa ga nimajo

Ker je Ptujska klet lani prevzela manj grozdja, kot bi ga 
sicer potrebovala za zaloge vina skozi vse leto, je avgu-
sta haložana na prodajnih policah zmanjkalo. »Z vidika 
poslovne prakse to seveda ni dobro,« priznava Mandl ter 
hkrati dodaja, da kupcev zaradi tega deficita niso izgubi-
li. Na prodajnih policah je zdaj že novi letnik haložana, 
ki so ga doslej prodali 130.000 litrov. Še vedno pa ni v 
prodaji sovinjona. Mandl napoveduje, da ga bodo na trg 
plasirali spomladi prihodnje leto, aprila ali maja.

Izpad prihodka zaradi nezadostnih količin haložana 
so v Ptujski kleti po besedah direktorja poskušali nado-
mestiti z zvišanjem prodajnih cen pri drugih vinih (tistih, 
za katere je potrošnik pripravljen plačati višjo ceno, npr. 
buteljčna vina), optimizirali so tudi stroške poslovanja. V 
primerjavi z letom 2014 se je letos dvignila cena haloža-
na. Čeprav Mandl napoveduje, da je treba ceno tega vina 
regulirati posebej previdno. »Haložan je ljudsko vino in 
zvišanje cen bi potrošniki lahko zamerili.«

Foto: Črtomir Goznik

pogoji. Zahtevajo visoko kako-

vost grozdja, skoraj brez gnilo-

be, plačilni pogoji pa naj ne bi 

bili najboljši. V Kleti po drugi 

strani pravijo, da so prideloval-

ci nelojalni in grozdje (za višjo 

ceno) prodajajo drugam. Tudi 

v Avstrijo. Zato se je Ptujska 

klet v zadnjih letih s kar nekaj 

kooperanti razšla. Nekateri 

med njimi zdaj vina pridelujejo 

pod lastnimi blagovnimi znam-

kami. Pred leti je Klet sodelo-

vala z 59 kooperanti. Danes jih 

ima 42. Direktor Vinko Mandl 

pravi, da so ostali tisti ta pravi, 

najzanesljivejši. »Če bo treba, 

bomo število kooperantov še 

zmanjšali in obdržali tiste, na 

katere se res lahko 100-odsto-

tno zanesemo.«

Letos odkupili 
1.450 ton grozdja 
in pridelali milijon 
litrov vina

V Ptujski kleti so letos pre-

vzeli 1.450 ton grozdja, kar 

je približno toliko kot lani in 

okrog 400 ton manj od leta 

2013. Pridelali so milijon litrov 

vina. Od tega 700.000 litrov ha-

ložana, 100.000 litrov rdečega 



Brez grozdja 
ni vina … 

Direktor Ptujske kleti poja-

snjuje, da se bodo hitro po no-

vem letu s kooperanti dogovo-

rili za pogoje pridelave grozdja 

in odkupa letnika 2016. Napo-

veduje pa tudi medsebojno so-

delovanje pri vlaganju v vino-

grade. »Nekateri vinogradi so 

iztrošeni, drugi potrebni samo 

tehnične obnove. Želeli bi op-

timirati sortni sestav po legah 

– da bi na določenih legah za-

sadili sorte, ki so za območje 

najprimernejše. Razmišljamo, 

da bi skupaj z vinogradniki šli 

v nakupe vinogradov. Ob zave-

danju, da brez grozdja ni vina, 

je naš cilj, da si zagotovimo do-

volj pridelka. Da bi zadovoljili 

tržne potenciale, potrebujemo 

na letni ravni 1.800 ton grozd-

ja. Ob takšni količini lahko 

pokrijemo vse potrebe trga in 

pridelano vino v celoti proda-

mo. Letno nam sedaj zmanjka 

200.000 litrov. Če bi jih imeli, 

bi bila Ptujska klet že letos na 

konju.«

Kdo sta enologa, ki 
po novem negujeta 
ptujsko vino

Ptujska klet ima od letošnje-

ga poletja novega enologa. To 

je Maksimiljan Kadivec iz Ka-

mnika. V Klet je kot mlad eno-

log prišel neposredno iz fakul-

tete. Na Biotehniški fakulteti 

v Ljubljani je študiral živilstvo. 

O tem, kako ga je pot pripelja-

la na Ptuj, pravi: »Malo sreče, 

malo naključja.« Kadivec pravi, 

da je na področju enologije či-

sti začetnik. Pri spravilu letnika 

2015 in kletarjenju v Ptujski 

kleti mu je letošnjo jesen po-

magal Novozelandec Craig 

Anderson iz Nove Zelandije. 

Mladi enolog še dodaja, da ni 

bilo kar tako enostavno stopiti 

v škornje Bojana Kobala. »To je 

res izziv. Mogoče sem z enim 

mezincem v njegovih škornjih. 

Bojan je v desetih letih v Ptuj-

ski kleti naredil velik napre-

dek. Vse do sedaj ustvarjeno 

bomo poskušali nadgrajevati v 

največji možni meri.«
Mojca Zemljarič
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Namesto občinam bi se de-

nar od koncesnin nakazoval 

v Vodni sklad, ki ga upravlja 

država. Med argumenti, zakaj 

bi denar od koncesnin v celoti 

pobrala država (del ga namreč 

že tako ali tako po sedanji ure-

ditvi), je resorna ministrica Ire-

na Majcen navedla, da je treba 

tisto, kar vode dajejo v finanč-

nem smislu, potrošiti za upra-

vljanje z vodami. Ideja novele 

je bila zagotoviti višja sredstva 

za Vodni sklad, predvsem za 

zagotavljanje poplavne var-

nosti. Novela bi v Vodni sklad 

prinesla blizu 10 milijonov 

evrov. Če bi se ta denar potem 

dejansko porabil za vodno in 

obvodno infrastrukturo, pa je 

veliko vprašanje. Kot smo že za-

pisali, država oziroma njen HSE 

(Holding slovenskih elektrarn) 

denar potrebujejo za polnjenje 

finančnega kraterja, ki je nastal 

ob gradnji šestega bloka TEŠ, in 

za nadaljevanje gradnje verige 

hidroelektrarn na Spodnji Savi.

Ker so na MOP v kratki raz-

pravi po vložitvi sprememb za-

kona o varstvu okolja ugotovili, 

da nekatere občine, ki pridobi-

vajo koncesnino za rabo vode, 

hkrati obračunavajo še nado-

mestilo za uporabo stavbnega 

zemljišča, so se odločili posto-

pek spremembe zakona preki-

niti. »Naše spoznanje je bilo, da 

je treba ti dve ureditvi peljati 

sočasno,« je povedala ministri-

ca Irena Majcen. Ministrstvo 

je tako predlagalo prekinitev 

postopka. V naslednjem letu 

nameravajo spremembe zako-

na dati v proceduro po rednem 

postopku, hkrati pa prek zako-

nodaje, ki ureja nadomestilo za 

uporabo stavbnega zemljišča 

oziroma davka na nepremični-

ne, urediti tudi to vprašanje.

Mojca Zemljarič

Slovenija, Podravje � Okoljsko ministrstvo stopilo korak nazaj

Koncesnine občinam prihodnje leto ostajajo
Kot smo poročali, je Ministrstvo za okolje in prostor (MOP) predlagalo spremembe zakona o varstvu okolja, s katerimi bi se iz za-
kona izvzele koncesnine, ki jih Dravske elektrarne Maribor (DEM) za izrabo energetskega potenciala reke izplačujejo obdravskim 
občinam.

Foto: Črtomir Goznik

haložana na prodajnih policah sredi leta zmanjka

za pol milijona evrov
prevzemom Kmetijskega kombinata postala Perutnina Ptuj. Zaposlili so mladega eno-
zatona jim je uspelo potegniti tudi vino Haložan, ki je danes med najbolj prodajanimi 

vina, 200.000 litrov buteljčne-

ga vina in roseja. 60 odstotkov 

grozdja so odkupili na obmo-

čju Haloz, 40 odstotkov na ob-

močju Slovenskih goric. Pred 

desetimi leti so kooperanti za 

Ptujsko klet grozdje pridelovali 

na 500 hektarjih, danes samo 

še na 300 hektarjih površin. 

»Pogodbe s kooperanti imamo 

sklenjene za nedoločen čas, z 

možnostjo odpovedi. Če koo-

perant prekine pogodbo, nam 

je prvo leto dolžan dostaviti še 

celoten pridelek, drugo leto 50 

odstotkov in tretje leto 25 od-

stotkov pridelka. S Kmetijsko 

zadrugo Ptuj imamo sklenjeno 

10-letno pogodbo, preko njih 

dobavimo okrog pet odstotkov 

vsega prevzetega pridelka,« 

je povedal direktor Mandl in 

dodal, da so letošnjo odkupno 

ceno grozdja v primerjavi s 

preteklimi leti nekoliko dvigni-

li. »Lani je povprečna odkupna 

cena za kilogram znašala 49 

centov, tri leta nazaj 43 centov. 

Letošnja povprečna cena je 53 

centov, zvišanje odkupne cene 

načrtujemo tudi za v priho-

dnje, predvsem za tiste sorte, 

ki imajo dober prodajni poten-

cial. Letošnji modri in sivi pi-

not bosta polnjena v buteljke. 

Za ti dve sorti in za traminec 

se lahko za prihodnjo letino 

nadejamo nekoliko višjih od-

kupnih cen grozdja. Ker že da-

nes vemo, da bodo to buteljčna 

Denar, ki ga DEM ustvari v podravski regiji, vse bolj 
odteka v druga okolja. HSE je kot lastnik družbi naj-
prej pobral ves bilančni dobiček iz minulih let (56 mio 
evrov), ki so ga v DEM skrbno hranili za svoje naložbe, 
konec letošnjega avgusta so jim vzeli še ves lanski 
dobiček iz tekočega poslovanje (8,5 mio evrov). Poleg 
tega DEM financirajo izgradnjo elektrarn na spodnji 
Savi. Prvi mož HSE Blaž Košorok pravi, da je prelivanje 
dobičkov znotraj skupine HSE medsebojna solidar-
nost. Če kdo, bi si solidarnost drugih najbolj zaslužila 
spodnjepodravska regija, ki vse bolj ostaja na repu 
razvitosti. Ne pa da se denar, ustvarjen v tem okolju, 
namenja za poplačilo finančnih zablod nasedlih držav-
nih projektov.

Nepremičnine v lasti bančne 
skupine Hypo

Lastnik zemljišča in objektov Ptujske kleti na Vodniko-
vi ulici na Ptuju je družba Heta, članica bančne skupine 
Hypo, zadolžena za upravljanje s slabimi naložbami. Di-
rektor Kleti Vinko Mandl pravi, da je Heta trenutno la-
stnica objektov, v katerih poteka proizvodnja, in večine 
kleti. Del kleti je v lasti družine Fürst, ki je dobila vrnjeno 
premoženje po denacionalizaciji. Ptujska klet Fürstovim 
za uporabo kleti plačuje mesečno najemnino v znesku 
200 evrov. 

Mandl dodaja, da Klet pri Hypu svoj dolg plačuje re-
dno. Dogovorili so se za moratorij na odplačilo glavnice, 
za kar so morali dati dodatna zavarovanja. »Za 630.000 
evrov odprtih terjatev smo poleg nepremičnine, vredne 
1,4 milijona evrov, dodali dodatno zavarovanje v viši-
ni 650.000 evrov. Ko bomo odplačali 650.000 evrov, 
bomo ponovno lastnik nepremičnin. Celotna oprema v 
kleti, vključno s sodi in polnilno linijo, pa je zastavljena 
za posojilo pri NKBM, ki je bilo vzeto za investicijo v opre-
mo. Lastnik opreme je Ptujska klet, z vpisano terjatvijo 
NKBM. Do Hypa in NKBM imamo za 1,6 milijona evrov 
obveznosti. Potrudili se bomo, da jih odplačamo čim 
prej. Ko sem prevzel funkcijo direktorja, je dolg znašal 
2,6 milijona evrov. Milijon smo že odplačali. V petih ali 
šestih letih pa bi potem lahko odplačali še preostalih 1,6 
milijona evrov.«

Priložnost vidijo v žganih pijačah 
in sirupih blagovne znamke Petovia

Zalog v Ptujski kleti v zadnjih dveh sezonah, razen ar-
hivskih vin, praktično ni. Vse, kar pridelajo, prodajo oziro-
ma jim zaloge za celoletno prodajo celo zmanjka. Še pred 
tremi ali štirimi leti so v Kleti poudarjali, da jih neprodane 
zaloge dušijo, posledično naj bi zaradi tega beležili rde-
če številke in nižali odkupne cene grozdja. Vinko Mandl 
pojasnjuje: »Leta 2014 smo imeli rekordno visoke prodaj-
ne rezultate in rekordno nizek prevzem grozdja. Ker spre-
memba vrednosti zalog vpliva na poslovni rezultat, smo 
imeli izgubo. Kljub letošnji manjši prodaji, nižanju stroškov 
in večjim količinam prevzetega grozdja se likvidnostne 
težave še vedno pojavljajo. Ker večji strošek pri nakupu 
grozdja pomeni večjo obremenitev na strani odhodkov. 
Likvidnost je za klet ključnega pomena. Letos smo likvi-
dnostno krizo dobro prebrodili in prodajo letnika začeli 
na zadovoljivi ravni. Upamo, da bo šlo tako naprej in da 
bomo prihodnje leto prodali dovolj. V letu 2016 bomo večji 
poudarek dali arhivski zbirki in žganim pijačam, prenavlja-
mo blagovno znamko Petovia, načrtujemo polnitev žganih 
pijač v manjše stekleničke. Načrti gredo v smeri, da bi se 
ponovno ukvarjali s pridelavo sirupov oziroma sokov. Pro-
daja naših žganih pijač raste. V primerjavi z lanskim letom 
smo letos prodali 25 odstotkov več pelinkovca kot lani, na 
Hrvaškem celo 50 odstotkov več kot lani.«

Lani in predlani so prihodki Ptujske kleti na letni ravni 
znašali okrog 3,3 milijona evrov. Za letos načrtujejo med 
2,7 in 2,8 milijona evrov prometa. Računajo, da bodo leto 
končali brez rdečih številk. V Ptujski kleti se je število zapo-
slenih v zadnjem letu s 33 zmanjšalo na 18.

vina. Letošnji pridelek grozdja 

smo v celoti prevzeli kot pr-

vokategorni. Delitve na prvo, 

drugo in tretjo kategorijo več 

ni bilo. V primerjavi z minuli-

mi leti smo nekoliko spustili 

kakovostne kriterije oziroma 

zvišali toleranco. Težav z gni-

lobo pri letošnjem letniku tako 

ali tako ni bilo.«

Foto: Črtomir Goznik

Direktor  Ptujske kleti Vinko Mandl
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Po investiciji nekoliko drugačen 
potek ceste

Na temo sanacije mostu in cestnega odseka v Zg. 
Porčiču je sicer na minuli seji trojiškega občinskega sve-
ta padlo tudi nekaj pomislekov, a je župan prav vse ovr-
gel in zatrdil, da se dela izvajajo kakovostno in skladno 
s projektom: „Gre za novogradnjo mostu, ki je bil skoraj 
v celoti porušen in nova rešitev je pogojevala nekoliko 
drugačen potek oziroma izpeljavo radija ceste, s čimer 
se nekaj domačinov ni strinjalo in je predlagalo drugač-
ne rešitve, ki pa strokovno niso bile sprejemljive za pro-
jektanta, kot tudi ne izvedljive zaradi pogojev ARSO.“

Pot me je tja zanesla na 

povabilo vinogradnikov iz 

Repišč. Martinovo je bilo, 

čas torej, ko bodo gospodar-

ji vinogradov in kleti lahko 

kakšno rekli o opravljenem 

delu na strmi haloški zemlji 

in v svojih vinskih kleteh ter 

ocenili, kaj jim je dala narava 

in kako uspešno so ji pri tem 

pomagali skrbni vinogradniki 

in vinarji.

Repiški vinogradniki so 

združeni v vinogradniško 

sekcijo, ki deluje v okviru Tu-

rističnega društva Leskovec. 

Že petnajst let se družijo pri 

delu, pa tudi ob veselih pri-

ložnostih. Tudi ob tistih mar-

tinovih, ko so se s »škofom« 

na čelu odpravili opravit 

šaljivi blagoslov novega vina 

od ene do druge kleti svojih 

vinarjev. Marsikatero so re-

kli ob tej priložnosti, sprejeli 

tudi kak skupni načrt, saj so 

vendar društvo in njihov cilje 

je poleg druženja tudi, da si 

medsebojno pomagajo. Tako 

so se že pred leti odločili, da 

z zbiranjem prostovoljnih 

prispevkov (»prodajali« so 

koledarje, zbranemu denarju 

dodali članarino in še malo 

segli v svoje žepe) skupaj ku-

pijo hidravlično stiskalnico in 

si z njo olajšajo delo. Pred več 

kot desetimi leti so to zami-

sel uresničili in stiskalnica je 

vsako jesen videla več vinskih 

kleti kot marsikdo med nami, 

vinoljubci ...

Pa je v njihovo skupno 

zadovoljstvo kanila grenka 

kaplja. Eden od članov, pri 

katerem so shranjevali stiskal-

nico in kamor so hodili po 

njo, ko je bila jeseni potreba, 

se je nenadoma »odločil«, da 

je stiskalnica njegova, ne dru-

štvena. On jo je pred leti kupil 

(celo račun zanjo je na njego-

vo ime), pri njem je »prebiva-

la«, on jo je posojal. Kot da je 

pozabil, da so denar zanjo zbi-

rali člani društva skupaj.

In tako so sedaj Repiščani 

ostali brez društvene stiskal-

nice. Saj ni več nova, najbrž 

po kakšnih računovodsko-

Repišče � Vinogradniško-vinarski pogovor o društvenem delu

Ko obljubljena beseda ne velja več
Repišče so haloška vasica v občini Videm, kjer so hiše raztresene vzdolž množice cest in poti, ki se vijejo in vzpenjajo po neštetih gričih in od koder 
se ponuja razgled na še več gričev in hribov, na številne gozdove, vinograde in ravnino tam daleč ... Prelep svet!

knjigovodskih standardih niti 

ni več nič vredna, ker je svoje 

že odslužila. Celo potrebujejo 

je ne več vsi, ki so zanjo pred 

desetletjem in pol zbirali de-

nar, saj so si nekateri omislili 

svoje stiskalnice. Toda bila je 

simbol druženja, tovarištva, 

prijateljstva. Dokaz, da če lju-

dje stopijo skupaj, lažje dose-

žejo svoj cilj, kot če bi si zanj 

prizadevali kot posamezniki. 

Bila je eden od povezoval-

nih členov ljudi, ki se za svoj 

vsakdanji kruh borijo v težkih 

haloških razmerah in so zato 

odvisni drug od drugega, od 

sosedske in prijateljske po-

moči.

Stiskalnica bo počasi kup 

železja, vinogradniki iz Re-

pišč – sami čvrsti možaki – 

pa bodo še kar lepo število 

desetletij obdelovali svoje 

vinograde ter se srečevali na 

delovnih in prijateljskih dru-

ženjih. Tudi s tem članom, 

ki je »olastninil« društveno 

stiskalnico. Bi bilo res tako 

težko reči: »Fantje, saj nisem 

tako mislil!«, si stisniti roko 

in skupaj nadaljevati uspešno 

do sedaj prehojeno vinogra-

dniško-vinarsko pot? Ker v 

nasprotnem primeru bo gre-

nek priokus ostal, tudi ko bo 

preša ležala nekje na Čistem 

mestu. Prijateljstvo se gradi 

počasi, izgubi pa z eno samo 

nepremišljeno potezo ...

jš

»Naši kraji se ponašajo s 
številnimi zgodovinskimi in 
naravnimi lepotami, ki smo 
jih s celovito predstavitvijo na 
spletu približali širši javnosti. 
Spletni portal pa smo zasnovali 
tudi za naše krajane, ki bodo na 
enem mestu našli vse potrebne 
informacije o dogajanju v naši 
krajevni skupnosti, kontakte in 
druge koristne informacije za 
prijetno bivanje,« je ob tej pri-
ložnosti povedal predsednik KS 
Modest Motaln.

V Šmartnem na Pohorju 
bodo letos za investicije name-
nili več kot 420.000 evrov. Za-
dnja pridobitev je prenovljeno 
šolsko igrišče pri OŠ Šmartno 
na Pohorju, ki so ga namenu 
predali v oktobru, medtem ko 
je izvajanje projekta ureditve 
vaškega jedra v teku. Če jim 

bo vreme naklonjeno, bodo še 

letos zaključili s kanalizacijo in 

pripravili vse potrebno za kabli-

ranje elektro in telefonskih vo-

dov. Sicer pa so praznovanje na 

Šmartnem sklenili s podelitvijo 

priznanj. Letos so jih prejeli 

Hinko Sernc, za življenjsko delo 

v ljubiteljski kulturi in Mešani 

pevski zbor KUD Šmartno na 

Pohorju za izjemne dosežke na 

področju ljubiteljske kulture in 

promocijo kraja.

MV

Slovenska Bistrica � KS Šmartno na Pohorju praznuje

Za investicije letos že 
več kot 420.000 evrov
Na martinovo, 11. novembra, je praznovala slovenjebistriška krajevna skupnost 
Šmartno na Pohorju. Ob krajevnem prazniku so v Šmartnem vzpostavili prvi sple-
tni portal v zgodovini krajevne skupnosti ter se spomnili izvedenih investicij. 

Foto: KS Šmartno na Pohorju

Foto: Črtomir Goznik

Včasih se po vsem trudu v kozarcu najde tudi kakšna grenka kapljica ... (Fotografija je simbolična.)

Po tem, ko je lansko oktobr-

sko deževje pripomoglo, da je 

voda potoka Ročica še dodatno 

spodjedla temelje mostu ob-

činske ceste na odseku Novak–

Dobaja in tako stanje mostu 

bistveno poslabšala, je občina 

prijavila škodo kot naravno ne-

srečo na pristojno upravo RS 

za zaščito in reševanje. „Po na-

pornih in daljših prizadevanjih 

nam je pristojne na upravi RS 

za zaščito in reševanje na Mini-

strstvu za obrambo uspelo pre-

pričati, da gre za škodo, ki je 

nastala v naravni nesreči ter bi 

s tem lahko računali na morebi-

tna državna sredstva pri sanaci-

ji nadomestnega mostu,“ je po-

jasnil župan Darko Fras. Občini 

je od pristojnega ministrstva 

uspelo pridobiti okrog 79.500 

evrov, sama pa je primaknila še 

sredstva v višini več kot 34.000 

evrov. Investicijo v skupni vre-

dnosti 113.751 evrov so začeli 

avgusta letos, dela pa uspešno 

končali konec oktobra. Izva-

jalec del je kot najugodnejši 

ponudnik bilo podjetje Komu-

nala Slovenske gorice, d. o. o., 

ki je v sklopu projekta poleg 

mostu saniralo tudi cesto: 

„Poleg gradnje nadomestnega 

mostu, ki bo poleg pretočnosti 

prometa, zagotavljal tudi dosti 

boljšo pretočnost vodotoka, je 

na območju saniran tudi vodo-

tok Ročica. V dolžini približno 

200 m smo izvedli sanacijo ce-

ste z utrditvijo in zavarovanjem 

brežin. Tudi na tem območju 

je ob dokaj zahtevni gradnji 

mostu potrebno poseganje na 

sosednja kmetijska zemljišča, 

saj je treba imeti dovolj pro-

stora za odlaganje gradbenega 

materiala ipd. V ta namen sta 

največji delež zemljišča odsto-

pila g. Rajko in Matilda Polič iz 

Zg. Porčiča, zato se jima ob tej 

priložnosti zahvaljujemo,“ je še 

povedal Fras.

Monika Levanič

Sveta Trojica � Odprli saniran most in cesto v Zg. Porčiču

Končali 113.000 
evrov vreden projekt
Pri Sveti Trojici v Slov. goricah so uspešno pripeljali h koncu 113.000 evrov vre-
den projekt, sanacijo mostu in cestnega odseka v Zgornjem Porčiču. Ob tej pri-
ložnosti so pripravili krajšo slovesnost.

Sanacija mostu in ceste v Zg. Porčiču – najugodnejša Komunala Slov. gorice
Ponudnik Vrednost ponudbe v evrih
Komunala Slovenske gorice, d. o. o. 96.891
SGP Pomgrad, d. d. 98.279
Markomark, d. o. o. 107.656
Map-trade, d. o. o. 143.500
GMW, d. o. o. 147.130

Vir: Občina Sv. Trojica

Na razpis za omenjeni projekt je prispelo pet ponudb. Razlika v ceni je med najdražjim in najcenej-
šim ponudnikom znašala več kot 50.000 evrov.



Vlada je julija ustanovila de-

lovno skupino za pripravo pre-

hoda iz sistema izplačevanja 

nadomestil na vodovarstvenih 

območjih po shemi državnih 

pomoči v sistem izplačevanja 

odškodnin na podlagi civilne-

ga prava. Kar pomeni, da bi bil 

znesek odškodnine dogovorjen 

s pogodbo med lastnikom ze-

mljišča in izvajalcem javne služ-

be oskrbe s pitno vodo (komu-

nalo), medtem ko je sedaj meto-

dologija za izračun odškodnine 

predpisana. Vendar so stranke 

SDS, SMC, Desus in SD takšno 

spremembo zavrnile. Medre-

sorska delovna skupina je nato 

pripravila predlog spremembe 

sistema in ga poslala v presojo 

Evropski komisiji z vidika držav-

nih pomoči. Evropska komisija 

je sporočila, da pri menjavi in 

odkupu kmetijskih zemljišč, 

ne gre za državno pomoč, če 

se menjava ali odkup izvedeta 

v skladu z običajnimi tržnimi 

pogoji. V drugem delu pa je 

komisija v zvezi z odškodnina-

mi za zmanjšanje dohodka iz 

kmetijske dejavnosti mnenja, 

da gre za dovoljeno državno po-

moč. Tako je delovna skupina 

predlagala, da okoljsko ministr-

stvo nadaljuje s shemo državnih 

pomoči, torej z izplačevanjem 

nadomestila za zmanjšanje do-

hodka iz kmetijske dejavnosti 

zaradi prilagoditve ukrepom 

vodovarstvenega režima.

»130 evrov na 
hektar je premalo«

In zakaj kmetom ni povšeči 

državna pomoč? Ker lastniki ze-

mljišč na najožjem vodovarstve-

nem območju ne morejo dobi-

ti denarja z naslova okoljskih 

ukrepov, čeprav jih morajo ob-

vezno in brezpogojno izpolnje-

vati, ker že dobijo državno po-

moč (nadomestilo), je pojasnil 

Unuk. Dodal je, da državna po-

moč znaša 130 evrov na hektar, 

medtem ko bi bil znesek odško-

dnine višji. »Pripravljavci spre-

memb so najverjetneje popusti-

li pod pritiskom županov, ki so 

se ustrašili, da bi jim odškodni-

ne bistveno povišale strošek. 

Sicer pa smo sedaj v pogovorih, 

da bi bili kmetje upravičeni do 

nadomestnih zemljišč, težava 

je ta, da naj bi prejeli zemljišča, 

ki so bolj oddaljena. Več pa bo 

znano po 19. novembru, po se-

stanku na  Skladu kmetijskih 

zemljišč in gozdov RS.« 

Unuk je še dejal, da si kmetje 

od države želijo, da jim pusti 

kmetovati tudi na vodovarstve-

nih zemljiščih, seveda v skladu 

z omejitvami. »Če posluha ozi-

roma interesa s strani države 

ne bo, potemtakem to verjetno 

pomeni, da lahko kmetujemo 

na teh zemljišč, kot smo pred 

ureditvijo vodovoda. Sedaj je na 

potezi država, namreč kmetje 

smo naredili korak k spravi,« je 

sklenil Unuk.  

Mojca Vtič
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Dražje sadje in zelenjava
Cene kmetijskih pridelkov pri pridelovalcih so bile v tretjem 

četrtletju letošnjega leta v povprečju za 2,1 odstotka nižje kot 
v enakem obdobju lani. Cene rastlinskih pridelkov so se v pov-
prečju zvišale za 10,4 odstotka, a so se pocenile živali in žival-
ski proizvodi, in sicer za 9 odstotkov.

Med rastlinami se je sadje podražilo za 16 odstotkov, zele-
njadnice pa za 7,4 odstotka. Kot je še razvidno iz podatkov sta-
tističnega urada, se je v tretjem četrtletju glede na lani mleko 
pocenilo za 18,6 odstotka.

Tudi v samem septembru so bili pridelki na letni ravni v pov-
prečju za 0,7 odstotka cenejši kot v devetem mesecu lani; cene 
rastlinskih pridelkov so se v povprečju zvišale za 9,1 odstotka, 
cene živali in živalskih proizvodov so bile nižje za 7,6 odstotka.

V tretjem četrtletju so se v primerjavi z drugim trimesečjem 
za 1,2 odstotka pocenili proizvodi in storitve za tekočo porabo 
v kmetijstvu. Najbolj so se znižale cene energije in maziv (v 
povprečju za 4,3 odstotka). Po drugi strani so se malenkost 
zvišale cene opreme in zgradb - na četrtletni ravni za 0,1 od-
stotka. (sta)

Ormož � Sok ogorčen nad povišanjem cen v stanovanjskih skupnostih v ZUDV Dornava 

Sok: »Za večerjo in spanje mesečno 
zaračunajo več kot 1.900 evrov“
»Cene v stanovanjskih skupnosti v Zavodu za usposabljanje, delo in varstvo dr. Marijana Borštnarja Dornava so se s 1.395,93 evra povišale za kar 
45 % na nesramnih 1.987,10 evra na mesec. Na tako visoko povišanje cen nismo pristali. Kar se tiče mene, bomo naredili vse, da tega ne bomo pla-
čali,« je ogorčeno dejal ormoški župan Alojz Sok, ki je še povedal, da razmišljajo o ustanovitvi lastne stanovanjske skupnosti.

Minuli četrtek je župan ob-
čine Ormož sklical tiskovno 
konferenco, na kateri je med 
drugim govoril tudi o krepkem 
povišanju cen storitev v stano-
vanjskih skupnostih v Zavodu 
za usposabljanje, delo in varstvo 
dr. Marijana Borštnarja (ZUDV) 
Dornava. Kot smo že poročali, 
so se stroški bivanja povišali za 
20 evrov na oskrbovani dan, 
kar znese okrog 600 evrov na 
mesec: „Z odobritvijo ministr-
stva so povečali ceno bivanja 
v tej stanovanjski skupnosti s 
1.395,93 evra – kar je sicer že 
visoka cena, če primerjamo s 
ceno bivanja v domu za ostare-
le – za kar 45,68 % na nesramno 
visokih 1.987,10 evra na mesec. 
V občini imamo šest stanoval-
cev v zavodu, ki se dnevno vozi-
jo v varstveno delovni center v 
Ormož in potem nazaj v zavod. 
Se pravi, dobesedno za večerjo 
in spanje v tej skupnosti me-
sečno izstavijo račun za več 
kot 1.900 evrov. Nihče me ne 
bo prepričal, da je to ustrezno 

financiranje. Tukaj gre za zlora-

bo, to je očitno,“ je prepričan 

Sok, ki je še povedal, da je preko 

poslanca NSi Jerneja Vrtovca za-

stavil poslansko vprašanje na to 

temo. V odgovoru je ministrica 

Anja Kopač Mrak zapisala, da se 

zavedajo, da je cena previsoka 

in da bodo v prihodnje pripra-

vili pravilnik, s katerim bodo te 

cene uskladili. „Se pravi, enkrat 

v prihodnje. Mi pa že od aprila 

dobivamo tako visoke položni-

ce,“ je ogorčen Sok. 

Še naprej plačujejo 
po starih cenah

Kot je še povedal, pa novih 

cen za storitve v stanovanjskih 

skupnostih v ZUDV Dornava ne 

plačujejo. „Naredili bomo vse, 

da tega ne bomo plačali. Mi še 

naprej te storitve plačujemo po 

stari ceni. Nismo pristali na to 

povečanje, ker se nam zdi ne-

verjetno, da na eni strani mini-

ster Koprivnikar govori, kako 

bodo občine prihranile in zato 
zmanjšujejo glavarino, potem 
pa samo z enim ukrepom nare-
dijo občini za šest stanovalcev 
na letni ravni dodatnega stroška 
v višini 45.000 evrov.“ Po bese-
dah Soka zato že razmišljajo o 
stanovanjski skupnosti v Ormo-
žu: „Želim sporočiti direktorici 
ZUDV Dornava Idi Jurgec, da 
bomo začeli intenzivno delati 
na tem in bomo tistim, ki iz or-
moške občine hodijo v to stano-
vanjsko skupnost, dali možnost 
preselitve v naša stanovanja. To 
je za nas nesprejemljiv strošek. 
Tudi če je ministrstvo temu pri-
trdilo, se kot župan ne morem 
strinjati s tem. In vabim tudi 
druge župane.“

Župan je v nadaljevanju spre-
govoril o predaji peticije za na-
daljevanje gradnje hitre ceste 
Hajdina–Ormož ter še o doblje-
ni sodbi v zvezi z osmim razpi-
som za regionalna sredstva, o 
čemer smo v Štajerskem tedni-
ku obširneje že poročali.

Monika Levanič

Podravje � Država ni popustila kmetom na vodovarstvenih območjih

Izkupiček protesta: Državna pomoč ostaja, 
pogovori o nadomestnih zemljiščih potekajo
Več kot 300 kmetov je v začetku leta ob črpališču Skorba s protestom od države zahtevalo, da uredi izplačilo odškodnin zaradi omejitev kmetovanja na vodovarstve-
nih območjih in da zagotovi nadomestna zemljišča. Po več kot pol leta se na področju odškodnin ni spremenilo nič, glede nadomestnih zemljišč pa je predstavnik 
Civilne iniciative Dravsko polje Milan Unuk povedal: »19. novembra imam sestanek na skladu kmetijskih zemljišč, kjer se bomo pogovarjali o zamenjavi zemljišč.«  

„Z odobritvijo ministrstva so povečali ceno bivanja v tej stanovanjski skupnosti s 1.395,93 
evra – kar je sicer že visoka cena, če primerjamo s ceno bivanja v domu za ostarele – za kar 
45,68 % na nesramno visokih 1.987,10 evra na mesec. V občini imamo šest stanovalcev v 
zavodu, ki se dnevno vozijo v varstveno delovni center v Ormož in potem nazaj v zavod. Se 
pravi, dobesedno za večerjo in spanje v tej skupnosti mesečno izstavijo račun za več kot 
1.900 evrov. Nihče me ne bo prepričal, da je to ustrezno financiranje. Tukaj gre za zlorabo, to 

je očitno,“ je prepričan župan Alojz Sok, ki je še povedal, da je preko poslanca NSi 
Jerneja Vrtovca zastavil poslansko vprašanje na to temo. V odgovoru 

je ministrica Anja Kopač Mrak zapisala, da se zavedajo, da je cena 
previsoka in da bodo v prihodnje pripravili pravilnik, s katerim 
bodo te cene uskladili.

Foto: Monika Levanič

»Pripravljavci sprememb so najverjetneje popustili pod 
pritiskom županov, ki so se ustrašili, da bi jim odškodnine 
bistveno povišale strošek. Sicer pa smo sedaj v pogovorih, 
da bi bili kmetje upravičeni do nadomestnih zemljišč, težava 
je ta, da naj bi prejeli zemljišča, ki so bolj oddaljena. Več pa 
bo znano po 19. novembru, po sestanku na  Skladu kmetij-
skih zemljišč in gozdov RS,« je povedal predstavnik Civilne 
iniciative Dravsko polje Milan Unuk.

FOTO: Črtomir Groznik



Doslej so v tovrstni skupnosti 

delovale tudi občine Ormož, Sveti 

Tomaž in Središče ob Dravi, ki pa 

so ustanovile lastno skupino. LAS 

Prlekija je edina lokalna akcijska 

skupina v državi, ki meji hkrati 

na Avstrijo in Hrvaško. Prebivalci 

tukajšnjega podeželja prepozna-

vajo največ razvojnih priložnosti 

na področju turizma, kulturne 

dediščine in ureditve javnih pro-

storov za zdrav življenjski slog 

in medgeneracijsko druženje. Po 

podpisovanju ustanovne pogod-

be je bilo izvoljeno novo vodstvo 

LAS Prlekija. Predsednik je znova 

postal Stanko Ivanušič, župan ob-

čine Razkrižje, podpredsednik pa 

Franc Čuš, profesor zgodovine na 

ljutomerski gimnaziji. Upravni 

in nadzorni odbor sta bila izvo-

ljena po principu enakomerne 

zastopanosti predstavnikov treh 

sektorjev – javnega, zasebnega 

in gospodarskega. Za vodilnega 

partnerja so člani LAS Prlekija 

izbrali Prleško razvojno agencijo 

Ljutomer. Idejne zasnove članov 

LAS bodo zahtevale dodaten čas 

za razmislek o prioritetah, ki jih 

bodo upoštevali v naslednjih pe-

tih letih pri dodeljevanju pomoči 

projektom. Zanje bo v tem obdo-

bju namenjenih okoli 2 milijona 

evrov evropskih sredstev. 

NŠ 
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Že po tradiciji so ga povezali 

s kulturnim programom, nasto-

pil je ženski pevski zbor društva 

prijateljev Pokrajinskega muzeja 

Ptuj-Ormož, in predavanjema, 

saj je ozaveščanje, informiranje 

in izobraževanje diabetikov in 

njihovih družinskih članov te-

meljna naloga društev diabeti-

kov, da bi se epidemija tretjega 

tisočletja čim bolj zajezila. 
Zdravnica spec. Marta Simo-

nič je predavala o diabetični 

nevropatiji, mikrovaskularnih 

zapletih sladkorne bolezni, ki so 

lahko zelo hudi, če niso pravoča-

sno odkriti, nekateri med njimi, 

kot avtonomna nevropatija, se 

lahko pri nekaterih bolnikih že 

v treh letih po ugotovitvi kon-

čajo s smrtjo. Zato je še kako 

pomembno, da je sladkorna bo-

lezen urejena, izjemnega pome-

na pa je tudi redno pregledova-

nje stopal, dobra nega stopal in 

takojšnje ukrepanje že pri naj-

manjši rani. Če rana ne boli, še 

to ne pomeni, da ni karkoli naro-

be na stopalu. Zastopnik pacien-

tovih pravic Viktor Pilinger pa 

je diabetike z območja 19 občin 

podrobneje seznanil s 14 členi 

zakona o pacientovih pravicah, 

v katerih so opredeljene pacien-

tove pravice, da bi bili čim bolj 

seznanjeni s svojimi pravicami 

pri uveljavljanju zdravstvenih 

storitev; dolžnosti so zapisane 

le v enem členu. Tako je ena od 

pacientovih pravic (bolj malo 

znana), da se lahko pacient vna-

prej, dokler je še zdrav, odloči, 

katere vrste zdravstvene oskrbe 

ne bo dovolil, ko ne bo mogel 

več sam odločati o sebi. Sezna-

nili pa so se tudi s postopki 

reševanja pritožb, pri čemer je 

Viktor Pilinger poudaril, da je 

najpomembneje sprotno reše-

vanje nesporazumov in sporov, 

saj so tudi roki za reševanje zelo 

kratki. Na oglasnih deskah zdra-

vstvenih ustanov oz. ambulant 

je navedeno, kdo so pristojni za 

reševanje sporov. 

V Sloveniji bodo ta konec te-

dna društva diabetikov, več kot 

40 jih je, z več kot 18.000 člani, 

pripravila krajše pohode in dru-

ge aktivnosti ob 14. novembru. 

Društvo diabetikov Ptuj na po-

hode vabi 13. novembra. Na Ptu-

ju ga bodo pričeli ob 9. uri, v Or-

možu, Dornavi in Vidmu pa ob 

14. uri, je povedala predsednica 

društva diabetikov Ptuj Marija 

Velikonja. Telesna aktivnost je 

ob zdravem načinu življenja 

eden najpomembnejših dejavni-

kov pri obvladovanju sladkorne 

bolezni. Ob svetovnem dnevu 

sladkorne bolezni pa bodo že 

tradicionalno v modrem osvetli-

li tudi številne kulturne spome-

nike v Sloveniji. Med temi je tudi 

ptujski grad.

MG

Ptuj � Svetovni dan sladkorne bolezni

Za čim zgodnejše odkrivanje bolezni in zapletov
V restavraciji Gastro na Ptuju je novembra potekalo srečanje sladkornih bolnikov s Ptujskega in Ormoškega, posvečeno svetovnemu dnevu sladkorne bolezni, 14. novembru. 

V novi sezoni bo vinska 
omizja vodila Nataša Petro-
vič, vitezinja vina Združe-
nja slovenskega reda vite-
zov vina, na prvem večeru 
nove vinske zgodbe se ji je 
pridružil sommelier Robert 
Puklavec iz vinske kleti P&F 
Jeruzalem Ormož, ki je tudi 
predstavil vina večera oz. 
vinogradniško in vinsko 
zgodbo te kleti.

Gre za največjo vinogradni-

ško klet v Sloveniji, lani so bili 

tudi vinarji leta, ki 70 odstotkov 

svoje proizvodnje ali tri milijo-

ne litrov vina v steklenicah iz-

vozi in ima tudi izjemno zbirko 

arhivskih vin. „Nismo še tako 

znani po neki blagovni znamki, 

prepričan pa sem, da prihaja-

mo na evropski trg z močnimi 

blagovnimi znamkami,“ je po-

vedal Robert Puklavec, ki tudi 

vodi slovensko društvo somelli-

erjev. Ker je to bil eden od mar-

tinovih večerov in dogodkov 

ob letošnjem martinovanju, se 

je pridružil tudi krstitelj mošta, 

v vlogi sv. Martina je nastopil 

znani ptujski amaterski gleda-

liški igralec Franc Simonič, da 

se je večer lahko nadaljeval z že 

uveljavljeno kapljico prejšnjih 

vinskih letnikov, sovinjona, 

šardoneja, šipona, modre fran-

kinje in tramincem (izbor), ki 

je pričakovano postal tudi vino 

večera. V novi sezoni Primuso-

vih vinskih zgodb bodo na vsa-

kem večeru izbirali tudi vino 

večera.

Za glasbo in pesem je tokrat 

poskrbel harmonikar Joža Za-

vec, za kulinariko pa mojstri 

Primusove kuhinje.

Decembrsko Primusovo vin-

sko zgodbo vodo zaznamovale 

penine.

MG

Ptuj � 12. sezona Primusovih vinskih zgodb

V novi sezoni tudi vino večera
V klubu Gemina XIII. hotela Primus na Ptuju se je 6. novembra začela 12. sezona Primusovih vinskih zgodb. 

Foto: Črtomir Goznik

V 12. sezoni bodo Primusove vinske zgodbe potekale pod vodstvom vinske vitezinje Nataše Petrovič, 
ki je poudarila, da bodo v novi sezoni udeleženci vinskih večerov lahko še bolj uživali v spogledovanju 
z najboljšimi slovenskimi vini.

Foto: MG

Predavanja Društva diabetikov Ptuj so vedno dobro obiskana, tako je bilo tudi ob svetovnem dnevu 
sladkorne bolezni.

Prlekija � LAS Prlekija nadaljuje poslanstvo

Predsednik ostaja Stanko Ivanušič
Pri Svetem Juriju ob Ščavnici je 80 ustanovnih članov konec minulega meseca ponovno kon-
stituiralo Lokalno akcijsko skupino Prlekija, ki deluje na območju občin Apače, Gornja Rad-
gona, Križevci, Ljutomer, Radenci, Razkrižje, Sveti Jurij ob Ščavnici in Veržej. 

Foto: NŠ

Konec avgusta so občine Or-

mož, Sveti Tomaž in Središče ob 

Dravi ustanovile lastno lokalno 

akcijsko skupino UE LAS Ormož, 

ki ji predseduje župan Svetega 

Tomaža Mirko Cvetko. LAS bo v 

prihodnjih štirih letih razpolagal 

z 1,2 milijona evrov. Denar bodo 

namenili za projekte, ki se bodo 

nanašali na razvoj inovativnih 

partnerstev za spodbujanje pod-

jetnosti in podjetništva, spodbu-

janje konkurenčnosti gospodar-

stva, za spodbujanje projektov 

povezovanja in podporo aktiv-

nostim pri oblikovanju skupnih 

lokalnih mrež (zasnova skupnih 

produktov, trženje, promocija, 

dvig lokalne samoooskrbe), za 

ustvarjanje novih delovnih mest 

in za razvoj turistične in rekrea-

cijske infrastrukture. Prav tako 

bodo spodbujali medgenera-

cijsko sodelovanje, izboljšanje 

kakovosti življenja na podeželju, 

trajnostno varovanje kultur-

ne dediščine, varstvo okolja in 

ohranjanje narave ter vključeva-

nje mladih in drugih ranljivih 

ciljnih skupin. V novi finančni 

perspektivi pa ne bo mogoče fi-

nancirati stroškov dela ranljivih 

ciljnih skupin v socialnih pod-

jetjih v večjem odstotku, kar bi 

bilo sicer nujno.

V ormoškem LAS so v polnem 

teku aktivnosti v zvezi s pripra-

vo strategije lokalnega razvoja 

(SLR) območja za novo pro-

gramsko obdobje 2014–2020. 

Ključni dokument za delovanje 

vsake LAS nameravajo predati 

do konca januarja 2016.

Sicer pa so bile omenjene ob-

čine v minulem programskem 

obdobju (2007–2013) del Lokal-

ne akcijske skupine (LAS) Prleki-

ja, pod okrilje katere so spadale 

še občine Apače, Gornja Radgo-

na, Križevci, Ljutomer, Radenci, 

Razkrižje, Sveti Jurij ob Ščavnici 

in Veržej. LAS Prlekija je v minu-

lem programskem obdobju izve-

dla šest javnih pozivov. Skupno 

število vseh izvedenih projektov 

je bilo 54.

Monika Levanič

Ormož � LAS UE Ormož v pripravi strategije

Na voljo 1,2 milijona evrov
V LAS UE Ormož, ki je bila ustanovljena konec avgusta letos, so v polnem teku delavnice za 
pripravo strategije lokalnega razvoja za novo programsko obdobje. V prihodnjih štirih letih 
bodo razpolagali s sredstvi v višini 1,2 milijona evrov.

V Sloveniji naj bi bilo okrog 150.000 sladkornih bolni-
kov, na svetu pa več kot 240 milijonov. Zaradi sladkorne 
bolezni vsako sekundo na svetu umre ena oseba. Slo-
venija si je z nacionalnim programom za obvladovanje 
sladkorne bolezni zadala cilj zgodnjega odkrivanja kro-
ničnih nenalezljivih bolezni, kamor spada tudi sladkorna 
bolezen in zmanjšanje sladkorne bolezni tipa 2.
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Občina Destrnik v letu 2016 

načrtuje za 2,5 milijona evrov 

prihodkov, od tega največ iz 

dohodnine: 1,4 milijona evrov. 

230.000 evrov pričakujejo pri-

hodkov iz državnega proraču-

na, 139.000 evrov iz Evropske 

unije, za dobrih 100.000 evrov 

nameravajo zbrati davka na ne-

premičnine (NUSZ) in za 70.000 

evrov komunalnega prispevka. 

Odhodki so od prihodkov viš-

ji za 700.000 evrov in znašajo 

3,2 milijona evrov. Ker bodo 

800.000 evrov prenesli iz leto-

šnjega v prihodnji proračun, 

bo proračun 2016 uravnotežen. 

800.000 evrov v proračunu 2016 

ostaja nerazporejenih, saj gre za 

sredstva iz kredita, ki ga je ob-

čina najela za nakup poslovnih 

prostorov v EM-gradovi poslovni 

stavbi, do katerega pa ni prišlo.

Med odhodki je v letu 2016 

148.000 evrov predvidenih za 

plače občinske uprave, 150.000 

za plače zaposlenih v režijskem 

obratu, 31.000 evrov bodo na-

menili za delovanje Skupne 

občinske uprave Sp. Podravje. 

100.000 evrov se v proračunu 

2016 namenja za šolske prevoze, 

161.000 za sofinanciranje oskr-

be v domovih, 30.000 za družin-

skega pomočnika, 187.000 za so-

financiranje oskrbnin v vrtcih in 

pol milijona evrov za investicije. 

V letu 2016 bo občina Destr-

nik obnovila cesto v Levanjcih 

in uredila cesto na Ločkem 

Vrhu. 50.000 evrov namenjajo 

za rekonstrukcijo ceste Svetinci 

– II. etapa, 25.000 evrov bodo 

namenili za projekt ogrevanja 

javnih objektov v lasti občine, 

200.000 evrov za vzpostavitev 

parka odličnosti na območju 

Term Gaja. Za medgeneracijski 

park pri novozgrajenem vrtcu 

namenjajo 35.000 evrov in pri-

bližno enak znesek za sofinan-

ciranje gradnje OŠ dr. Ljudevita 

Pivka na Ptuju. 35.000 evrov se 

predvideva za ureditev hladilne-

ga sistema v OŠ Destrnik. 

O najemninah, 
državni cesti in 
pokopališču

Na četrtkovi seji so destrniški 

svetniki po hitrem postopku po-

trdili odloka o občinskih cestah 

in razglasitvi kulturnih spomeni-

kov lokalnega pomena. Sprejeli 

so sklep o ceni najemnin za po-

slovne prostore v zdravstvenem 

centru in določili, da najemnina 

po kvadratnem metru znaša tri 

evre na mesec (za splošno zdra-

vstveno ambulanto, zobozdra-

vstveno ambulanto in prostore 

fizioterapije).

Pod točko Pobude in vpraša-

nja je svetnik Ivan Zorec opo-

zoril na slabo stanje regionalne 

ceste Placar, Janežovci, Gomilci, 

Svetinci, Ločič. Poškodbe na re-

gionalni cesti so nastale v času 

izgradnje pomurske avtoceste, 

saj je služila kot dovozna pot na 

gradbišče. Kljub prepovedi je na 

tej cesti vsakodnevno tudi veliko 

tovornega prometa. Župan Vla-

dimir Vindiš je pojasnil, da bodo 

v zvezi s problematiko obvestili 

republiško direkcijo za infra-

strukturo, ki je pristojna za regi-

onalne ceste. Svetnik Milan Kuri 

je opozoril na problem ozvoče-

nja na pokopališču, ki naj ne bi 

delovalo optimalno, pa tudi na 

nekatere druge pomanjkljivosti 

oziroma nerodnosti, ki se jih 

opazi v času pogrebov. V zvezi s 

tem je župan Vindiš dejal, da se 

bo pogovoril s koncesionarjem 

in bodo poskušali zadeve ure-

diti.

Mojca Zemljarič

Destrnik � Deveta redna seja občinskega sveta

Proračun za 2016 v javni razpravi
Svetniki občine Destrnik so na deveti redni seji minuli četrtek potrdili predlog proračuna za leto 2016. Po javni obrav-
navi bo proračun v dokončni obliki potrjen predvidoma v sredini decembra.

Kot je na četrtkovi seji občin-

skega sveta pojasnila računovod-

kinja Darinka Ivančič, temelji 

predlog proračuna za leto 2016 

na še nepotrjenih izhodiščih mi-

nistrstva za finance, ki občinam 

še ni podalo fiksnih izhodišč, 

pa tudi ne izračunov primerne 

porabe ter morebitne finančne 

izravnave. Ker pogajanja med 

vlado in združenji občin o vi-

šini povprečnine za leto 2016 

še vedno niso končana, so pri 

izračunu predloga proračuna 

upoštevali do tedaj predlagano 

povprečnino v višini 522 evrov. 

O končni višini povprečnine 

bo ministrstvo občine obvestilo 

po zaključenih pogajanjih, za 

sedaj pa znaša primerna poraba 

v občini Zavrč 1.052.924 evrov. 

Sicer pa na osnovi razpoložlji-

vih in pričakovanih podatkov 

načrtujejo v proračunu za pri-

hodnje leto za 1.715.400 evrov 

prihodkov ter 1.818.040 evrov 

odhodkov. Novega zadolževanja 

v prihodnjem letu ne načrtujejo, 

za odplačilo kredita pa naj bi na-

menili 89.860 evrov.

Kljub negotovosti glede vi-

rov financiranja pa tudi v pri-

hodnjem letu načrtujejo nekaj 

investicij. Poleg modernizacije 

ceste Hrastovec–Plantek načr-

tujejo izgradnjo zbirnega centra 

za odpadke v Zavrču, v priho-

dnjem in naslednjih štirih letih 

pa naj bi – če bodo uspeli pri-

dobiti ustrezne vire sofinanci-

ranja – poskrbeli tudi za nabavo 

opreme za zaščito in reševanje, 

v okviru projekta čezmejno so-

delovanje načrtujejo gradnjo 

kolesarske steze, poleg tega pa 

še nekaj vzporednih investicij 

v okviru LAS Haloze in regio-

nalnega razvojnega programa; 

če bodo seveda uspeli pridobiti 

sofinanciranje države. Sicer pa 

so završki svetniki s predlogom 

tako pripravljenega proračuna 

v prvem branju soglašali in ga 

Zavrč � Žične ovire bodo, a niti župan ne ve, kdaj

Kljub negotovemu financiranju potrdili 
predlog proračuna 2016
Kljub negotovemu prilivu sredstev iz državnih virov, saj pogajanja o višini glavarine še vedno niso končana, so v občini 
Zavrč v prvem branju potrdili predlog proračuna za prihodnje leto; župan pa je svetnike seznanil z namero države, da 
bodo žične ovire postavili tudi na zeleni meji okrog Zavrča.

Foto: M. Ozmec

Župan Miran Vuk je svetnike seznanil z namero države, da bodo žične ograje postavili tudi na zeleni 
meji v okolici Zavrča.

Ljubljana � Ta teden v parlamentu

Zaradi begunske krize za 123 
milijonov evrov višji odhodki

DZ je v ponedeljek začel redno novembrsko sejo z obse-
žnim dnevnim redom. Takoj po vprašanjih premierju Miru Ce-
rarju se bodo poslanci lotili obravnave predloga državnega 
proračuna za prihodnji dve leti, ki bi jo morebiti lahko kon-
čali že v sredo. 

Potem ko so se oktobra s predlogom proračuna za priho-
dnji dve leti seznanila zainteresirana parlamentarna delovna 
telesa, je vlada dopolnjeni predlog sprejela 5. novembra. Pri 
tem je zaradi stroškov begunske krize načrtovane odhodke 
za leto 2016 povečala za 123 milijonov evrov, prihodke pa za 
73 milijonov evrov, kolikor ocenjuje, da bo dodatno prejela iz 
evropskega proračuna.

Z dopolnjenim predlogom za leto 2016 so tako prihodki do-
ločeni v višini 8,7 milijarde evrov in odhodki v višini 9,5 milijar-
de evrov. Proračunskega primanjkljaja bo torej za 839,3 milijo-
na evrov, kar je 2,1 odstotka BDP. Za leto 2017 pa so prihodki 
še vedno načrtovani v višini 8,7 milijarde evrov in odhodki v 
višini 9,4 milijarde evrov. Primanjkljaj ostaja nespremenjen pri 
717,8 milijona evrov, kar je 1,74 odstotka BDP.

Odbor za finance, ki je v petek pripravil proračunske doku-
mente za sejo DZ, je zavrnil vse predloge opozicije za prerazpo-
reditev sredstev, podprl pa predlog vlade, naj se zvišani stopnji 
davka na dodano vrednost ohranita kot trajen ukrep.

Še vedno ostaja odprto vprašanje sredstev, ki so jih iz prora-
čuna deležne občine, medtem ko se je vladi uspelo s sindikati 
dogovoriti o masi plač za javne uslužbence. Z dogovorom se za 
eno leto podaljšuje večina ukrepov iz zakona za uravnoteženje 
javnih financ, se bo pa zvišal regres in s septembrom ukinila 
veljava zadnjega znižanja plačne lestvice.

Predstavniki vlade in občin so sicer v ponedeljek tik pred za-
četkom obravnave proračuna še enkrat skušali doseči dogovor 
o financiranju občin v prihodnjih dveh letih. Seje predsedstva 
združenj občin v Dobovi se je udeležil tudi finančni minister 
Dušan Mramor. Občinska stran od vlade pričakuje precej več 
od doslej ponujenega. (sta)

Slovenija

Svetnik Kuri izstopil iz svetniške 
skupine SLS

Ob koncu četrtkove seje je svetnik Ivan Zorec dejal, da 
izstopa iz svetniške skupine SLS, saj da ne želi govoriti 
nečesa, s čimer se sam ne strinja. »Govoril bom samo-
stojno, tako kot sam mislim in razmišljam. Zato bom v 
prihodnje v občinskem svetu deloval kot samostojni, ne-
odvisni svetnik.«

Stranka SLS je imela v destrniškem občinskem svetu 
v tem mandatu tri člane: Nado Zupanič, Milana Kurija in 
Ivana Zorca. Zupaničeva je nedavno izgubila boj s hudo 
boleznijo, Zorec pa svetniško skupino zapušča. Edini, ki 
bo v prihodnje zastopal glas stranke SLS v svetu občine 
Destrnik, ostaja Milan Kuri.

Foto: dz-rs

dali v 15-dnevno javno obravna-

vo, v tem času pa pričakujejo na 

njegovo vsebino tudi morebitne 

dodatne predloge in pripombe 

občanov.

Žične ovire bodo 
postavili tudi na 
zeleni meji pri 
Zavrču

Župan Miran Vuk je svetnike 

seznanil z namero vlade RS, da 

bo za obvladovanje razmer v 

zvezi z migranti tudi na zeleni 

meji na območju občine Zavrč 

postavila začasne tehnične ovi-

re. Kot je pojasnil, so ga ministr-

stvo za notranje zadeve, policija 

in uprava za zaščito in reševanje 

z nameravanimi ukrepi države 

seznanili dan pred sejo.

»Ker ima dokument oznako 

zaupno, o posameznih podrob-

nostih nisem bil obveščen, kot 

župana so me seznanili le z na-

mero države, da bodo zaradi 

usmerjanja beguncev in migran-

tov na uradne mejne prehode 

tudi na območju državne meje 

okrog Zavrča postavili žično 

ograjo. Povedali so mi, da je na-

men tehničnih ovir predvsem 

usmeritev migrantov v smer 

prehodne točke, kar je v našem 

primeru mejni prehod Zavrč, ki 

je tudi drugače namenjen ura-

dnemu prehodu državne meje 

med republikama Slovenijo in 

Hrvaško. Povedali so mi tudi, da 

bo lastnike zemljišč, na katerih 

bodo nameščene ovire, država o 

tem pisno obvestila. Glede na to, 

da je širši interes države, da po-

skrbi za varnost lastnih državlja-

nov in seveda tudi naše, lokalne 

skupnosti, je to prvi ukrep, ki 

ga bo država v ta namen uve-

dla. Občina Zavrč pri postavitvi 

žične ograje nima nobenega 

vpliva, saj so bile vse konkretne 

aktivnosti sprejete na državnem 

nivoju, zato tudi vse informaci-

je o sami postavitvi in izvedbi 

ovir dajeta le urad vlade RS za 

komuniciranje in ministrstvo za 

notranje zadeve,« je svetnikom 

pojasnil župan Miran Vuk.

M. Ozmec



Slovenska Bistrica � Tovarna olja Gea 
letos v rdečih številkah

Po devetih mesecih 186.000 
evrov izgube

Tovarna olja Gea iz Slovenske Bistrice po prvih devetih 
mesecih posluje negativno. Družba z okoli sto zaposlenimi je 
ustvarila 18,5 milijona evrov prihodkov od prodaje oziroma 12 
odstotkov manj kot v enakem obdobju lani. Devetmesečje so 
zaključili s 186.000 evri izgube, medtem ko so še lani v tem 
času ustvarili skoraj pol milijona evrov dobička.

Kot v poročilu o poslovanju pojasnjuje prvi mož podjetja Igor 
Hustić, so se zaradi rasti cen surovih in specialnih olj vse od 
aprila razmere v branži še dodatno zaostrile. Ob tem prodajne 
cene zaradi aktivnosti nelojalne konkurence stagnirajo, včasih 
celo upadajo.

Hustić ocenjuje, da je klima v poslovnem okolju, kjer deluje ži-
vilska industrija, slabša kot v letu 2014. »Podobno kot v enakem 
obdobju lani se tudi letos srečujemo s slabo likvidnostjo podjetij, 
siceršnjo poslovno negotovost na daljši rok pa ohranja tudi po-
nudba rafiniranih olj po izredno nizkih cenah od konkurenčnih 
podjetij, predvsem iz Madžarske,« je pojasnil predsednik uprave 
bistriške družbe.

Konkurenca na trgu olj po njegovih besedah ohranja pritisk, 
kar je tudi posledica negotovih razmer v domicilnih državah, njih 
pa zavezuje k nenehnemu prilagajanju prodajnih cen izdelkov 
razmeram na trgu. Kljub temu Tovarna olja Gea ostaja vodilni 
slovenski proizvajalec jedilnih olj, čeprav diskontne verige z ve-
liko hitrostjo večajo tržni delež na področju pakiranih belih olj.

V bistriškem podjetju pri prihodkih od prodaje za tri odstotke 
zaostajajo tudi za zastavljenimi načrti, medtem ko je količinska 
prodaja nad načrtovanimi vrednostmi in nekoliko nižja kot v ena-
kem obdobju lani.

Na domačem trgu je podjetje ustvarilo 14,8 milijona evrov 
prodaje, kar je devet odstotkov manj kot lani v tem času in šest 
odstotkov pod načrti, boljše od načrtov pa jim gre na tujih trgih, 
kjer so načrtovano prodajo prekoračili za devet odstotkov, a je ta 
še vedno za petino nižja od lanske v tem obdobju. Delež izvoza 
znaša dobro petino, a je v primerjavi z lani padel za 2,5 odstotne 
točke.

Kot ob objavi rezultatov še poudarja Hustić, si prizadevajo za 
to, da bi izboljšali rezultate poslovanja in doseganje načrta, ki 
predvideva pozitiven izkupiček ob koncu leta. (sta)

Ljubljana � Cenejše vinjete za velike 
družine in invalide

Vinjeta za kombije 110 evrov
Ministrstvo za infrastrukturo se je z Darsom in Rdečim kri-

žem tudi letos dogovorilo, da bodo velike družine in invalidi 
upravičeni do pomoči pri nakupu letne vinjete za kombije. Za 
letno vinjeto bodo upravičenci tako odšteli 110 evrov, enako 
kot za navadno vinjeto za osebna vozila.

Pomoč je invalidom in družinam s štirimi otroki ali več name-
njena, da bi preprečili dodatno finančno obremenitev zaradi po-
trebe po nakupu letne vinjete za vozila cestninskega razreda 2B 
– vozil do 3500 kilogramov največje dovoljene mase z višino nad 
prvo osjo, ki presega 1,30 metra – po ceni 220 evrov, so sporočili 
z ministrstva.

Pogoji in način uveljavljanja pomoči ostajajo enaki kot lani in 
letos – za pomoč lahko zaprosijo vsi, ki so ob zadnji še veljavni 
registraciji vozila cestninskega razreda 2B uveljavili pravico do 
oprostitve letne dajatve za uporabo vozil v cestnem prometu za 
invalide ali pravico do 50-odstotnega znižanja letne dajatve za 
velike družine.

Do pomoči so upravičena tudi društva in invalidske organizaci-
je, ki za prevoz invalidov uporabljajo kombinirana vozila. Ob tem 
na ministrstvu opozarjajo, da za invalide obstajajo določeni po-
goji glede delovne prostornine njihovih vozil.

Prošnjo za pomoč pri nakupu letne vinjete morajo upravičenci 
skupaj s kopijo računa o nakupu vinjete in kopijo prometnega do-
voljenja poslati na Rdeči križ Slovenije, kjer bodo v sodelovanju 
z ministrstvom za infrastrukturo preverili njeno upravičenost in 
nato nakazali sredstva, so še sporočili z ministrstva. (sta)
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Talumovi lastniki se z name-

ro za oddajo zavezujoče ponud-

be na seji skupščine minulo sre-

do niso 100-odstotno strinjali. Z 

nakupom sicer soglašajo, a pod 

pogojem, da Talum še enkrat 

temeljito preuči ter analizira 

učinke nakupa oz. sklenitve po-

sla. Lastniki so Talumovi upravi 

zadali nalogo, naj na DUTB za-

prosi tudi za podaljšanje roka za 

oddajo zavezujočih ponudb za 

nakup, to je do sredine januarja 

2016. »Glede na spremenjene 

dejavnike v panogi ter na trgu 

in s tem spremenjene razmere 

poslovanja je treba te okolišči-

ne dodatno upoštevati pri že 

izdelani analizi učinkov pre-

vzema družbe Aha Emmi s stra-

ni Taluma,« pravi predsednik 

uprave Taluma Marko Drobnič 

in o razlogih, zakaj so zainte-

resirani za nakup bistriškega 

podjetja, dodaja: »V Talumu smo 

v preteklem obdobju uspešno 

udejanjali strategijo prestruk-

turiranja naših programov in 

bomo zato tudi v prihodnje 

takšne aktivnosti nadaljevali. 

Programi družbe Aha Emmi so 

komplementarni z našimi ali 

pa posamezne programe, kot 

so ulitki in izdelki pod blagov-

no znamko Kreal, dopolnjujejo, 

nadgrajujejo ter hkrati prispe-

vajo k nadaljevanju zastavljene 

strategije na nova področja v 

smeri industrijskega obliko-

vanja, upogibanja, spajanja, 

površinske obdelave in zaščite 

ter sestave različnih sklopov. 

Z navedenim nakupom želimo 

ustvariti pogoje, ki bodo skupi-

ni Talum v kombinaciji s pro-

grami Emmija omogočili nadalj-

njo rast in razvoj.«

Kot je pojasnil Drobnič, za-

vezujoče ponudbe za nakup 

Aha Emmija glede na zavezujoči 

skupščinski sklep niso oddali, 

so pa minuli četrtek, dan po seji 

skupščine, DUTB zaprosili za 

podaljšanje roka za oddajo po-

nudb. Odgovor še pričakujejo. 

Sicer pa dodajmo, da je DUTB 

rok za oddajo ponudb za nakup 

Emmija letos že enkrat podalj-

šala. Ali ga bo tudi v drugo, bo 

jasno v prihodnjih dneh.

DUTB je lastništvo družbe za 

predelavo aluminija Aha Emmi, 

ki je bila del skupine Aha v la-

sti Mojce Lukančič in njenega 

partnerja Nigela Petra Buxto-

na, prevzela v okviru prisilne 

poravnave, ki je bila pravno-

močno potrjena novembra lani, 

sodišče pa je postopek pravno-

močno končalo januarja letos. 

DUTB prodaja 100-odstotni la-

stniški delež v Emmiju ter terja-

tve v znesku 3,4 milijona evrov. 

Aha Emmi se med drugim 

ukvarja z izdelavo različnih pol-

izdelkov in končnih izdelkov iz 

aluminija ter površinsko in me-

hansko obdelavo aluminija.

Mojca Zemljarič

Podravje � Bo DUTB na Talumovo željo podaljšala rok za oddajo ponudb

Talum bi kupil Aha Emmi, lastniki zadržani
V nedeljo se je iztekel rok za oddajo zavezujočih ponudb za nakup bistriškega podjetja Aha Emmi. Med resnimi intere-
senti, ki se zanimajo za nakup tega podjetja, je Talum iz Kidričevega.

Foto: OM

Izgradnja primarnega dela 

(glavnih vodov) kanalizacije na 

Pragerskem, Zgornji Polskavi, 

Spodnji Polskavi, Leskovec – 

Stari Log z izgradnjo čistilne na-

prave na Pragerskem se je pred 

kratkim končala, sedaj bi mo-

rala občina Slovenska Bistrica 

izgraditi še sekundarni sistem. 

Župan Ivan Žagar je zbranim 

podrobno pojasnil, da je izgra-

dnja sekundarnega kanalizacij-

skega sistema na Zgornji Polska-

vi zagotovo prioriteta, da bodo 

naslednje leto začeli z deli, da 

pa bo obseg izvedenih del odvi-

sen od razpoložljivih sredstev, 

ki pa jih za občine vedno manj. 

Občina ob 3,5 
milijona evrov 
zaradi nižje 
povprečnine

Ob tem je še spomnil, da se 

sredstva občinam zmanjšujejo, 

povečujejo pa se jim stroški za 

socialo, kar pomeni, da imajo 

občine manj denarja, ki bi ga 

lahko namenile za investicije ob 

dejstvu, da za urejanje komunal-

ne infrastrukture v prihodnje 

naj ne bi bilo več evropskega 

denarja. »Povprečnina bi mora-

la znašati 652 evrov glede na za-

kon o financiranju občin oziro-

ma 130 evrov na prebivalca več, 

kot prejemamo zdaj in z upo-

števanjem 21. člena to pomeni, 

da naša občina letno izgubi 3,5 

milijona evrov, ki bi šli za inve-

sticije in razvojne projekte.«

Vendar krajani niso bili zado-

voljni s pojasnili. Kot je odvrnila 

Renata Fištravec, so se krajani 

zbrali, da bi dobili čim več in-

formacij, sedaj pa bodo zbor 

krajanov zapustili še bolj zme-

deni. Župan je odvrnil, da ne 

more dati informacij, ki jih ne 

pozna. Krajan Tomislav Zorec 

pa je opozoril,da se občane, kra-

jane deli na dve kategoriji: »Ene 

bomo priključili, drugi bodo 

morali vprašanje odvajanje od-

padnih voda reševati individual-

no. Eni bodo imeli 1.000 evrov 

stroškov, drugi 3.000 evrov.« 

Točko o kanalizaciji je sklenil 

predsednik krajevne skupnosti 

Dušan Kotnik, in sicer: »Treba 

bo pristopiti k dajanju soglasij, 

če bodo tukaj prepreke, potem 

se projekti ne bodo mogli izve-

sti. Zato kot krajan pričakujem, 

Zgornja Polskava � Čakajoč na kanalizacijo in prenovo vodovodnega 

So se z denarjem za vodovodni 
Krajani Zgornje Polskave so se v začetku novembra zbrali na zboru krajanov. Osrednji točki sta 
milijonov, delati naj bi začela naslednje leto, v letu 2016 pa naj bi bila končana tudi izgradnja 
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Vse je odvisno od denarja
»Cilj je, da na čistilno napravo čim prej navežemo vse, 

kar je bilo predvideno. Tako bo izgradnja sekundarnega 
kanalizacijskega sistema na Zgornji Polskavi zagotovo pri-
oriteta. Obseg, ki ga je treba še tukaj zgraditi je 21 kilome-
trov cevovoda, devet črpališč, ustrezne priključke, okvirna 
vrednost investicije je med devet in deset milijonov evrov. 
To je ogromen zalogaj, saj je primarni sistem z izgradnjo či-
stilne naprave stal sedem milijonov evrov. Zagotovo bomo 
naslednje leto pristopili k izvedbi, obseg investicije po letih 
pa bo odvisen od razpoložljivih sredstev. Ni pa kanalizacij-
ski sistem na Zgornji Polskavi edini, ki še ni urejen, še kar 
nekaj dela naš čaka v mestu Slovenska Bistrica, odprto je 
še področje razpršene gradnje. Ocenjujemo, da je še vsaj 
polovico kanalizacije z našega vidika treba zgraditi. S tem 
problemom se ne sooča samo naša občina,« je zbranim 
krajanom in krajankam povedal župan Ivan Žagar.

Foto: dz-rs



da bomo vsi tvorno sodelovali 

in da bomo znali prisluhniti šir-

šemu interesu, ne samo svoje-

mu, in da torej damo služnosti, 

kjer je to potrebno,« je povedal 

predsednik krajevne skupnosti 

Dušan Kotnik.

Je polskavski 
vodovod prevelik za 
vodenje s kmečko 
logiko?

Na Zgornji Polskavi za 900 

gospodinjstev vodovodni sis-

tem upravlja krajevna sku-

pnost. Naslednje leto naj bi 

ta končala izgradnjo novega 

vodohrana, katerega vrednost 

brez DDV je 94.990 evrov. »In-

vesticija je bila potrebna zaradi 

povečanih potreb,« je pojasnil 

Kotnik. Predsednik je še dodal, 

da so na krajevni skupnosti 

sklenili, da se ustanovi vodovo-

dni odbor, ki bo vodil natančen 

pregled nad prihodki in odhod-

ki, da se bodo sredstva z vodo-

voda namensko uporabljala 

zgolj za ta namen. Namreč Sto-

jan Valadžija, član tega odbora, 

je opozoril, da se sredstva z na-

Gospodarstvotorek � 17. novembra 2015

Z dosego tega cilja gre po-
zabiti vse težave, ki smo jih 
imeli pri tem projektu,“ je 
na novinarski konferenci, 
ki je potekala minulo sredo 
v prostorih Centra Sloven-
skih goric, povedal župan 
občine Lenart Janez Kram-
berger.

V Lenartu so z novinarsko 

konferenco in priložnostno 

slovesnostjo tudi uradno kon-

čali 11 milijonov evrov težek 

projekt oskrbe severovzhodne 

Slovenije s pitno vodo – SZ 

Slovenske gorice. Z obsežnim 

projektom, ki je zajemal dva-

najst občin severovzhodne Slo-

venije oz. Slovenskih goric, to 

so Lenart kot nosilka projekta, 

Benedikt, Cerkvenjak, Duplek, 

Gornja Radgona, Kungota, Ma-

ribor, Pesnica, Sv. Ana, Sv. Jurij, 

Sv. Trojica v Slovenskih goricah 

in Šentilj, so za okoli 37.000 pre-

bivalcev in priključitev pribli-

žno 5.000 novih uporabnikov 

zagotovili nemoteno oskrbo s 

pitno vodo. Župan občine Le-

nart Janez Kramberger je ob 

tej priložnosti zadovoljno po-

udaril izjemen pomen projek-

ta za prebivalce in razvoj tega 

območja: „Vesel sem, da smo 

končali ta projekt. Fizično smo 

sicer projekt v sodelovanju z 12 

občinami od Maribora do Gor-

nje Radgone končali že pred 

časom, sedaj ga zaključujemo še 

finančno. Zgradili smo dobrih 

54 km vodovoda, tri vodohra-

ne in več prečrpalnih postaj.“ 

Kot je pojasnil projektni vodja 

Avgust Zavernik iz občine Le-

nart, v teh dneh pričakujejo še 

nakazilo v višini okrog 600.000 

evrov od države. Sicer pa so vsi 

izvajalci že poplačani. Objekti 

pa so že nekaj časa v obrato-

vanju. Pridobljena so tudi vsa 

ustrezna dovoljenja. Po Zaver-

nikovih besedah pa se uspešno 

pogovarjajo še o dodatnih delih 

znotraj projekta.

Za investicijo 
kljub ponovnim 
postopkom javnega 
naročanja manj od 
načrtovanega

A pri zahtevnem projektu, 

ki ga je sicer v večinskem de-

ležu financirala Evropska unija 

iz Kohezijskega sklada, ni šlo 

povsem gladko. Med gradnjo 

je namreč v stečaju končalo 

več izvajalcev, najprej podjetji 

SCT in Granit Slovenska Bistri-

ca, kasneje podjetje CPM ter 

pogodbeni partner NGP Nizke 

gradnje Ptuj. Po stečaju prvo-

tnih izvajalcev so sledili novi 

postopki javnega naročanja. 

„Investicija je bila ocenjena čez 

15 milijonov evrov. Ne glede na 

to, da smo v nekaterih sklopih 

trikrat izbirali izvajalce, smo v 

končni fazi projekt zaključili v 

vrednosti okrog 11 milijonov 

evrov, kar pomeni, da smo bili 

zelo uspešni, pa tudi, da so bile 

cene ugodne,“ je povedal Za-

vernik ter še dodal, da so pri iz-

vedbi del poleg podjetij CPM in 

NGP Nizke gradnje Ptuj še sode-

lovali Nigrad komunalno podje-

tje, SGP Pomgrad in Komunala 

Slovenske gorice ter podjetje 

DRI, upravljanje investicij.

Na tiskovni konferenci je 

spregovoril tudi sekretar na 

Ministrstvu za okolje in pro-

stor Bojan Erjavec, ki je pred-

stavil projekte iz operativnega 

programa razvoja okoljske in 

prometne infrastrukture v pre-

teklem programskem obdo-

bju. Kot je povedal, je bilo na 

področju voda skupaj izdanih 

16 odločb, s katerimi so okrog 

382.000 prebivalcem zagotovili 

boljšo in varnejšo oskrbo s pi-

tno vodo. Dolžina vseh cevovo-

dov skupaj znaša 1200 km.

Župan Stropnik: 
„Če tega projekta 
ne bi bilo, bi vodo v 
našo občino vozili 
gasilci“

Kramberger, Zavernik in Er-

javec so se zahvalili sodelujočim 

v projektu. Zahvalam so se pri-

družili tudi nekateri predstav-

niki sodelujočih občin. Poleg 

župana Benedikta Milana Gum-

zarja se je za uspešno sodelova-

nje zahvalil še župan Kungote 

Igor Stropnik, ki je z zaključk-

om projekta nadvse zadovoljen: 

„Takrat ko smo se začeli o tem 

pogovarjati, je bila naša občina 

približno že vsakih 14 dni brez 

vode. Če tega projekta ne bi 

bilo, mislim, da bi v našo obči-

no danes vodo vozili gasilci.“ 

Direktor občinske uprave obči-

ne Sveta Trojica v Slov. goricah 

Srečko Aleksander Padovnik pa 

je ob tej priložnosti še Erjavca 

izzval z vprašanjem, ali občine 

v naslednji finančni perspekti-

vi kljub slabi trenutni situaciji 

lahko pričakujejo sredstva za 

financiranje tovrstnih okoljskih 

projektov. A Erjavec odgovora, 

ki so si ga predstavniki občin 

želeli slišati, ni podal.

Monika Levanič

Lenart � Zaključili projekt Celovita oskrba SV Slovenije s pitno vodo 

11 milijonov za zdravo pitno vodo za 50 let
„S projektom Celovita oskrba severovzhodne Slovenije s pitno vodo – SZ Slovenske gorice, ki je prvi kohezijski projekt v Sloveniji s tovrstno infrastrukturo, 
smo vsaj za 50 let na tem območju osrednjih Slovenskih goric zagotovili zdravo pitno vodo. 

Foto: Mojca Vtič

Krajane Zgornje Polskave je zanimalo, kdaj se bo začela gradnja kanalizacijskega sistema, natančnega  odgovora niso dobili.

Foto: ML

Z leve: projektni vodja projekta Celovita oskrba severovzhodne Slovenije s pitno vodo – SZ Sloven-
ske gorice Avgust Zavernik iz občine Lenart, sekretar na Ministrstvu za okolje in prostor Bojan 
Erjavec in župan občine Lenart Janez Kramberger.

sistema 

sistem gradile ceste in javna razsvetljava?
bili izgradnja kanalizacije in vodovod. Kot je bilo slišati, bi za izgradnjo kanalizacijskega sistema na Zgornji Polskavi občina potrebovala deset 
vodohrana, ki bo omogočil boljšo oskrbo z vodo.
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Večinski financer 11 milijonov težkega projekta (brez 
DDV) je v višini dobrih 70 % Evropska unija, in sicer iz Ko-
hezijskega sklada (Operativni program razvoja okoljske 
in prometne infrastrukture 2007–2013), slabih 13 % je 
prispevala država, preostali delež, okrog 16 %, pa sode-
lujoče občine.

slova vodovoda niso vedno po-

rabljala za vodooskrbo. »Predse-

dniki so delovali tako, da so bili 

všečni volivcem, vodooskrba se 

je zanemarjala. Z naslova vodo-

oskrbe se letno dobi približno 

90.000 evrov denarja. To je zelo 

zanimiva zadeva za kupčkanje, 

da se nekje naredi škarpa, jav-

na razsvetljava. Ne moreš biti 

všečen s tem denarjem. Ali ni-

smo malo prevelik sistem, da 

bi ta vodovod vodili le s kmeč-

ko logiko?« je bil oster. Ob tem 

je opozoril, da je vodovod star 

več kot 30 let. »Vsak vodovod 

ima življenjsko dobo. Ob tem 

cevi niso na nobeni mivki, kar 

pomeni, da so vedno pod hidra-

vličnim pritiskom. Želim, da se 

sredstva iz vodarine namensko 

uporabljajo samo za vodovod.«

Glede vodenja vodovodne-

ga sistema s kmečko logiko, je 

župan odgovoril, da je v občini 

po njegovi grobi oceni 40 % 

vodovoda, ki ni v upravljanju 

komunalnega podjetja. »Večji 

sistemi so še Zgornja Ložnica, 

Vrhole Preloge, Tinje. Občina 

nikoli ni posegala do te mere, 

da bi se ti vodovodi morali pre-

dati v upravljanje komunali, saj 

imajo ti neko zgodovino. Zaradi 

odgovornosti pa smo zahtevali, 

da morajo izpolnjevati zahte-

ve, ki so zakonsko predpisane. 

Od Krajevnih skupnosti pa 

pričakuje, da če že upravljajo 

z vodovodi, da delo opravljajo 

skrbno.« 

V razpravo se je vključil tudi 

prejšnji predsednik KS Simon 

Leskovar, ki je glede denarja z 

naslova vodovoda, ki naj bi šel 

za ostale projekte, povedal: »Res 

smo bili všečni, vendar smo vsi 

to delali, da smo dali vodovodni 

denar za ceste. Sicer pa, če bi 

prejšnje vodstvo (ko je predse-

doval sedanji predsednik Du-

šan Kotnik op.a.) delalo, kot bi 

moralo, potem bi vodohran že 

bil. Imam to srečo, da te vode 

ne rabim. Nekdo mora biti nad 

sistemom, ki bo skrbel za vodo. 

Sami veste, kako je, če ni vode.« 

»Ne teče voda, 
temveč gnojnica«

Da je sistem dotrajan, je opo-

zorila tudi ena izmed krajank, ki 

je povedala: »Počene cevi so do-

kaj pogost pojav; če bi se to zgo-

dilo enkrat na pol leta, v redu, 

sedaj so skorajda mesečno na-

pake na vodovodu. Pri nas po 

napakah ne teče voda, temveč 

gnojnica. Pred dnevi je bil iz-

pad, od takrat pijemo vodo, ki je 

bela kot mleko, ob tem so bile v 

vodi nitke. To je resen problem, 

resno se ga boste morali lotiti, 

sicer bomo vodo pošiljali na 

preverjanje.« Predsednik KS je 

odgovoril, da problem poznajo, 

da so govorili tudi s pristojnim 

inšpektoratom, vendar so anali-

ze vedno ustrezne. 

Mojca Vtič
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Oder so si tokrat delili s 

pevkami Medobčinskega dru-

štva slepih in slabovidnih Ptuj, 

hišnim ansamblom društva 

upokojencev Markovci, Mejaši 

iz Repišč, harmonikarjem Ale-

nom Poličem iz Kicarja, pevka-

mi ljudskih pesmi TD Destrnik, 

harmonikarjem Anžetom Brle-

kom iz Žabjaka, KUD Cvetlinski 

zvon iz Cvetlina na Hrvaškem, 

ljudskimi pevkami Lükarce 

TED Lükari Dornava, triom Ši-

menko-Golob z Mestnega Vrha, 

KD godcev in pevcev Gorički 

lajkoši iz Zg. Petrovcev, Ptuj-

skim kvartetom DPD Svoboda 

Ptuj in žensko pevsko skupino 

KD Mandrač iz Kopra. Skupaj 

si je predzadnjo oktobrsko so-

boto kicarski oder delilo blizu 

100 ljudskih pevcev in godcev 

iz Slovenije in Hrvaške, ki so 

srečanje končali s skupno pe-

smijo Najlepše je ... Za presene-

čenje pa je letos poskrbel trio v 

sestavi Milan Čuš, Špela Čuš in 

Janko Kocmut.

Stari prijatelji iz Kicarja so 

edinstvena skupina že po tem, 

da jo sestavljajo, bratje, sestre, 

možje, žene, svakinje ..., in 

ne samo zaradi tega, da že od 

ustanovitve nastopajo v ne-

spremenjeni sestavi. „Ker smo 

tako sorodstveno povezani in 

predvsem zato, ker smo veliki 

prijatelji, ki se veliko družimo, 

smo tudi uspešni. Doslej smo 

izdali 4 zgoščenke in organizi-

rali 14 srečanj ljudskih pevcev 

in godcev. Vsako leto je težje, 

zato smo izjemno hvaležni 

vsem sponzorjem in donator-

jem, ki se zavedajo pomena 

ohranjanja slovenske pesmi in 

glasbe. Nekoč se je po naših 

vaseh veliko pelo, danes se slo-

venska ljudska pesem sliši na 

takšnih srečanjih, kot je naše, 

in na srečanjih starejših. Stari 

prijatelji smo veliki promotorji 

Ptuja v Sloveniji in tudi v tujini, 

kjer smo vselej izjemno spreje-

ti. Ko smo se udeležili jubilej-

ne slovesnosti ob 110-letnici 

KUD Goričan na Hrvaškem, 

nas je pozdravil tudi minister 

za kulturo Hrvaške, ki je bil 

še posebej navdušen, da smo 

se za to priložnost naučili tudi 

eno od hrvaških pesmi. Pozna 

pa tudi Ptuj kot najstarejše slo-

vensko mesto. Ptuj je na naših 

zloženkah in drugih obeležjih 

skupine stalno prisoten. Žal 

pa je to premalo, da bi nas tudi 

lokalna skupnost prepoznala 

in podprla. Četudi vsako leto 

najmanj osemkrat nastopimo 

v MO Ptuj, ti nastopi pa naj 

bi bili eden izmed pogojev za 

sofinanciranje projektov, kjer 

je v dokumentaciji treba od-

govoriti tudi na vprašanje, kaj 

naredi skupina za promocijo 

Ptuja. Tudi naše goste od dru-

god vsako leto popeljemo na 

ogled Ptuja. Po velikih mukah 

naj bi sedaj od mesta dobili 

100 evrov bruto za naše sreča-

nje, ampak še to ne bo iz kvo-

te za sofinanciranje kulturnih 

projektov. Letos smo nastopili 

tudi na odprtju Evropske hiše 

v Ljubljani, na prireditvi Okusi 

Evrope v Kopru ..., večje pro-

mocije Ptuja si skoraj ni mogo-

če zamisliti. Upam, da bo naše 

jubilejno srečanje v letu 2016, 

ko bomo praznovali tudi 15-le-

tnico skupine, imelo podporo, 

kot mu pritiče,“ je med drugim 

povedal Janko Kocmut po 14. 

srečanju Kicar poje in igra. Za-

hvalil se je zvestemu občinstvu, 

ki je tudi letos napolnilo dvora-

no gasilskega doma do zadnje-

ga kotička, prav tako njen ho-

dnik, še posebej pa domačim 

gasilcem in voditelju Marjanu 

Nahbergerju. Predstavnikov 

MO Ptuj med gledalci ni bilo, 

nastopajoče pa so pozdravili 

predstavniki KD Rogoznica in 

ČS Rogoznica. Najbolj pa Janka 

Kocmuta veseli, da je delovanje 

skupine naletelo tudi na pozi-

tiven odmev med mladimi, kar 

se je odrazilo tudi na samem 

srečanju, nastopili so štirje 

vnuki Starih prijateljev.

MG

Ptuj � 14. mednarodno srečanje ljudskih pevcev in godcev

Ljudska pesem druži in povezuje
V gasilski dvorani v Kicarju je 24. oktobra potekalo letošnje mednarodno srečanje ljudskih pevcev in godcev Kicar 
poje in igra, ki ga že tradicionalno pripravljajo Ljudski pevci in godci Stari prijatelji iz Kicarja KD Rogoznica.

Foto: Marjan Nahberger

Stari prijatelji iz Kicarja so gostili že 14. mednarodno srečanje ljudskih pevcev in godcev.

Prireditve društva so razno-

like, namenjene odraslim in 

otrokom na izobraževalnem, 

kulturnem, športnem, turistič-

nem in še katerem področju. 

Ob tem so člani društva na 

Pragerskem obnovili in odprli 

vodni stolp, ki je od lani tudi 

spomenik lokalnega pomena 

in prostor za zbirko železni-

ških eksponatov. Prav tako lani 

so v upravljanje prejeli leseni 

muzejski vagon iz leta 1900, v 

katerem društvo pripravlja naj-

različnejše razstave.

Jubilej so društveniki obele-

žili 7. novembra. Zbrali so se, 

kot je dejala predsednica, da 

razmislijo o prehojenih poteh, 

o dogodkih, ki so neizbrisno 

zapisani v spominu, in da zasta-

vijo smele korake v prihodnost. 

Ob tej priložnosti so bile po-

deljene tudi bronaste plakete 

Medobčinske turistične zveze. 

Prejeli so jih Bogomir Furek, 

Frida Frangež, Brigita Jaušovec, 

Jože Jaušovec, Darinka Kirbiš, 

Milan Lah, Simona Smodiš, Sla-

vica Smodiš, Marjetka Šetar, Sil-

va Vrečko.

MV

Pragersko � 10 let Turističnega društva Breza Pragersko-Gaj

Turistično društvo, ki je mnogo več kot to
»10 let ni dolgo obdobje, lahko pa je bogato in pomembno, če ga znamo živeti in zapolniti z dogodki,« je povedala pred-
sednica društva Milena Furek. In v desetletju je društvo priredilo približno 500 dogodkov, med njimi tudi postavljanje 
edinstvenih jaslic na vodi, obnovilo vodni stolp …

Foto: Mojca Vtič

TD Breza oblikujejo folklorniki, ljudski godci Cugeci, sekcija podeželskih žena, ročnodelska sekcija, 
odbojkarji na mivki in turistični podmladek v osnovni šoli.

Vsebina: Obdobje hladne vojne. Sovjetska zveza ima 
močno nadvlado na skoraj vseh področjih. Pridobila je 
atomsko orožje, v vesolje je pred Američani poslala prvi 
umetni satelit, nato še prvega človeka. Tudi na področju 
športa melje vse pred sabo in nepremagljivi ameriški duh 
je v veliki krizi. Nadvlada Sovjetov na področju šaha pa je 
sploh za večno zacementirana. Toda v ZDA vznikne mladi 
genij Bobby Fischer, ki že z rosnimi 19 leti postane ša-
hovski velemojster. Leta 1972 izzove svetovnega prvaka 
Borisa Spaskega na dvoboj za naziv najboljšega na svetu. 
24 partij se bo odigralo v islandski prestolnici Reykjavik, 
toda Bobby trpi za preganjavico in hudimi duševnimi teža-
vami, čeprav nanj računajo celotne ZDA, vključno s pred-
sednikom. To ni več le šahovska igra, to je bitka v hladni 
vojni ...

Zgornja vsebina se zdi izmišljena za potrebe fi lmskega sce-
narija, toda zanimivo – je do pičice resnična. Na tem slovitem 
dvoboju je po bitki z notranjimi demoni seveda slavil Fischer 
in tato za trenutek prekinil sovjetsko nadvlado v šahu (ampak 
res le za trenutek), kar je imelo ogromen psihološki učinek na 
Američane. Dogodki, ki so se zvrstili pred tem dvobojem sto-
letja in tudi pozneje, so tako neverjetni, da kar kličejo po fi lmu, 
zato ni čudno, da so bili ekranizirani že večkrat.

Toda leto 1972 je za današnje obiskovalce kina nekakšen 
zaprašen zgodovinski dogodek, ki bi se lahko zgodil tudi v 19. 
stoletju ali celo v 15. ali 12. Pač nekaj iz zgodovine, kar nima 
več nobene relevantnosti. Celo ljudje, ki se dogodka spomni-
jo, ali pa se vsaj še spomnijo hladne vojne, ne hodijo več v 
kino. Zato bi veljalo takšen prelomni dogodek ovekovečiti čim 
bolj zvesto resničnim dogodkom in pedigre režiserja Edwarda 
Zwicka nam da slutiti, da bo to smernico upošteval.

Čeprav se fi lm resničnih dogodkov drži dokaj zvesto, jih 
ponekod vseeno malce prilagodi po svoje zavoljo narativnih 
pravil ameriške fi lmske govorice. Zgodba o revnem fantku iz 
Brooklyna, ki porazi nepremagljiv sovjetski imperij, je za Holly-
wood preveč mikavna, da bi se dosledno držala zgodovinskih 
dejstev. Škoda, kajti zopet so resnični dogodki bolj zanimivi od 
fi lma. Čudno, saj fi lmi zgodovino radi prirejajo po svoje zato, 
da bi resnično zgodbo bolj začinili, tokrat pa so jo malce preo-
blikovali zato, da je manj zanimiva.

Podrejanje poveličevanju ameriškega duha zato rezultira v 
značilni črno-beli pripovedi, kjer je junak poln notranjih demo-
nov, njegov nasprotnik pa je prikazan kot nezlomljivi termina-
tor, ki pa se na koncu zlomu in junak doživi stoječe ovacije in 
ploskanje vsega sveta, s čimer se fi lm dokončno zdruzne v 
disneyjevsko pravljico poveličevanja moči posamezne osebe. 
Čeprav so igralske stvaritve korektne in režiji iz tako dolgoča-
snih prizorov, kot sta dva molčeča tipa za šahovsko mizo, uspe 
izvleči napetost, je vse skupaj preveč ukalupljeno v običajne 
scenaristične fi nte, da bi fi lm lahko bil res dober.

Matej Frece

Filmoljub

Dvoboj stoletja
Cineplexx in Kolosej  Maribor

Pawn Sacrifice
Igrajo: Liev Schreiber, Peter Sarsgaard, Tobey Maguire, 
Lily Rabe, Sophie Nélisse, Robin Weigert, Michael 
Stuhlbarg, Evelyne Brochu, Seamus Davey-Fitzpatrick
Režija: Edward Zwick
Scenarij: Steven Knight, Stephen J. Rivele in Christopher 
Wilkinson
Žanr: biografska drama
Dolžina: minut
Leto: 2015
Država: ZDA

Foto: splet



STURM – ZAVRČ 0:0
ZAVRČ: Bajza, Novoselec, Ro-

gač, Datković, Glavina, Aitor, Ko-
korović, Cvek, Matjašič, Batro-
vić, Glavica. Igrali so še: Picak, 
Kovačić, Muslimović, Tahiraj, 
Kolar, Zorko, Solomun, Kukec, 
Antić, Ptiček, Puškadija, Krajnc. 
Trener: Ivica Solomun.

Po izjemno napornem te-
dnu, kjer so nogometaši Zavr-
ča veliko in trdo delali, so se 
v petek podali do bližnjega 
Gradca, kjer so z domačim av-
strijskim prvoligašem odigra-
li prijateljsko tekmo. Srečanje 
je bilo odigrano v sturmovem 
trening centru.

Obe moštvi nista igrali z vse-
mi najboljšimi, saj imata oba 
trenerja nekaj poškodovanih 
in bolnih igralcev. Tako pri Za-
vrču ni bilo Polića, ki je manj-
kal zaradi poškodbe, zaradi 
reprezentančnih obveznosti 
je bil odsoten Pihler, medtem 
ko je največja zvezda sloven-
ske lige Riera dobil nekaj dni 
prosto. V belem dresu sta se v 
nadaljevanju predstavila tudi 
dva temnopolta nogometaša, 
ki sta na preizkušnji. Bojda ne 
obstaja večja verjetnost, da bi 
ostala pod haloškimi obronki.

V prvem polčasu so gledal-
ci spremljali zelo trdo tekmo, 

ki je mejila na prvenstveno, 
gostje pa so odlično odigrali 
v fazi defenzive, saj si doma-
čini niso priigrali resnejše 
priložnosti. Na drugi strani 
si je niso niti Zavrčani, tako 
da se je prvi del končal z izi-
dom 0:0. Borbena in čvrsta 
tekma se je nadaljevala tudi 
v drugem polčasu, ko sta oba 
stratega – nekoliko več gostu-
joči – menjala precej igralcev. 
Kljub temu so si najlepšo 
priložnost na tekmi priigra-
li Haložani, po tem ko je po 
samostojnem prodoru meril 

Muslimović, toda Esser je nje-
gov poskus ubranil.

Tekma je sodila v sklop pri-
prav za nadaljevanje prven-
stva, v avstrijski ligi trenutno 
četrtouvrščeni Sturm bo v 
nedeljo, 22. 11., gostoval v Salz-
burgu, dan prej pa se bodo 
Zavrčani podali na slovensko 
Obalo, kjer jih bo gostila Luka 
Koper. Tam so stari završki 
znanci: Bara, Petrović in Ma-
tić. Po nekaterih informacijah 
naj bi se slednji pozimi vrnili v 
Zavrč ...

tp

Najboljši slovenski teniški 
igralec Blaž Rola (137.) je pre-
tekli teden nastopal na 50 tisoč 
dolarjev vrednem challenger 
turnirju v Knoxvillu v ameriški 
zvezni državi Tennessee. Pri 
tem ni bil najbolj uspešen, saj 
je izpadel v 2. krogu.

V uvodnem dvoboju je bil 
njegov tekmec 32-letni Gio-
vanni Lapentti (188.). Ekva-
dorec je bil zelo trd tekmec, saj 
je hitro povedel 1:4, prednost 
pa zadržal do osvojitve 1. niza. 
Blaž je vrnil z enako mero v 2. 
nizu, ko mu je odločilni break 
uspel pri rezultatu 2:1. Zgod-
ba se je ponovila v 3. nizu, ko 
je Rola odvzel servis tekmecu 
v zgodnji fazi in to prednost 
nato obdržal do konca. 

Drugi krog je Ptujčanu na-
menil dvoboj s Tennysom 
Sandgrenom (274.), s kate-
rim se je doslej pomeril dva-
krat, obakrat pa ostal praznih 
rok (Maui 2013 – 1:6, 6:7(10), 
Knoxwille 2014 – 6:7(4), 3:6). 

Čeprav je tokrat osvojil prvi 
niz, pa je bil končni rezultat 
znova negativen … Američan je 
v 1. nizu odlično serviral in na 
svoj servis izgubil le eno samo 
točko. V drugem se je zgodba 
ponovila, a s strani Blaža. San-
dgren je imel bistveno več te-
žav, saj si je Blaž priigral kar 12 
break priložnosti. Na srečo je 
eno izkoristil in dvoboj zape-
ljal v tretji niz. Tam je bil znova 
za droben korak v prednosti 
leto mlajši Američan, ki se je 
tako po številnih neuspehih 
na turnirjih serije challenger 
veselil najboljšega letošnjega 
izida sploh …

V Knoxwillu je nastopal 
tudi Blaž Kavčič (150.), doži-
vel pa je podobno zgodbo kot 
Rola, v 2. krogu ga je izločil 
17-letni Američan Frances 

Tiafoe (221.). 
V tem tednu bosta oba na-

stopila na challenger turnirju v 
Champaignu v ameriški zvezni 
državi Illinois.

Pia slavila v Maroku
Pretekli teden je v Casablan-

ci potekal 10 tisoč dolarjev vre-
den turnir, na katerem je lep 
uspeh dosegla Pia Čuk, sicer 
varovanka trenerja Zorana 
Krajnca. Kot šesta nosilka je 
nanizala pet zaporednih zmag 
in se veselila svoje druge posa-
mične lovorike letos (slavila je 
že v Tarvisiu v Italiji).

Najtežje delo je imela v če-
trtfinalu, kjer je v treh nizih 
ugnala Avstrijko Julio Grabher 
(6:3, 4:6, 6:0). V finalu je proti 
3. nosilki Stefanii Rubini dobi-
la prvi niz (6:4), nato pa je Itali-
janka dvoboj predala.

Zidanškova znotraj 
TOP 300

17-letna članica TK Terme 
Ptuj Tamara Zidanšek je na 
novi WTA-lestvici prvič zno-
traj najboljših 300 – na 295. 
mestu. Pred njo sta sedaj le še 
dve Slovenki: 72. Polona Her-
cog, 246. Dalila Jakupovič.

JM

O tekmecu sicer razmišljam, 
a ne venomer, res se skušal 
osredotočiti na moje naloge 
in izboljšave v tehniki,« je po-
vedal v resnejšem tonu. Ko 
gre za resno delo, postavi šalo 
na stran: »Treninge sem začel 
pred tremi meseci, to je sedaj 
krona vsega. Treba je vedeti, 
da sem že takrat imel v glavi 
natančen načrt za vsak teden 
ali dan posebej. Resda se v 
celotnem procesu zgodijo do-
ločene nepredvidene stvari, 
pride do kakšnih zamikov, a 

generalno gledano sem že ta-
krat vedel, kako bodo poteka-
li ti zadnji tedni in dnevi pred 
dvobojem. Dolgo sem akumu-
liral moč v različnih delih te-
lesa, sedaj je čas za njeno akti-
vacijo. Do samega dvoboja jih 
imam vsak drugi dan v načrtu 
še nekaj, potem se zgodba 

Nogomet
V lokalnem derbiju 
Videm ugnal Podvince

Stran 14
Futsal
Tomaž kljub porazu 
obdržal vodstvo

Stran 14

Rokomet
Slaba igra bo pozablje-
na, točke zabeležene

Stran 12
Nogomet
Kidričani brez sreče in 
še česa ...

Stran 12

Športno plezanje
Mina Markovič tretjič na 
vrhu sveta

Stran 13
Atletika
Nagrade Domjanovi, 
Bedračevi in Pavloviču

Stran 13
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Vročica nestrpnega pri-
čakovanja dvoboja za naslov 
svetovnega prvaka super vel-
terske kategorije po verzijah 
WBA in IBO med Dejanom 
Zavcem in Erislandyjem Laro 
se med navijači stopnjuje iz 
dneva v dan. Podobno pa je 
tudi pri našem boksarskem 
superšampionu, ki je v nede-
ljo priredil še zadnje druženje 
z novinarji – povabil nas je na 
trening. »Tokrat se ne smem 
'šparat', saj bodo kamere vse 
posnele,« je dobro voljo sejal 
Dejan. 

Ta je trening začel z ogre-
vanjem na nabrežju Drave, 
nato pa se je posvetil distan-
cam – šprintom na različnih 
razdaljah. Pri teh mu nekaj 
časa ni bilo do govorjenja, 
saj so bile obremenitve kar 
precejšnje … »V nedeljo zju-
traj po navadi brišem prah 
po stanovanju, v rokah imam 
antistatično krpico, ti teki so 
nekaj povsem drugega,« je še 

naprej stresal šale, ko smo se 
v četici pomikali proti Cam-
pusu. 

Tam je bil na vrsti drugi del 
treninga, glavnina na vrečah 
in v ringu. Kdor je kdajkoli po-
skusil boksarsko vrečo z vso 
silo zapored udarjati nekaj 
sekund, ve, za kako težko na-
logo gre. Dejan je to v pribli-
žno 10 sekundnih intervalih 
opravil večkrat zapored. »Ne 
predstavljam si Lara, želim 
samo najbolj skoncentrirano 
in natančno opraviti nalogo. 

Foto: Črtomir Goznik

Dejan Zavec je na obrežju Drave in v domači dvorani Campus pred številnimi novinarji opravil enega 
zadnjih treningov pred odhodom v ZDA. 

Foto: Črtomir Goznik

Zlatan Muslimović (Zavrč, beli dres)

Blaž Rola in Blaž Kavčič

Boks � Zavec – Lara, 25. 11., v ZDA

Zaključna aktivacija

Nogomet � Prijateljska tekma

Remi z avstrijskim prvoligašem
Teniške novičke

Tennys postaja njegova nočna mora

priprav zaključi in sledi le še 
veliki finale – dvoboj. Storil 
bom res vse, da bom točno 
takrat v najboljši formi,« pove 
prepričljivo. 

Pri tem mu bodo po naj-
boljših močeh pomagali tudi 
navijači. Teh se bo po zadnjih 
podatkih v ZDA odpravilo bli-

zu 100, kar je zares izjemen 
podatek. Vsi skupaj preko 
luže odhajamo prepričani, da 
lahko Dejanu v tretje uspe. 
Ne moremo pa nič storiti na-
mesto njega v ringu, tam ga 
samega čaka najtežji dvoboj v 
karieri. 

Jože Mohorič

Challenger turnir v 
Knoxvillu (50 tisoč 
dolarjev):

1. krog: Rola (8.) – Giovanni 
Lapentti (Ekvador) 4:6, 6:3, 6:4;

2. krog: Rola (8.) – Tennys 
Sandgren (ZDA) 4:6, 6:3, 3:6.

V petek v Štajerskem tedniku posebna 
priloga o dvoboju Zavec – Lara

V petek bo v Štajerskem tedniku izšla posebna priloga, 
v kateri bodo predstavljeni nekateri vidiki dvoboja, velik 
intervju z Dejanom Zavcem, povzetki njegovih dosedanjih 
dvobojev v ZDA in še mnogo drugega. 

V Štajerskem tedniku bomo o dogajanju v ZDA podrobno 
poročali tudi v naslednjih številkah, za katere bomo pripra-
vili posebne izjave in reportaže iz samega prizorišča. 
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Jeruzalem – Sevnica 
28:24 (13:11)

JERUZALEM: Balent (11 
obramb), Šutalo (3 obram-
be); Kavčič, Horvat, Bogadi 1, 
Čudič 6 (4), Veselko, Žuran 9, 
Grizolt 1, Kocbek 5, Ozmec, Me-
sarić 2, Petrovič, Rajšp 2, Cirar 
3, Kolmančič. Trener: Saša Pra-
potnik.

SEVNICA: Leben (4 obram-
be), Brglez (5 obramb); Kuhar, 
Ranevski 4, Gorenjak 6, Brečko 
4 (2), Ž. Krnc 1, Gruškovnik 2, 
Mrgole, Brilej 7, Bezgovšek. Tre-
ner: Tadej Simončič.

SEDEMMETROVKE: Jeruza-
lem 5/4; Sevnica 2/2. IZKLJU-
ČITVE: Jeruzalem 6; Sevnica 14 
minut. IGRALEC TEKME: Rok 
Žuran (Jeruzalem Ormož).

Po dolgem času je ekipi 
Jeruzalema pomagal kapetan 
Bojan Čudič, ki se je vrnil na 
igrišče po poškodbi prsta. V 

ekipo sta se vrnila tudi Rok 
Žuran in Danijel Mesarić, 
ki nista zaigrala na zadnji tek-
mi v Novem mestu.

Trdnjava Hardek je tokrat 
pred le 200 gledalci gostila 
zadnjeuvrščeno Sevnico, ki 
je v Ormož pripotovala z le 
enajstimi igralci. Dokaz, da 
je sevniški rokomet zašel v 
hudo krizo in ni čudno, da 
je moštvo na samem dnu raz-
predelnice. Kljub težavam pa 
Sevnica na tekmo ni prišla z 
belo zastavo in je do samega 
zaključka tekme gostiteljem 
»dihala za ovratnik«. Igra 
Ormožanov, ki so nastopili 
brez poškodovanega Siniše 
Radujkovića, je bila slaba 
skozi celotno tekmo. Le na 
račun nekaj dobrih obramb 
Marina Šutala v prvem in 
Tomislava Balenta v dru-
gem polčasu ter po zaslugi 
Žurana, Čudiča ter mladin-
skega reprezentanta Jureta 

Kocbeka se je ekipa trener-
ja Saše Prapotnika veselila 
osme prvenstvene zmage.

»Dobre ekipe zmagujejo 
tudi takrat, ko igrajo slabo,« 
je bil najpogostejši stavek 
po tekmi v ormoški slačilni-
ci. Razumljivo je, da ekipa ne 
more skozi celotno sezono 
držati visokega nivoja igre in 
da bodo v zaključku prvega 
dela sezone prisotni padci: 
»Vemo, da so pred nami pad-
ci, in vemo, da je treba še na-
prej marljivo trenirati, da bo 
teh padcev do novega leta 
čim manj,« je povedal trener 
Saša Prapotnik in dodal: 
»Vedeli smo, kaj nas čaka 
proti Sevnici, takšne tekme 
je najtežje igrati. Dovolj je 
samo že pogled na lestvico 
in misli igralcev postanejo 
motne. Na srečo imamo kar 
nekaj odličnih posamezni-
kov, ki lahko sami odločijo 
tekmo.«

Eden takšnih je bil tokrat 

Žuran, ki je bil v 1. polčasu 

neopazen (en zadetek), v 2. 

polčasu pa se je razletel po 

igrišču in Sevničanom nasul 

kar osem zadetkov. V taboru 

Sevnice niso bili razočarani 

s pristopom igralcev, ampak 

s sojenjem: »Menimo, da so 

domačni imeli pomoč s stra-

ni sodniškega para. To je opa-
zno že pri številu izključitev. 
Svojim igralcem nimam česa 
zameriti. Na Hardeku so pu-
stili srce na igrišču,« je pove-
dal trener Tadej Simončič, 
ki je na klopi pred nekaj dne-
vi zamenjal Iztoka Godca, 
ki je skupaj s celotno upravo 

kluba odstopil. 

Jeruzalem po 10. krogih 
s 16 točkami zaseda visoko 
3. mesto, Sevnica je z dve-
ma točkama zadnja. V sredo, 
18. novembra, Jeruzalem ob 
19.00 gostuje v Velenju pri 
vodilnem Gorenju.

Uroš Krstič

Aluminij – Farmtech 
Veržej 2:2 (1:0)

STRELCI: 1:0 Kozar (41.), 1:1 
Petek (65., iz 11-m), 2:1 Bizjak 
(84.), 2:2 Vaš (90.).

ALUMINIJ: Janžekovič, To-
polovec, Čeh (od 73. Kurež), 
Damiš, Turkalj, Vrbanec (od 89. 
Kajtna), Kozar (od 80. Ploj), Ni-
kolić, Bizjak, Vezjak, Škoflek. 
Trener: Simon Sešlar.

FARMTECH VERŽEJ: Andrejč, 
Vok, Srnec, Kaučič, Dobaj (od 
46. Lukač), Čuk, Trstenjak, Pe-
tek, Ropoša (od 56. Mauko), 
Vaš, Vinkovič (od 62. Kušnik). 
Trener: Zlatko Gabor.

RDEČ KARTON: Nikolić (53.)

»Z rezultatom nikakor ne 
moremo biti zadovoljni, ker 
smo bili na igrišču veliko 
boljša ekipa. Na žalost je so-

dnik vzel zadevo v svoje roke 
in jo rešil tako, kot jo je pač 
rešil,« so bile prve besede 
trenerja Aluminija Simona 
Sešlarja po tekmi. Pri tem je 
imel v mislih vsaj dve odloči-
tvi sodnika Asmirja Sagrkovi-
ča z Vrhnike: drugi rumeni 
karton in izključitev Žana Ni-
količa v 53. minuti ter dosoje-
na enajstmetrovka za Veržej v 
65. minuti. Obe sta bili zares 
»na meji« …

Obe ekipi sta sicer tekmo 
odigrali brez številnih igral-
cev, pri domačinih so npr. 
manjkali Lipovac, Kastra-
tovič, Fratea in Krljanovič. 
Kljub temu so bili Kidriča-
ni od samega začetka boljši 
tekmec in gostom v prvem 
polčasu niso dopustili niti 
ene samega strela v okvir 
vrat (Vinkovič je v 28. minuti 
streljal mimo gola). Na drugi 
strani je bil nevaren pred-
vsem Lovro Bizjak (2. in 27. 
minuta), dobro je streljal še 

Topolovec, najbolj pa je v 39. 
minuti zapretil Škoflek, ko se 
je znašel sam pred Andrej-
čem, a streljal mimo. Nagrada 
za napadalno igro je prišla v 
41. minuti, ko je Alen Kozar 
lepo sprejel žogo med dvema 
branilcema in z natančnim 

strelom zadel v polno – 1:0. 

Drugi polčas je zaznamo-
vala že omenjena izključitev 
Nikoliča (prekršek globoko 
na tekmečevi strani igrišča) 
in nekaj minut kasneje še 
enajstmetrovka za Veržej. 
Kljub izenačenju in igralcu 

manj na igrišču so Kidričani 
prevladovali tudi v nadalje-
vanju. »Po izključitvi so fan-
tje še bolj stopili skupaj, kar 
je zagotovo kakovost ekipe. 
Ampak na žalost to ni bilo 
dovolj za zmago,« je po tekmi 
povedal Sešlar. S takšno igro 
so se v priložnosti znašli Biz-
jak (72.), Damiš (73.) in Ško-
flek (78.). Tudi tokrat so si 
zaslužili nagrado – vodstvo. 
V 83. minuti je Škoflek podal 
iz prostega strela, vratar je 
žogo kratko odbil do Bizjaka, 
ta pa jo je iz bližine poslal v 
gol – 2:1. Kazalo je na uspe-
šen zaključek domačinov, a 
so gostje uprizorili zaključni 
juriš. Najprej je v 89. minuti 
domači vratar Janžekovič z 
zadnjimi močmi ubranil strel 
Petka, nato pa je v zadnji mi-
nuti rednega dela tekme po 
dolgi akciji žoga prišla do Ar-
pada Vaša (nekdanjega igral-
ca Aluminija), ta pa je s pribli-
žno 20 metrov zadel v polno 
– 2:2. Gostje bi lahko v 94. 
minuti vzeli celo poln izkupi-
ček, a je Vaš iz prostega strela 
z 18 metrov zadel živi zid … 
Tekmo je spremljalo več kot 
100 gledalcev, med njimi je 
bila tudi skupina gostujočih 
navijačev.

Jože Mohorič

Triglav Kranj – 
Drava Ptuj 0:1 (0:1)

STRELEC: 0:1 Lonzarič (8.)
DRAVA PTUJ: Ajlec, Roškar, 

Perger, Tomažič Šeruga, Lonza-
rič. Romih, A. Čeh, Horvat (od 
55. Kato), Tisaj (od 80. Pauko), 
N. Čeh (od 88. Kidrič), Krajnc; 
Trener: Damjan Vogrinec.

Nogometaši Drave so v 
Kranj odšli po zmago in ta 
cilj so tudi izpolnili, čeprav 
so imeli večino tekme igral-
ci Triglava terensko premoč. 
Hkrati so imeli tudi bistveno 

več priložnosti, a štejejo le 
doseženi zadetki – edinega 
so dosegli Ptujčani.

Ptujčani so odločno začeli 
tekmo in že v uvodnih minu-
tah dosegli zadetek, ki se je 
kasneje izkazal za odločilne-
ga. Po podaji Nastje Čeha je 
Romih streljal, vratar Džafić 
je žogo odbil, nato pa jo je v 
mrežo pospravil Lonzarič – 
0:1. V prvih dvajsetih minutah 
je imela Drava pobudo in si je 
pripravila še eno priložnost, 
ko je Romihov strel z glavo zle-
tel mimo gola. Od te situacije 
naprej so bili Krajnčani boljši, 
saj so si v nadaljevanju polčasa 
ustvarili nekaj lepih priložno-
sti, ki pa jih Poplatnik, Bukara, 
Udovič in Mlakar niso izkori-
stili – za nameček je Bukara 
stresel tudi vratnico.

V nadaljevanju so varovan-
ci trenerja Brkiča pritiskali 
in poizkušali, a se je Drava 
ves čas zares dobro branila 
in čakala na svojo priložnost 
iz protinapadov. Teh niso iz-
peljali do konca, tako da si v 
nadaljevanju niso ustvarili 
pravih priložnosti. Krajnčani 
so imeli dve ali tri nevarne si-
tuacije, še posebej je bilo vro-
če po strelu Guberca, a se je 
žoga znova odbila od vratni-
ce v polje. Ob koncu tekme je 
za Dravo še enkrat poizkusil 
Romih, a je ostalo pri izidu 
0:1 in pri težko prigarani 
zmagi Ptujčanov v gosteh. Va-
rovanci Damijana Romiha so 
zelo dobro stali v fazi obram-
be, ki jim je tokrat ob zadetku 
Lonzariča tudi prinesla poln 
izkupiček.

David Breznik

2. SNL
REZULTATI 15. KROGA:
Triglav Kranj – Drava Ptuj 0:1 

(0:1), Aluminij – Farmtech Ver-
žej 2:2 (1:0); 

Ankaran – Kalcer Radomlje 
0:2 (0:0); strelca: 0:1 Osmanaj z 
11 m (65.), 0:2 Jakovljević (73.);

TKK Tolmin – Šenčur 5:1 
(2:0); strelci: 1:0 Kavčič (40.), 
2:0 Osuji Amarachi z 11 m (45.), 
3:0 Sokanović (51.), 4:0 Soka-
nović (66.), 5:0 Sokanović (73.), 
5:1 Kokalj (90.);

Roltek Dob – Zarica 3:2 
(3:1); strelci: 1:0 Semler (2.), 
1:1 Šujica (13.), 2:1 Klopčič 
(26.), 3:1 Leskovar (40.), 3:2 
Bleidea (59.).
1. KAL. RADOMLJE 15 9 4 2 30:12 31
2. DRAVA PTUJ 15 7 4 4 22:20 25
3. ROLTEK DOB 15 7 3 5 26:20 24
4. FARM. VERŽEJ 15 5 6 4 25:22 21
5. ALUMINIJ 15 5 5 5 21:25 20
6. TRIGLAV KRANJ 15 4 7 4 20:17 19
7. ANKARAN 15 5 4 6 14:23 19
8. ZARICA KRANJ 15 4 5 6 16:24 17
9. TKK TOLMIN 15 3 5 7 24:25 14
10. ŠENČUR 15 2 5 8 19:29 11

Foto: Črtomir Goznik

Kidričani so bili proti Veržejcem boljši tekmec, a jim je za celoten izkupiček znova zmanjkalo nekaj 
malega … Na fotografiji je strelec prvega zadetka za Aluminij Alen Kozar. 

Nogomet � 2. SNL, 15. krog

Kidričani brez sreče in še česa, Drava čez Triglav

Damjan Vogrinec, tre-
ner Drave: »Z zelo discipli-
nirano igro skozi vso tekmo 
smo prišli do zmage, ki je 
glede na trud mojih igral-
cev na igrišču zaslužena. 
V fazi obrambe smo igrali 
za oceno deset, v napadu 
pa smo prav tako enkrat 
zadeli v polno, tako da smo 
na koncu po nekaj remijih 
ponovno prišli do zmage.«

1. NLB Leasing liga
REZULTATI 10. KROGA: Jeru-

zalem Ormož – Sevnica 28:24 
(13:11), Slovenj Gradec 2011 
– Dobova 27:22 (10:10), Urban-
scape Loka – Celje Pivovarna La-
ško 20:31 (9:16), Slovan – Gore-
nje Velenje 24:41 (13:22), Trimo 
Trebnje – Maribor Branik 20:26 
(9:11), Riko Ribnica – Krka 
31:24 (15:12), Koper 2013 – Is-
trabenz Plini Izola 25:22 (12:11).
1. GORENJE VELENJE 10 9 0 1 18
2. CELJE PIVO. LAŠKO 10 9 0 1 18
3. JERUZALEM ORMOŽ 10 8 0 2 16
4. KOPER 2013 10 7 0 3 14
5. KRKA 10 6 1 4 13
6. MARIBOR BRANIK 10 5 1 4 11
7. URBANSCAPE LOKA 10 5 1 4 11
8. RIKO RIBNICA 10 5 0 5 10
9. TRIMO TREBNJE 10 4 1 5 9
10. SLOVENJ GRADEC 9 2 1 6 5
11. ISTRABENZ IZOLA 9 1 2 6 4
12. DOBOVA 10 1 1 8 3
13. SLOVAN (-1) 10 2 0 7 3
14. SEVNICA 10 1 0 9 2

Rokomet � NLB leasing liga, 10. krog

Slaba igra bo pozabljena, 
točke zabeležene

Foto: Črtomir Goznik

Rok Žuran (Jeruzalem Ormož) je v drugem polčasu tekme proti 
Sevnici dosegel kar osem zadetkov.

Simon Sešlar, trener Aluminija: »Tekmo smo dobro odprli in 
si priigrali veliko lepih priložnosti, ob golu bi lahko zadeli še tri-
krat ali štirikrat. Če v drugem delu ne bi prišlo do 'čudnih situa-
cij', bi tekmo lahko kontrolirali. Tudi po izključitvi Nikoliča si Ver-
žej ni priigral priložnosti, tako da je bila edina možnost ta, da to 
stori sodnik. Tekma z Veržejem je bila za nas zelo pomembna, 
saj bi se z zmago priključili vrhu. Prav zaradi tega sem še toliko 
bolj razočaran zaradi napačnih sodniških odločitev!«

Zlatko Gabor, trener Farmtech Veržeja: »V Kidričevo smo 
prišli brez številnih poškodovanih in kaznovanih igralcev, zato 
smo si želeli le ostati neporaženi. To nam je uspelo, za to mlado 
moštvo je točka lep uspeh. Kljub igralcu več bi lahko ostali celo 
brez točke, zato smo zadovoljni.«

Mateo Damiš, Aluminij: »Bili smo boljši tekmec, imeli smo 
več priložnosti, a žoga enostavno noče v gol. Na koncu ob igral-
cu manj dobimo še gol v zadnji minuti – res nismo imeli špor-
tne sreče.«



Portorož je gostil zaključno 
prireditev – Najboljši sloven-
ski atlet leta 2015. Nagrade in 
priznanja so podelili glede 
na ankete Atletske zveze Slo-
venije, na vrhu med člani sta 
sprinterka Maja Mihalinec in 
skakalec s palico Robert Ren-
ner. Oba sodita v mladi val 
slovenske atletike in sta na 
prestolu zamenjala Primoža 
Kozmusa in Martino Ratej. 

Na prestolu ima svoje pred-
stavnike v mlajših starostnih 
kategorijah tudi Atletski klub 
Ptuj, in to kar tri! Najboljša 
atletinja med starejšimi mla-
dinkami je Veronika Do-
mjan, za katero je odlična 
sezona, katero je kronala z 2. 
mestom v metu diska na 23. 
evropskem prvenstvu za sta-
rejše mladince na Švedskem. 
Ob atletinji je bil nagrajen 
tudi njen trener Gorazd 
Rajher, s pomočjo katerega 
je Veronika letos postavila 
državni rekord v metanju 
diska – 56,31 metra. Ob Do-
mjanovi je ptujska atletika 
dobila še dva najboljša atleta 

– med mlajšimi mladinkami 
je to postala Maja Bedrač, 
med mlajšimi mladinci pa 
Grega Pavlovič, ob njiju je 
bil nagrajen tudi njun trener 
Aleš Bezjak. Bedračeva je 
celo sezono na prostem ska-
kala krepko čez šest metrov 

v skoku v daljino in je na sve-
tovnem prvenstvu za mlajše 
mladince v Kolumbiji osvoji-
la 3. mesto s finalnim skokom 
622 centimetrov, Ob tem je 
zmagala na festivalu evrop-
ske mladine in dosegla še šte-
vilne odlične rezultate. Prav 

tako je veliko odličnih rezul-
tatov v minuli sezoni dosegel 
tudi sprinter Grega Pavlovič. 
Ta si je laskavi naziv v glav-
nem zagotovil z nastopom 
na svetovnem prvenstvu za 
mlajše mladince v Kolumbiji, 
kjer je na 200 metrov s časom 

21,82 sekunde postavil oseb-
ni rekord in je v izjemni kon-
kurenci dosegel 26. mesto.

Ob nazivih najboljših atle-
tinj v svojih starostnih skupi-
nah sta Veronika in Maja za 
tekmovalne dosežke v letu 
2015 prejeli še posebni na-
gradi – bronasti plaketi Atlet-
ske zveze Slovenije.

David Breznik
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Krško – Moškanjci-
Gorišnica 35:28 
(15:13)

RD MOŠKANJCI-GORIŠNI-
CA: Šandor 2, Stopar 2, M. 
Bedrač 9, Valenko 4, Balas 3, 
Lozinšek 2, Koštomaj 6, Šin-
cek, Vrečar, Geč, Žuran, Ranfl. 
Trener: Samo Trofenik.

Po grenkem porazu v pre-
teklem krogu so tokrat črno-
rumeni gostovali pri lanskem 
prvoligašu iz Krškega, kjer so 
na koncu v že velikokrat vide-
nem letošnjem slogu klonili. 
Prvi polčas je bil namreč spet 
zelo spodbuden, nato pa je 
sledil padec v igri, kar so fa-
vorizirani Krčani izkoristili. 
Sobotna tekma je bila obe-
nem zadnja za gostujočega 
stratega Sama Trofenika, saj 
se je s klubskim vodstvom 
sporazumel za predčasen 
odhod iz kluba. Trenutno 
predzadnja ekipa lige se bo 
tako morala hitro odzvati, saj 
bodo sicer konkurenti pre-
več pobegnili.

Gostje so v prvem polčasu 
vseskozi narekovali tempo 
igre, izid je bil zvečine ize-
načen ali so Gorišničani mi-
nimalno vodili. Domačinom 
po zaslugi čvrstih Štajercev 
ni uspevalo veliko, toda sle-
dilo je zadnjih nekaj »črnih 
minut« in Krško je odšlo na 
odmor z dvema zadetkoma 
prednosti 15:13. Domačini 
so drugi del začeli sanjsko, 
naredili serijo 3:0 (18:13) in 
praktično določili zmago-
valca. Gostje, ki so nastopili 
brez Bratuša in Preaca, so pri 
lovljenju tekmeca porabili 
ogromno energije. V 44. mi-
nuti so prišli na le -2 (22:20), 
bližje pa jim ni uspelo. 

Samo Trofenik je za Šta-
jerski tednik povedal: »Ce-
lotno prvenstvo smo imeli 
precejšnje težave s treningi, 
kjer nismo bili maksimalni, 
saj smo le redko trenirali v 
popolni postavi. Na tem me-
stu bi se rad zahvalil vsem 
fantom, ki so redno trenirali, 
seveda pa bi želel doseda-
njim varovancem zaželeti vse 
najboljše v nadaljevanju pr-
venstva.«

tp

Škofljica Pekarna 
Pečjak – Drava Ptuj 
23:26 (14:12)

DRAVA PTUJ: Šulek, Cvet-
ko, Janžekovič 3, Verdenik 3, 
Jensterle 4, Maroh 5, Požar, 
Fridrih, Bedenik, Sabo, Hrupič, 
Beđeti 2, Jerenec 6, Žuran 3, 
Belec; Trener: Uroš Šerbec.

Ptujski rokometaši so s pre-
cej boljšo predstavo v dru-
gem polčasu, ki je vsebovala 
več angažiranosti, agresiv-
nosti in natančnosti, vpisali 
zmago proti neugodni ekipi 
Škofljice.

Drava je dobro odprla tek-
mo, saj je povedla 1:3 in je 
prednost dveh zadetkov drža-
la do sredine prvega polčasa. 
Takrat se je zaustavilo v napa-
du in domačini so prišli do 
preobrata 8:7. Sledilo je spet 
nekaj dobrih minut Ptujča-

Ptujčanka Mina Markovič 
je v nedeljo v Kranju, na za-
dnji tekmi svetovnega pokala 
v sezoni 2015, z zmago na naj-
boljši možni način zaključila 
še eno fenomenalno sezono. 
To je bila njena četrta zmaga 
sezone, skupno je na stopnič-
kah stala petkrat (bilo je 7 
tekem). Z zmago je ubranila 
vodilni položaj v svetovnem 
pokalu in je tako še tretjič v 
svoji izjemni karieri dvignila 
v zrak pokal za naslov skupne 
zmagovalke (prej že 2011 in 
2012). Da je mera polna, se 
je letos sploh prvič v karieri 
okitila z naslovom evropske 
prvakinje v težavnostnem 
plezanju.

Mina je s temi dosežki po-
skrbela za sijajno proslavlja-
nje 20. jubileja neprekinjene-
ga prirejanja tekem za svetov-
ni pokal v športnem plezanju 
v Kranju. S četrto zmago v 
Kranju je izenačila rekord 
slovite Francozinje Liv San-
soz, ki je v Kranju zmagovala 

v obdobju od 1997 do 2000. 
Tudi ta podatek zase govo-
ri, kakšne mejnike s svojim 
plezanjem postavlja naša naj-
boljša športna plezalka vseh 
časov. 

»Vse skupaj se je fenome-
nalno odvilo! Za samo moje 
plezanje v finalu si še zdaleč 
nisem mislila, da bo to do-
volj za zmago, ker res nisem 
zaključila tako, kot je treba 
zaključiti finalne smeri za naj-
višja mesta. Zato mi vse sku-
paj pušča nekoliko grenek 
priokus, ampak vsi naslovi so 
pa res fenomenalen zaklju-
ček sezone,« je po podelitvi 
povedala 27-letnica. V njeno 
čast je v polni dvorani ka-
kšnih 1500 gledalcev dvakrat 
slišalo Zdravljico. Mina si je 
finale želela zaključiti z vpe-
tim vrhom, a ji na izjemno 
težki finalni smeri to ni uspe-
lo. Morda pa ji v naslednji se-
zoni, v kateri bo nastopila kot 
branilka naslova …

Tekma v Kranju se je sicer 

začela s sobotnimi kvalifika-
cijami, v katerih so v obeh 
smereh do vrha preplezale tri 
tekmovalke: Mina Markovič, 
Jain Kim in Janja Garnbret. 
Slednja je stara 16 let in je ob 
podobnem razvoju zagotovo 
bodoča zvezdnica svetovne 
scene športnega plezanja. 
To je Korošica potrdila pred-
vsem v polfinalu, kjer je edi-
na zmogla vrh smeri in je 
nedeljski finale pričakala kot 
vodilna tekmovalka. Mina je 
vodstvo v svetovnem poka-
lu v finalu branila s četrtega 
mesta, edina konkurentka za 
naslov Jain Kim pa kot druga. 
To je obetalo izjemno razbur-
ljiv zaključek sezone, kakršen 
se je tudi zgodil. 

Mina je s svojim nastopom 
prevzela vodstvo, na vrhu pa 
so bile le še tri tekmovalke: 
Anak Verhoeven, Jain Kim in 
Janja Garnbret. Vse tri so v 
zelo težki smeri za malenkost 
zaostale za dosežkom Marko-
vičeve, zato je slednja lahko 

začela slavje …
Edini slovenski finalist 

pri moških Domen Škofic 
je osvojil peto mesto, v sku-
pnem seštevku svetovnega 
pokala v težavnosti pa ne-
hvaležno četrto. Zato pa je 
osvojil bron v kombinaciji 
treh disciplin, težavnosti, 
balvanih in hitrosti. V vseh 
treh omenjenih kategorijah 
je slavil izjemni Čeh Adam 
Ondra. Pri ženskah je naslov 
najboljše v kombinaciji osvo-
jila Jain Kim, Mina pa letos v 
tej konkurenci ni tekmovala, 
saj se je povsem posvetila te-
žavnosti. 

Kranjsko tekmovanje se 
je začelo z minuto molka v 
spomin na žrtve grozljivega 
zločina v Parizu, tekmovanje 
je uradno odprl predsednik 
Mednarodne zveze v špor-
tnem plezanju IFSC Marco 
Maria Scolaris, pod okriljem 
katere je potekala kranjska 
tekma. 

JM, sta

Rokomet � 1. B SRL (m)

Po porazu v Krškem slovo 
trenerja Trofenika

Atletika � Podelitev nagrad AZS za leto 2015

Nagrade Domjanovi, Bedračevi in Pavloviču

Aleksander Lorenčič, Aleš Bezjak, Maja Bedrač, Grega Pavlovič, Veronika Domjan in Gorazd Rajher

Športno plezanje � Svetovni pokal

Mina Markovič tretjič na vrhu sveta

Najboljša slovenska športna plezalka vseh časov, Ptujčanka Mina Markovič, je tudi v Kranju potrdila 
visoko vrednost in je tretjič v karieri postala skupna zmagovalka svetovnega pokala. 

Svetovni pokal, tekma v 
Kranju, rezultati:
1. Mina Markovič   Slovenija  35.00+
2. Jessica Pilz   Avstrija 35.00+
3. Janja Garnbret   Slovenija  34.00+
4. Jain Kim   Južna Koreja  34.00+
5. Anak Verhoeven   Belgija 33.00+
6. Helene Janicot   Francija 23.00+
7. Mathilde Becerra  Francija 22.00+
8. Christine Schranz  Avstrija 22.00

Končni vrstni red v sezoni 
2015:
1. Mina Markovič  Slovenija 527
2. Jain Kim  J. Koreja 461
3. Jessica Pilz  Avstrija 435
4. Anak Verhoeven  Belgija 381
5. Hélène Janicot  Francija 298
6. Yuka Kobayashi  Japonska 234
7. Janja Garnbret  Slovenija 225
8. Risa Ota  Japonska 217
9. Tjaša Kalan  Slovenija 207
10. Mathilde Becerra Francija 201

Vrstni red v glasovanju:
Člani:
1. Robert Renner (Kladivar), 193
2. Luka Janežič (Kladivar) 138
3. Žan Rudolf (Mass) 80
Članice:
1. Maja Mihalinec (Velenje) 151
2. Maruša Mišmaš (Mass) 134
3. Martina Ratej (Kladivar) 115
Starejše mladinke:
1. Veronika Domjan (Ptuj) 212
2. Maja Pogorevc (S. Gradec) 156
3. Anita Horvat (Mass) 60
Mlajši mladinci:
1. Grega Pavlovič (Ptuj) 133
2. M. Cimermančič (D. Toplice) 118
3. Anej Zupanc (Kladivar) 108 
Mlajše mladinke:
1. Maja Bedrač (Ptuj) 230
2. Lara Omerzu (Brežice) 150
3. Aneja Simončič (Žalec) 41

nov, kar se je pokazalo skozi 
ponoven preobrat na 9:11. V 
teh trenutkih so gostje za po-
večanje vodstva zapravili kar 
štiri zaporedne napade. To 
se je kot bumerang vrnilo v 
obliki prebujenja domačinov 
in njihovega vodstva ob pol-
času 14:12.

To prednost so domačini 
takoj po odmoru najvišje dvi-
gnili na tri, nakar je sledila 
veliko boljša igra Drave, Ta je 
hitro izenačila in si nato pri-
igrala zadetek oziroma dva 
prednosti. V končnici se je s 
svojimi obrambami izkazal 
vratar Šulek, prav tako pa je 
svojo malo minutažo odlično 
izkoristil tudi Žuran, saj je 
zabil tri zadetke. Ptujčani so 
obranili vse nalete Škofljice 
in so prišli do težko priigrane 
zmage. Za Dravo je dal tokrat 
največ zadetkov Jerenec (6), 
trener Uroš Šerbec je imel 
ponovno številčno precej 
omejen igralski kader, kar 
se je odražalo skozi težave v 
sami igri.

David Breznik

Foto: Črtomir Goznik

Samo Trofenik ni več trener 
ekipe Moškanjci-Gorišnica
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3. SNL sever
V Vidmu sta se sešla naša 

tretjeligaška kluba Videm in 
Podvinci, krajšo pa so pote-
gnili gostje. Glede na rezultat 
je bila vsaj delno izenačena 
tekmi le v Šmarjah, kjer so bili 
domačini z 2:0 boljši od Dra-
vinje, medtem ko so na vseh 
drugih igriščih zmagovalci 
osvojili točke zanesljivo. Dru-
gouvrščene Brežice 1919 so 
s 7:2 premagale Fužinar, kar 
pet zadetkov je dosegel Jurica 
Jelać. Pet zadetkov so si iz Ko-
roške domov v Lenart peljali 
igralci AjDAS. Dve tekmi sta 
se končali z zmagama 3:0, saj 
je Šmartno po pričakovanjih 
visoko ugnalo Radlje, medtem 
ko so Celjani dali tri zadetke v 
gosteh Mons Claudiusu. Kljub 
temu da je bila v tem krogu 
odigrana tekma manj (Mari-
bor B – Dobrovce bo odigrana 
v sredo), je bilo doseženih kar 
26 zadetkov ali povprečno več 
kot štirje na tekmo.

REZULTATI 12. KROGA: Vi-
dem – Podvinci Betonarna Ku-
har 3:1 (1:1), Mons Claudius 
– Šampion 0:3 (0:1), Koroška 
Dravograd – AjDAS Lenart 5:0 
(3:0), Šmarje pri Jelšah – Dra-
vinja 2:0 (1:0), Brežice 1919 – 
Fužinar Noži Ravne 7:2 (3:1), 
Šmartno 1928 – Radlje 3:0 
(0:0), tekma S. Rojko Dobrov-
ce – Maribor B bo odigrana v 
sredo.
1. MARIBOR B  12 10 2 0 52:11 32
2. BREŽICE 1919 13 9 2 2 35:10 29
3. ŠMARJE PRI JELŠAH  13 9 0 4 38:22 27
4. ŠAMPION 13 8 2 3 33:17 26
5. VIDEM 13 8 2 3 31:27 26
6. MONS CLAUDIUS  13 6 1 6 23:23 19
7. FUŽINAR NOŽI RAVNE 13 5 1 7 20:29 16
8. KOR. DRAVOGRAD  13 4 3 6 19:23 15
9. S. ROJKO DOBROVCE  12 5 0 7 24:29 15
10. AjDAS LENART  13 5 0 8 20:32 15
11. ŠMARTNO 1928 13 4 2 7 18:29 14
12. DRAVINJA 13 3 4 6 15:26 13
13. RADLJE 13 2 1 10 10:31 7
14. PODVINCI KUHAR 13 2 0 11 8:37 6

David Breznik

VIDEM – PODVINCI BETO-
NARNA KUHAR 3:1 (1:1)

STRELCI: 0:1 Sagadin (18.), 
1:1 Božak (36., z 11 m), 2:1 
Kmetec (48.), 3:1 Kmetec 
(68.).

VIDEM: Malogorski, Koren, 
Gerečnik, Lah, Kostanjevec, 
Murić (od 73. Leskovar), Kme-
tec (od 83. Trep), Cafuta, Bo-
žak, Krajnc, Škvarić (od 66. 
Tement). Trener: Primož Gorše.

PODVINCI BETONARNA 
KUHAR: Klasinc, Kelc, Topolo-
vec, Toplak, Pal, Sagadin, Ro-
gina, Zagoršek (od 76. Pihler), 
Krajnc, Hreljič (od 46. Korpič), 
Leben. Trener: Lovrenc Šeruga.

Dolgo pričakovani obračun 
predstavnikov MNZ Ptuj v 3. 
SNL sever je prišel v pravem 
času. Obe ekipi sta bili na-
mreč v zadnjem krogu uspe-
šni, tako da je 250 gledalcev 
lahko upravičeno pričakovalo 
dobro predstavo. Vrhunskosti 
sicer ni bilo, vseeno pa so gle-
dalci, med katerimi so bili tudi 
predsednik MNZ Ptuj Stani-
slav Glažar, sekretar MNZ Ptuj 
Janko Turk in predsednik MNZ 
Maribor (vodi 3. SNL sever) 
Milan Jarc lahko videli štiri 
zadetke, kar nekaj priložnosti 
in tudi rdeč karton, Videm pa 
se je na koncu z novo zmago 

še bolj zasidral na mestih pod 
vrhom lestvice.

Po začetnem »tipanju« je 
lepo priložnost že v 6. minu-
ti zapravil Božak. Ko so vsi 
na stadionu pričakovali juriš 
Vidma, se je zgodilo ravno 
nasprotno. Belo-modri so na-
mreč prevladovali na terenu 
in v 18. minuti je po odbitku iz 
prekinitve pravi evrogol dose-
gel Sagadin. Podvinci so v teh 
trenutkih na terenu stali zares 
odlično, rahlo so bili poma-
knjeni nazaj, pretili so iz pro-
tinapadov in tako favorizirane-
mu Vidmu povzročali ogromno 
težav. V 26. minuti je poskušal 
Leben, Malogorski pa je žogo 
atraktivno odbil. Osem minut 
zatem je domači čuvaj mreže 
slabo posredoval, toda tega ni 
izkoristil Krajnc. Kar ni uspelo 
gostom, je nato domačim in 
ob igranju z roko Toplaka v 
svojem kazenskem prostoru 
je Videm prišel do 11-metrov-
ke, ki jo je uspešno izvedel 
Božak. Zadnje minute prvega 
dela so pripadle Vidmu, toda 
Lah in Božak lepih priložnosti 
nista realizirala.

Kmalu v nadaljevanju, v 
48. minuti, se je številno ob-
činstvo razveselilo vodstva 
domačih. Po akciji Božaka in 
Cafute je žogo iz bližine v pra-
zno mrežo pospravil Kmetec. 
Takoj zatem se je zgodil ver-
jetno ključni dogodek tekme, 
saj je bil zaradi udarca z roko 
izključen branilec Podvincev 
Kelc, po mnenju mnogih pre-
strogo. Kljub temu se belo-
modri niso predali, s strelom 
od daleč je zapretil Rogina. 
Sledila je končna odločitev, 
ki jo je s tretjim zadetkom v 
mreži gostov po podaji Mu-
riča postavil Kmetec – 3:1. 
Do konca tekme ni prišlo do 
sprememb, ostalo je pri za-
služeni zmagi rumeno-zele-
nih, ki so v nedeljo dopoldan 
predvsem unovčili individual-
no kakovost.

Superliga: Na vrhu 
bodo prezimovali 
Stojnčani

REZULTATI 12. KROGA: 
Tržec – Središče ob Dravi 

4:0;
Apače – Cirkulane 1:1; 

strelca 1:0 Žgeč (16.), 1:1 Le-
tonja (26.);

Aha Emmi Bistrica – Haj-
dina 1:1; strelca: 0:1 Cebek 
(20.), 1:1 Obrovnik (58.);

Carrera Optyl Ormož – Ge-
rečja vas 2:4; strelci: 0:1 
Arsič (14.), 0:2 Krajnc (45.), 
0:3 Rozman (59.), 1:3 Magdič 
(61.), 2:3 Tomašić (68.), 2:4 
Rozman (80., iz 11-m);

Stojnci – Bukovci 2:0; strel-
ca: 1:0 P. Meznarič (56.), 2:0 
Roškar (62.).

Zadnji krog Superlige je pri-
nesel sila zanimiv lokalni der-
bi med Stojnci in Bukovci, ki si 
ga je ogledalo več kot 300 gle-
dalcev. Po zaslugi dveh zadet-
kov v nadaljevanju so slavili 
domačini in poskrbeli za nav-
dušenje med svojimi navijači, 
saj bodo Stojnci prezimili kot 
vodilna ekipa lige. 

Za njimi je z istim številom 
točk ekipa Cirkulane, ki je to-
krat na drugem derbiju kroga 

remizirala – Apače so pač v 
zadnjem obdobju v izjemni 
formi. Svoje navijače so mi-
nuli konec tedna pozitivno 
presenetili tudi igralci Tržca, 
ki so odpihnili Središče in se 
tako enakopravno vrnili v boj 
za obstanek v ligi. Bistrica je 
remizirala s Hajdino, na tekmi 
med Ormožem in Gerečjo vas-
jo, ki je bila nekaj časa celo 
vprašljiva zaradi neplačanih 
obveznosti obeh ekip do MNZ 
Ptuj, pa so prepričljivo slavili 
vijoličasti. Dvakrat je zadel 
Rozman.

Lestvica po končanem je-
senskem delu:
1. NK STOJNCI  12 6 6 0 29:16 24
2. ŠD CIRKULANE  12 7 3 2 20:7 24
3. ŠD BUKOVCI  12 7 2 3 24:17 23
4. SREDIŠČE OB DRAVI  12 4 4 4 22:21 16
5. ŠD GEREČJA VAS  12 4 3 5 24:27 15
6. ŠD HAJDINA  12 4 3 5 14:17 15
7. AHA EMMI BISTRICA  12 3 5 4 20:26 14
8. ŠD APAČE  12 4 1 7 37:36 13
9. C. OPTYL ORMOŽ  12 3 2 7 23:33 11
10. NK TRŽEC  12 2 3 7 33:46 9

TRŽEC – SREDIŠČE OB 
DRAVI 4:0 (2:0)

STRELCI: 1:0 B. Emeršič 
(28.), 2:0 M. Pečnik (40.), 3:0 
De. Skrbinšek (61.), 4:0 M. 
Pečnik (64.)

TRŽEC: U. Krušič, L. Krušič, 
Purg, Kovačič, Lesjak, Vidovič 
(od 76. Krajnc), Kostanjevec, 
M. Pečnik, Da. Skrbinšek, De. 
Skrbinšek (od 81. R. Pečnik), 
B. Emeršič (od 87. Mlakar). 
Trener: Andrej Dukarič.

SREDIŠČE OB DRAVI: B. 
Kuhar, N. Kuhar, D. Perišić, 
Borko, Zadravec, Cimerman 

(od 63. Rotar), L. Perišić, Go-
vedič, Novak, Habjanič, Iva-
nuša. Trener: Sašo Habjanič.

Zadnji jesenski krog je no-
gometašem Tržca končno pri-
nesel veselje in s tem tudi pri-
ključek k ostalim ekipam lige. 
Do sedaj so belo-rdeči le en-
krat slavili, toda odigrali pre-
cej tekem, kjer so bili najmanj 
enakovredni in so nato klonili 
v poplavi zadetkov. Tokrat se 
jim je le nasmehnila sreča, 
obenem pa so fantje sami pri-
kazali kakovostno predstavo.

Prvo priložnost na tekmi so 
v 11. minuti zapravili zeleni, 
Ivanuša je streljal preko gola. 
Nato je bilo vse v prvem delu 
igre v domeni domačinov, ki 
so najprej nekajkrat zapreti-
li, nato pa je v 28. minuti po 
podaji M. Pečnika s strelom 
iz bližine zadel B. Emeršič. 

Domačini so še naprej pre-
vladovali, nekaj minut pred 
koncem prvega dela igre je 
njihovo prednost povišal M. 
Pečnik. Prvih petnajst minut 
nadaljevanje je povsem pri-
padel gostom, ki so pritiskali 
in iskali gol priključka, toda v 
domačih vratih se je izkazal U. 
Krušič. Ko je pritisk Središča 
nekoliko popustil, so spet uda-
rili Trževčani in v 61. minuti je 
zadel De. Skrbinšek. Vsi dvo-
mi o zmagovalcu so bili odpra-
vljeni nekaj minut zatem, ko je 
končni izid postavil M. Pečnik. 
Gostje so zatem imeli še ne-
kaj lepih situacij, med drugim 
so zadeli tudi prečko, toda izid 
se več bi spremenil. Tržec je z 
drugo zmago v sezoni napove-
dali pestro pomlad, saj zao-
stanek za tekmeci ni prevelik.

tp

1. liga MNZ Ptuj: 
Skorba in Boč korak 
pred ostalimi

REZULTATI 12. KROGA: 
Skorba – Podlehnik 2:0 (0:0), 
Rogoznica – Leskovec 1:0 
(0:0), Dornava Vrtnarstvo Ko-
vačec – Markovci 4:0 (0:0), 
Boč Poljčane – Lovrenc 3:1 
(2:0), Gorišnica – Podvinci Be-
tonarna Kuhar 0:1 (0:1).
1. SKORBA  12 10 0 2 31:14 30
2. BOČ POLJČANE  12 9 2 1 31:14 29
3. LESKOVEC  12 6 3 3 26:14 21
4. ROGOZNICA  12 6 1 5 15:25 19
5. PODVINCI KUHAR  12 5 2 5 18:19 17
6. PODLEHNIK  12 5 1 6 27:18 16
7. DORNAVA KOVAČEC  12 3 4 5 17:18 13
8. GORIŠNICA  12 3 2 7 16:22 11
9. MARKOVCI  12 3 0 9 12:31 9
10. LOVRENC  12 2 1 9 10:28 7

JB

Nogomet � 3. SNL – sever, lige MNZ Ptuj

Lokalni derbi Vidmu

REZULTATI 6. KROGA: ŠD 
FC Ptuj – ŠD Mlinše 2:2 (1:1), 
ŠD Kebelj – KMN Tomaž 4:3 
(1:2), Gorica futsal klub – Fut-
sal klub Stripy 2:6 (0:1), Fut-
sal klub Dobrepolje – KMN 
Velike Lašče 6:1 (5:1), KMN 
Oplast Kobarid – ŠD FK Zavas 
2:1 (0:0).
1. KMN TOMAŽ  6 4 1 1 27:8 13
2. ŠD KEBELJ  6 3 2 1 20:18 11
3. ŠD MLINŠE  6 3 1 2 21:25 10
4. FK STRIPY  6 3 1 2 35:21 10
5. ŠD FK ZAVAS  6 3 1 2 14:9 10
6. GORICA FK  6 3 1 2 25:18 10
7. FK DOBREPOLJE  6 3 0 3 24:27 9

8. OPLAST KOBARID II 6 2 0 4 14:28 6
9. ŠD FC PTUJ  6 1 1 4 14:27 4
10. KMN VELIKE LAŠČE  6 1 0 5 9:22 3

ŠD FC Ptuj – 
ŠD Mlinše 2:2 (1:1)

STRELCI: 1:0 Roškar (2.), 
1:1 Kralj (6.), 1:2 Močnik 
(30.), 2:2 Krajnc (35., z 10 m).

FC PTUJ: Brunčič, Krajnc, 
Šilec, Simonič Dabič, Jaušo-
vec, Braček, Roškar, Čuček, 
Kocmut, Fleten, Školnik.

Ptujčani so v domači dvora-
ni igrali z višjeuvrščeno ekipo 

Mlinše, proti kateri so po ne-
kaj slabših izidih primarno že-
leli ostati neporaženi. To jim je 
kljub nepopolni postavi uspe-
lo, ob večji učinkovitosti pa 
bi se lahko veselili tudi vseh 
točk. Tekmo so odlično začeli 
in hitro prešli v vodstvo, nato 
pa je svojo kakovost pokaza-
la tudi izkušenejša gostujoča 
ekipa. S pobudo so domačini 
vendarle izenačili, iz 10-me-
trovke je bil uspešen Žan 
Krajnc.

ŠD Kebelj – KMN 
Tomaž 4:3 (1:2)

STRELCI: 0:1 Belšak (10.), 
1:1 Hren (11.), 1:2 Goričan 
(12.), 2:2 Hren (24.), 3:2 Škri-
njar (25.), 4:2 Škrinjar (26.), 
4:3 Belšak (39.)

ŠD KEBELJ: Brbre, Korošec, 
Pučnik, Hren, Avguštin, Škri-
njar, Korošec, Žigart, Trunkl, 
Orož.

KMN TOMAŽ: Vrbnjak, 
Magdič, U. Goričan, Školiber, 
Gašparič, Vočanec, D. Gori-
čan, Belšak, Gajser, Jaušovec, 
Kolarič.

RDEČA KARTONA: Vrbnjak 
(26.), Školiber (34.)

V pravem prvenstvenem 
srečanju, v katerem ni manj-
kalo vsega, kar futsal lahko 
ponudi, je imela več športne 
sreče domača ekipa, ki je 
zmagala z rezultatom 4:3. V 

prvem polčasu je ritem igri da-
jala gostujoča ekipa iz Toma-
ža, ki je domačina s pokriva-
njem po celem igrišču dobro 
ustavila in odšla na odmor z 
vodstvom 1:2. V začetku dru-
gega polčasa so gledalci videli 
močan pritisk domače ekipe, 
ki je med 24. in 26. minuto 
zabila kar tri gole in ušla na 
varno prednost 4:2. Ekipa iz 
Svetega Tomaža je v končnici 
tekme poskušala tudi z igro z 
vratarjem v polju, a jim je za 
kaj več kot omilitev poraza 
zmanjkalo časa.

Ekipa Kebelj se je z zmago 
zavihtela na drugo mesto, na 
prvem mestu kljub porazu 
ostaja ekipa iz Tomaža.

Matej Gajser, trener KMN 
Tomaža: »Domači ekipi česti-
tam za zmago. Vedeli smo, 
da nas čaka najtežja tekma 
do sedaj. Kljub temu da nam 
igranje v majhnih dvoranah 
ne ustreza, smo tekmo odi-
grali 'na polno', tako da fan-
tom nimam česa očitati. Z 
igro v prvem polčasu sem 
zadovoljen, saj smo odigrali 
v skladu z dogovori iz slačil-
nice, v drugem delu pa so se 
nam zgodile črne tri minu-
te. Dejstvo je, da je ob dveh 
rdečih kartonih težko doseči 
pozitiven rezultat. Pohvalil bi 
naše zveste navijače, ki so 
nas tudi tokrat spremljali v 
velikem številu.«

JM, DB

Futsal � 2. SFL

Tomaž kljub porazu obdržal vodstvo, remi Ptuja

Foto: Črtomir Goznik

Lokalni derbi 3. lige sever med Vidmom in Podvinci Betonarno Kuhar so z boljšo igro v drugem pol-
času dobili Videmčani.

Foto: Črtomir Goznik

Ekipa FC Ptuj je na domačem igrišču remizirala in osvojila četrto 
točko v sezoni.



Humane zvezdice so na 

ptujskem Mestnem  stadionu 

odigrale tekmo ob 10-letnici 

obstoja. Tokrat proti nežnej-

šemu spolu, ekipi ŽNK MSM 

Ptuj U-17, ki so prav tako kot 

Humane zvezdice članice 

ptujskega društva MSM Inter-

national Organisation.
Ob tej priložnosti so zlato 

plaketo za deset let športne 
in humane dejavnosti pre-
jeli pevec Milan Pečovnik 
Pidži, legendarni trener 
Bojan Prašnikar in kapetan 
ekipe Nani Matjašič. Huma-
ne zvezdice ali Art Foot-
ball team Slovenija so iz 
rok podpredsednika NZ 
Slovenije in predsednika 
MNZ Ptuj Stanka Glažarja 
prejeli še posebno zlato 
plaketo krovne nogome-
tne organizacije. Tudi 
tekmice – dekleta – niso 
ostale praznih rok, saj so 
igralke selekcije U-15 in 
trenerji prejeli zaslužene 
statue za naslov jesenske-
ga prvaka. Rezultat tokrat 
ob slavju ni bil pomem-
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Na Mestnem stadionu na Ptuju so v okto-
bru leta 2003 atletsko stezo pokrili s tartan-
sko podlago. Ta ima predvideno življenjsko 
dobo okrog osem do deset let, kar je že zdav-
naj preteklo …

Steza je namenjena za vadbene programe 
atletov ter drugih športnikov in rekreativcev, 
prav tako pa se na njej odvijajo tudi različna 
atletska tekmovanja. Zaradi obrabljenosti 
samega materiala je Atletski klub Ptuj kot 
izvajalec tekmovanj dobil od Atletske zveze 
Slovenije le pogojno licenco za organizacijo 
tekmovanj na najvišjih državnih nivojih. Zara-
di skorajda alarmantnega stanja so na Mestni 
občini Ptuj, ki je popolna lastnica Mestnega 
stadiona, in na Zavodu za šport Ptuj pripra-
vili predlog za prenovo sintetične prevleke 
atletske steze. Investicija je v osnovi ocenjena 
na nekaj več kot 76 tisoč evrov in je finančno 
zaprta z dveh strani: po sprejetem rebalan-

su proračuna je MO Ptuj za sanacijo atletske 
steze namenila nekaj manj kot 45 tisoč evrov, 
medtem ko so bila namenska sredstva v višini 
nekaj več kot 31 tisoč evrov pridobljena s stra-
ni Fundacije za šport.

Po sestavljeni finančni konstrukciji so ob-
javili javni razpis za prenovo sintetične pre-
vleke atletske steze, med tremi ponudniki 
je bil najugodnejši ponudnik podjetje Flora, 
d. o. o., iz Maribora. To že ima izkušnje z ome-
njenimi deli, ki jih je na Mestnem stadionu na 
Ptuju začelo ob koncu prejšnjega tedna. Tre-
nutno še odstranjujejo nekatere poškodova-
ne dele in nameščajo novo osnovno podlago, 
nakar bo sledila preplastitev zgornjega dela 
in liniranja ali označevanja prog. Vsa dela 
bodo glede na trenutne ugodne vremenske 
razmere končana predvidoma do konca no-
vembra.

David Breznik

Na medobčinskem tekmo-
vanju učencev letnika 2001 in 
mlajših v košarki je sodelova-
lo šest ekip, ki so bile v pred-
tekmovanju razvrščene v dve 
skupini. Ekipe v skupini A so 
tekmovale v Cirkovcah (Cirkov-
ce, Kidričevo, Majšperk), v sku-
pini B pa na OŠ Olge Meglič na 
Ptuju (Ljudski vrt, Olge Meglič, 
Dornava). Tekme so trajale tri-
krat 10 minut.

Po dve najboljši iz vsake sku-
pine sta se uvrstili v finalni del, 
ki je 5. 11. potekal na OŠ Olge 
Meglič. Na koncu so največ 

pokazali gostitelji, ki so v fina-
lu ugnali ptujske sosede iz OŠ 
Ljudski vrt. Obe ptujski ekipi 
sta se uvrstili v nadaljnji krog 
tekmovanja – na območno pr-
venstvo.

Rezultati, predtekmovanje: 
skupina A: Cirkovce – Kidri-

čevo 28:36, Kidričevo – Maj-
šperk 18:32, Majšperk – Cir-
kovce 33:19;

skupina B: Olge Meglič – 
Ljudski vrt 66:22, Ljudski vrt 
– Dornava 47:31, Dornava – 
Olge Meglič 28:60;

finalni del: 

Majšperk – Ljudski vrt 
34:39, Olge Meglič – Kidričevo 
51:22;

tekma za 3. mesto: Maj-
šperk – Kidričevo 35:26;

tekma za 1. mesto: Olge 
Meglič – Ljudski vrt 61:36.

Končni vrstni red:
1. OŠ Olge Meglič
2. OŠ Ljudski vrt
3. OŠ Majšperk
4. OŠ Kidričevo
5. OŠ Cirkovce
6. OŠ Dornava

UR

Šolski šport � Košarka, dečki

Ekipi OŠ Olga Meglič in OŠ Ljudski vrt na 
območno tekmovanje

Foto: Črtomir Goznik

Na atletski stezi Mestnega stadiona na Ptuju potekajo obnovitvena dela. Ekipa OŠ Ljudski vrt se je z osvojenim 2. mestom prav tako uvrstila na območno tekmovanje.

Ob 10-letnici je ekipa Humanih zvezdic odigrala prijateljsko srečanje z ekipo ŽNK MSM Ptuj U-17.

Trojica slavljencev: Nani Matjapič, Bojan Prašnikar in Milan Pe-
čovnik Pidži

ben, dekleta so se dobro 
držala, vendar na koncu 
izgubila (1:10).

UR

Ekipa OŠ Olga Meglič je medobčinsko prvenstvo končala na 1. mestu.

Atletika � Investicijski projekt

Prenova sintetične prevleke atletske steze

Fotozapis

Pidži, Prašnikar in Nani prejeli priznanja

UKRAJINA – SLOVENIJA 
(2:0 (1:0)

STRELCA: 1:0 Jarmolenko 
(22.), 2:0 Seleznjov (54.)

SLOVENIJA: Handanović, 
Jokić, Cesar, Ilić, Brečko, Kur-
tić, Krhin, Kampl, Iličić (od 63. 
Bezjak), Birsa (od 73. Pečnik), 
Novaković (od 90. Ljubijankić). 
Selektor: Srečko Katanec.

»V prvem polčasu smo imeli 
dve lepi priložnosti, tudi proti 
koncu tekme bi lahko zadeli, 
če bi bolje odigrali akcijo. Vse 
to kaže, da lahko igramo pro-
ti njim. V torek bo v Mariboru 
povsem drugačna tekma, igra, 
ozračje. Moramo se regenerira-
ti, priti na 100 odstotkov in po-
tem bo vse odprto,« je po tekmi 

v Lvovu razmišljal Kevin Kam-
pl, vezist Bayerja iz Leverku-
sna. »Seveda bo zelo težko dati 
dva gola, ampak v nogometu 
je vse možno. Izpostavil bi, da 
smo vsekakor sposobni dva-
krat zatresti mrežo tekmecev, 
ne nazadnje nam je to uspelo 
proti Švici in Angliji.«

Mišo Brečko je dodal: »Težko 
je v odstotkih oceniti naše mo-
žnosti, so pa veliko manjše, kot 
so bile pred prvo tekmo. Toda 
dokler obstaja kak odstotek, 
bomo verjeli, upali in dali vse 
od sebe. Če dobimo polčas z 
1:0, potem je vse odprto. Ni 
veliko časa, moramo se dvigni-
ti, odigrati pošteno in potem 
bomo videli, kako in kaj.«

sta

Nogomet � EP 2016

V Mariboru bodo lovili 
zaostanek dveh golov



Družina Flajs izvira iz Vare-

je, v družini je bilo šest otrok. 

Življenje jih je razkropilo da-

leč po svetu. Najmlajša, Anica, 

si je našla mesto pod soncem 

v daljni Avstraliji, v Melbour-

nu. Razlog srečanja je bil njen 

obisk v domovini. Po več letih 

sta prišla na obisk z možem 

Franjem. Z njimi je prišla tudi 

sinova družina, ki si je ogle-

dala lepote Slovenije in nekaj 

okoliških držav ter seveda obi-

skala sorodnike. Povsod so jih 

lepo sprejeli in sklenili so, da 

se še vrnejo. Do takrat bosta 

vnuk in vnukinja poskusila z 

učenjem slovenskega jezika.

Tako je tudi srečanje pote-

kalo v prijetnem vzdušju. Ob 

domačih dobrotah so se sre-

čali sorodniki, ki se kljub bli-

žini redko srečujejo. Nekateri 

pa so se z avstralskimi gosti 

srečali prvič. Pa vendar ne za-

dnjič. Vsi še upamo na kakšno 

srečanje: avstralski sorodniki 

upajo, da še kdaj obiščejo lepe 

kraje in ljudi, ki so jih toplo 

sprejeli, tisti, ki živimo bližje, 

smo sklenili, da bodo srečanja 

odslej postala tradicionalna: 

dobili in poveselili bi se vsa-

ko leto v začetku septembra. 

Upajmo, da bo zaveza držala.

M. Š.

Ljudje in dogodki torek � 17. novembra 201516

Foto: MZ 

Martinov dan Haloz

Od tod in tam

Ptuj � Na dvorišču vinoteke Zlati grozd na Ptuju so v četrtek, 
12. novembra, pripravili Martinov dan Haloz na Ptuju. Predsta-
vili so se haloški vinogradniki, vinarji, turistične kmetije in dru-
gi lokalni ponudniki. Med njimi Turistična kmetija Pungračič, 
Kmetija Pintarjevi, Vinogradništvo in vinarstvo Turčan, Kmetija 
AS Arnečič ter Vinogradništvo Plajnšek. Kulturni program in bla-
goslov mošta so pripravili člani Turističnega društva Podlehnik. 
Obiskovalci so lahko poskusili letošnji letnik mladega haloškega 
vina, domače sokove, domači kruh in druge pekovske izdelke, 
gibanice ter sire. Okrepčali so se tudi z viničarsko malico, to je 
s klobaso in zeljem. Organizator dogodka je bila družba Halo.

MZ

Foto: Irena Vrabl

Zlatoporočenca Vrabl
Ptuj � 23. oktobra sta 50 let skupnega življenja – zlato poroko 
– praznovala Valter in Ana Vrabl iz Klepove ulice 28 na Ptuju.
Zlata nevesta Ana je bila rojena 19. maja 1939, zlati ženin Valter 
pa 15. decembra 1942.
Dom in družino sta si najprej ustvarila v Markovcih pri Ptuju, 
nato se je družina preselila v novi dom na Ptuju. V zakonu sta se 
jima rodili hčeri Irena in Natalija. Oba sta skupaj s trebuhom za 
kruhom odšla v Nemčijo in tam delala do upokojitve.
Danes sta oba zasluženo v pokoju in sta ponosna stara starša 
vnukoma Aljažu in Blažu.

Irena Vrabl

Foto: DU Rogoznica

Visok jubilej Elizabete Pihler
Ptuj � Obiskali smo častitljivo slavljenko, 95-letno Elizabeto Pi-
hler. Luč sveta je ugledala 10. 11. 1920 v domačem okolju, kjer 
se je rodila očetu Jožetu in mami Nežki Pihler. Otroštvo je preži-
vljala kot najstarejša v krogu štirih bratov in sester. Svoje življe-
nje je darovala delu na kmetiji. Svoj praznik in jesen življenja je 
dočakala ob sestri Ani Kozel, ki je v juniju letos slavila 90-letnico, 
ter v krogu domačih, skrbnih in dobrih ljudi.
Vsem lepim in dobrim željam domačih se pridružujemo tudi vsi 
upokojenci in upokojenke društva iz Rogoznice.

DU Rogoznica

Videm � Srečanje Flajsovih

Prišli tudi sorodniki iz Avstralije
V začetku septembra, ko je jesen že začela deliti svoje darove, je bilo v Veliki Varnici organizirano srečanje 
Flajsovih sorodnikov. Zbrali smo se na domačiji Andreja Cafuta. Skupaj se nas je zbralo več kot sedemdeset.

Blizu 200 udeležencev, ki 

so se v petek zbrali pred Me-

stno hišo, je nagovoril pod-

župan mestne občine Ptuj 

Marjan Kolarič, ki je poudaril, 

da je število žrtev prometnih 

nesreč na slovenskih cestah 

sicer zadnja leta v upadanju, 

letos pa je na naših cestah 

ugasnilo že več življenj kot v 

lanskem letu: »Najpogostejši 

vzroki najhujših prometnih 

nesreč so nespoštovanje pro-

metnih pravil, neprimerna 

prometna kultura, nestrpnost 

in prehitra vožnja ter alkoho-

lizem. Vsako ugaslo življenje 

v prometu je opozorilo za vse 

nas, saj so povzročitelji teh 

nesreč ljudje, ki ne upošteva-

jo pravil in omejitev. Sodobni 

in varnejši ukrepi na naših 

cestah in varnejša vozila nam 

ne koristijo, če se na cesti ne 

obnašamo odgovorno do sebe 

in drugih udeležencev v pro-

metu. Predvsem do kolesar-

jev, pešcev otrok in starejših 

oseb.«

Na varnost in žrtve na na-

ših cestah je opozoril tudi 

Robert Štaba, generalni se-

Ptuj, Podravje � Ob dnevu spomina na žrtve prometnih nesreč:

»Na področju prometne 
preventive ste svetovni zgled«
Ob 15. novembru, svetovnem dnevu spomina na žrtve prometnih nesreč, je Svet za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu mestne občine Ptuj v sodelovanju s ptujskim vrtcem in OŠ Ljudski vrt 
pripravil spominsko svečanost pred Mestno hišo.

Foto: M. Ozmec

V spomin na vse umrle v prometnih nesrečah so prižgali številne 
spominske sveče – mrtvim v spomin, živim v opozorilo. Na varnost 
in žrtve na naših cestah je opozoril tudi Robert Štaba, generalni 
sekretar AMZS in predsednik zavoda Varna pot.

»Veseli me, da ste tukaj v Ptuju 

že pred leti spoznali, kako je 

to pomembno, zato je Ptuj na 

področju prometne preventi-

ve ne samo slovenski, ampak 

tudi svetovni vzgled. Zato se 

vam iskreno zahvaljujem, še 

posebej vašemu predsedniku 

sveta za preventivo in vzgojo 

v cestnem prometu Franciju 

Kozelu, ki je izredno aktiven. 

Želim si, da bi postali vsi taki, 

kot je on!«

Udeleženci slovesnosti so 

si na velikem monitorju ogle-

dali filma PeTV o pogumnih 

športnikih invalidih iz društva 

Most, ki so kljub temu, da jih je 

usoda prometnih nesreč pri-

klenila na invalidske vozičke, 

optimistični in polni volje do 

življenje. S kulturnim progra-

mom so na prometno varnost 

opozorili malčki iz ptujskega 

vrtca ter recitatorji in pevski 

zbor OŠ Ljudski vrt v Ptuju, ob 

koncu pa so v spomin na vse 

umrle v prometnih nesrečah 

prižgali številne spominske 

sveče. Mrtvim v spomin, živim 

v opozorilo!

M. Ozmec

Foto: MŠ

kretar AMZS in predsednik 

zavoda Varna pot, ki je menil, 

da novi predlog pravosodne-

ga ministrstva s predlaganim 

sistemom glob ponovno do-

kazuje, da državo zanima le 

polnjenje proračuna: »Predla-

gatelj ni zmogel zbrati pogu-

ma, da bi določen odstotek 

od izterjanih prometnih kazni 

namenili oz. vrnili h konkre-

tnim rešitvam za izboljšanje 

cestne varnosti. S tem mislim 

na šolske programe, preven-

tivo in infrastrukturo.« Tudi 

zaradi tega je Štaba menil, da 

se je treba z vsemi sredstvi in 

z vsemi močmi boriti za večjo 

varnost v prometu, za sleher-

no žrtev in sleherno življenje: 



Minulo soboto je Društvo za promocijo Prle-

kije v sodelovanju z lokalom Šic bar cafe pripra-

vilo tekmovanje v kuhanju prleške kulinarične 

posebnosti – tačovice. Gre za juho, katere obve-

zna sestavina so svinjske nogice. Tekmovanja se 

je udeležilo enajst ekip, ki so na Glavnem trgu v 

Ljutomeru v kotličkih dobri dve uri pripravljale 

juho. Strokovna tričlanska komisija je ocenila 

juhe in določila tri najboljše. Najboljšo tačovico 

je skuhala ekipa Gostilne na gmajni z Razkrižja, 

drugo mesto so osvojili podporniki ansambla 

Žargon, tretji pa so bili veterani nogometnega 

kluba Ljutomer. 

Minulo sredo pa je na osrednjem trgu prleške 

prestolnice prireditev Martinovanje 2015 pri-

pravila Lokalna turistična organizacija Prlekija 

Ljutomer. Pester program se je začel ob 10. uri 

z odprtjem martinove tržnice, za otroke so bile 

zanimive ustvarjalne delavnice, pridružil se jim 

je čarodej Toni, otroci iz ljutomerskega vrtca pa 

so izvedli krst soka. Istočasno se je odprla tudi 

martinova vinska pot, na kateri so degustacije 

vin ponudili Vinoreja Kaučič, Vinogradništvo 

Kovačič, Vinogradništvo Koder, P&F Jeruzalem 

Ormož, Turistična kmetija Hlebec in Turistična 

kmetija Puklavec. V kulturnem programu so 

nastopili folkloristi, tamburaši, ljudski godci in 

pevci, učenci ljutomerske glasbene šole.
MŠ

Ljudje in dogodki   17torek � 17. novembra 2015

Predsednica zadruge konzorcij Ritozoj-

čan in enologinja Darja Bovha je o vinu, ki 

so ga vinogradniki pripeljali na trg poveda-

la: »Vino ritoznojčan letnik 2015 je odličen, 

kar imamo v kozarcih, je primer ritoznoj-

čana z zelo nežno cvetico, z lepim okusom, 

skladnostjo, vseh 1000 sestavin, ki se po-

vezujejo v ritoznojčanu, je vinogradnik do-

bro združil. Naj nas spremlja zdravje in naj 

ga pijemo zadovoljni v zdravju in sreči.«

Na martinovo nedeljo, 15. novembra, so 

vino krstili v Makolah, kjer so folkloristi 

Prosvetnega društva Anice Černejeve Ma-

kole najprej mošt očistili zlih duhov in mu 

dodali še malo soli, da po vinu pivcev glava 

ne boli. V nedeljo so mlado vino blagoslo-

vili tudi na Ptujski Gori, in sicer v organi-

zaciji Društva vinogradnikov in sadjarjev 

Majšperk, kulinarične dobrote pa so pri-

pravila društva DŽ Tisa, TD Ptujska Gora 

in DVS Majšperk.
MV

Slovenska Bistrica � Martinovanje 2015

Ritoznojčan z lepim okusom 
Praznik vinogradnikov in vinoljubcev so na martinovo obeležili tudi v Slovenski Bistrici. Prireditev so obli-
kovali Vaberški fantje in folklorna skupina Klasje, ob tem so vinogradniki tudi letos na trg pripeljali sod 
ritoznojčana, ki so ga vinogradniki razdelili med zbrane obiskovalce prireditve, na kateri so se predstavili 
tudi slovenjebistriški vinarji.
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Foto: Miha Šoštarič

V prleški prestolnici so v sklopu Martinovanja 2015 kuhali prleško kulinarično po-
sebnost – tačovico.
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Ljutomer � Martinovanje 2015

Kuhali so tačovico
V prleški prestolnici so pripravili več prireditev ob praznovanju 
godu sv. Martina.

Prejeli smo
V članku »Ravnateljica v sporu s 

svojima pomočnicama – Kdo nad 
kom v Ptujskem vrtcu izvaja mobing« 
z dne 30.10.2015 se večkrat ome-
njam. Čutim se dolžnega odgovoriti 
tako na navedbe obeh pomočnic, kot 
ravnateljice vrtca.

Strinjam se s pomočnicama rav-
nateljice Vrtca Ptuj Ksenijo Zorec in 
Mojco Nahberger, da se zadeve ne bi 
smele reševati preko medijev. Vendar 
žal je resnica drugačna.

Mediji so trenutno edini, ki obeloda-
nijo zadeve iz različnih kotov, so edini, 
preko katerih lahko opozoriš na nepra-
vilnosti, so edini, preko katerih se lah-
ko braniš proti različnim pritiskom, so 
edini, ki se tudi sami izpostavijo in so 
tudi edini, ki jih zakon zavezuje, da se 
morajo za morebitne napake opravičiti.

Trdim, da so mediji z objavo korek-
tnih prispevkov ravnateljici Vrtca Ptuj 
omogočili preživeti na delovnem me-
stu. Verjamite, ne gre za poskus ravna-

teljice, da na vsak način ohrani delov-
no mesto. Ravnateljica bo tako ali tako 
odšla. Bi že odšla, če se njeno delo v 
konkretni zadevi ne bi kriminaliziralo. 

Za obtožbe o mobbingu v Vrtcu 
Ptuj sta medije, župana, inšpekcijske 
službe, sindikat in še koga obvestili 
pomočnici ravnateljice. Tukaj ni nič 
narobe. Vendar je zelo narobe, da ne 
povesta, da sta nad delavko v vrtcu 
sami izvajali mobbing, da je ta delavka 
podala zahtevo glede mobbinga, da se 
je celo nazadnje odločila za odpoved 
dela, da ne povesta, da ocenjujeta pre-
razporeditev delovnih nalog na pripo-
ročilo nadzornega odbora občine kot 
mobbing, da ne povesta, da je ravna-
teljica bila opozorjena, da ob malicah 
vedno zavržeta sredice kruha. Res gre 
mogoče za banalno, malo zadevo, za 
katero bi kdo rekel, pa s čim se ukvarja 
ravnateljica. Sam trdim, da gre v zade-
vi za nekaj več, za zavržno dejanje, ka-
terega enostavno ne moreš dopuščati 
v času, ko v državi živi pod pragom 
revščine 290.000 ljudi, ko je Slovenija 
preplavljena z begunci, ko različne or-

ganizacije zbirajo hrano. Samo dejanje 
kaže odnos dveh pomočnic ravnatelji-
ce do hrane in splošnih dobrin. Uredni-
štvo hrani fotografije zavrženega kruha 
ter si jih lahko pomočnici ravnateljice 
kot vsi drugi ogledata. V zadevi ne gre 
za brskanje po koših, gre za odnos do 
hrane, do splošnih dobrin in nenaza-
dnje do korektnega vodenja ustanove 
do zadnjega dneva. Nenazadnje je že 
opravljen pregled delovne inšpekcije v 
zvezi s prijavo pomočnic ravnateljice o 
mobbingu, ki ni ugotovila nobenih ne-
pravilnosti.

Na plačilni listi ravnateljice pa sem 
vsaj v takem obsegu kot sta obe po-
močnici na županovi. V to me je pre-
pričal tudi intervju župana Mirana 
Senčarja dne 27.10.2015, podan za 
Radio Ptuj. V čem so porušeni odno-
si, nezakonitosti, netransparentnosti, 
negospodarnosti, župan ne pove. Ne 
pove, da je v vrtcu opravljen nadzor 
davčne inšpekcije, ki ne ugotovi nepra-
vilnosti, nadzor inšpekcije ministrstva 
za izobraževanje, ki je končan z opozo-
rilom županu na nezakonito delo, nad-

zor delovne inšpekcije, ki ne ugotovi 
nepravilnosti tako z obtožbami o mo-
bingu kot delovnimi razmerji, kot tudi 
nadzor sanitarne zdravstvene inšpek-
cije, ki tudi ne ugotovi prav nobene 
nepravilnosti. Župan enostavno vse 
svoje navedbe črpa očitno iz anonimk 
oz. iz dokončnega poročila nadzorne-
ga odbora mestne občine, ki pa se ne 
konča z ugotovitvami o pravilnostih, 
ampak PRIPOROČILI IN PREDLOGI.

Na koncu, kdo je v zadevo vključil 
odvetnike. Ni mogoče to storil sam žu-
pan, kateri je z vsem svojim aparatom 
in tujimi odvetniškimi pisarnami pričel 
pogrom nad ravnateljico vrtca.

Verjamite ali ne, v zadevo sem se 
vključil izključno zato da pomagam rav-
nateljici in pokažem na nezakonito rav-
nanje župana z zahtevo po razrešitvi in 
suspenzu ravnateljice, po opravi revizi-
je poslovanja po odvetnikih, po zahtevi 
sklica seje sveta zavoda, po zahtevi, da 
seji sveta zavoda ne more prisostvova-
ti ravnateljica, po zahtevi, da je njegov 
pravnik na seji sveta zavoda.

Odvetnik Igor Majnik



najbolj primerno zrele. Nikakor 
ne skladiščimo vrtnin, ki so nam 
na vrtu ostale, so prezorele, ker 
jih nismo sproti pospravili. Tudi 
v tem primeru nas skladiščene 
vrtnine ne bodo preskrbele z vi-
tamini in minerali. V vlažnem in 
hladnem poletju moramo vrtni-
ne pobirati kar zgodaj, saj lahko 
glivične bolezni močno uničijo 
naše posevke. Prav tako je vča-
sih treba pohiteti, ko daljšemu 
obdobju vročega vremena sledi 
hladnejše, vlažno vreme, smo pa 
že v drugi polovici poletja. To se 
je zgodilo tudi letos. Tudi sorte 
krompirja, ki so namenjen skla-
diščenju, hitro kalijo. Korenček 
je postal trd, ponekod celo ko-
smat. Prav tako ima nekaj težav 
v skladišču tudi česen.

Pri čebuli in česnu ne smemo 
čakati, da se listje posuši. Čebulo 
izpulimo takoj, ko poleže polo-
vica listov. Česen pa moramo ne 
glede na barvo in sušenje listov 
spraviti iz zemlje, ko opazimo, 
da so se stroki izbočili iz čebule. 
Včasih so listi še povsem zeleni, 
luskolisti pa nežni. Nič zato. Ra-
stline nato z listjem vred v senci 
in pod streho sušimo tako dolgo, 
da se listje posuši. Šele nato ga 
obrežemo, česnu pa porežemo 
tudi korenine. Tudi krompirjevo 
listje je dobro pokositi prej, če ga 
je napadla krompirjeva plesen. 

Spravilo korenčka
Korenček začnemo puliti ta-

koj, ko se začne listje sušiti. Če 
pa se je končalo obdobje suše, ga 

izpulimo, posušimo ali zamrzne-
mo takoj, ko se suša konča, ko-
reni pa so dosegli primerno veli-
kost. Za skladiščenje v zasipnicah 
in kleteh ga sejemo šele junija ali 
celo v začetku julija. Za izkop 
izberemo suh, lahko celo vetro-
ven dan. Pred skladiščenjem v 
kleteh korenček posušimo nekje 
v prevetrenem prostoru. Če ste 
prisiljeni izkopavati korenček še 
v vročem delu poletja, naredite 
to samo zjutraj, ko je ohlajen. 
Kljub temu ga nekje v senci še 
dodatno ohladite, preden ga po-
stavite v klet. 

Kako pa hranimo 
vložen in posušen 
pridelek

Tudi že posušeno, vloženo ali 
skuhano zelenjavo shranjujemo 
v hladnih in temnih prostorih 
in v primerni embalaži. Nikar 
naj nas ne zavede, saj so rastli-
ne že konzervirane, zdaj se jim 
ne more več nič zgoditi. Zgodi 
se jim to, kar si najmanj želi-
mo. Izgubijo svojo prehransko 
vrednost, zaradi katere vrtnine 
pravzaprav jemo. Svetloba vedno 
razgrajuje koristne sestavine zele-
njave, sadja in zelišč. Zato mora 
biti prostor, kjer hranimo kom-
poste, vložene vrtnine in čaje, 
povsem temen. 

Zelo pomembno je vedeti 
tudi, da morajo biti vrtnine, ki 
jih hranimo sveže: za krajši ali 
daljši čas v hladilniku ali v kleteh 
in zasipnicah, popolnoma zdra-

Na kaj moramo 
misliti že pri vzgoji?

Dolgo lahko skladiščimo samo 
zdrave rastline. Torej moramo že 
ob sajenju poskrbeti za pravilno 
gnojenje. Gnojenje z organskimi 
gnojili pomeni, da imajo rastline 
ves čas na razpolago dovolj hra-
nil, nikoli jih nimajo preveč ali 
premalo. Hranila se namreč iz 
organske snovi sproščajo počasi. 
Seveda pa je pogoj, da je zemlja 
ves čas rahla in vlažna. Vendar 
pretiravanje v gnojenju vodi do 
več težav z boleznimi, rastline 
imajo tudi veliko slabšo skla-
diščno sposobnost. Čeprav sem 
to letos že enkrat napisala, naj 
ponovim še enkrat. Gnojenje z 
organskimi gnojili je seveda na 
prvem mestu, a zadostuje 2,5 
l gnoja/m2 za vse vrtnine, ki so 
celo leto na vrtu, to so plodovke, 
tiste, ki imajo veliko listja, to so 
kapusnice, sladka koruza, blitva 
in morda še pozni krompir. Ko-
renovke, kot so korenček, pesa, 
peteršilj ne prenesejo gnojenja s 
hlevskim gnojem, prav tako pa 
ga ne marajo čebulnice. Če imate 
željo po uporabi gnoja perutni-
ne, je ta količina že veliko manj-
ša, samo 0,5 l/m2 je dovolj. Vse 
drugo vpliva na slabše in krajše 
skladiščenje vrtnin.

Stresne situacije poleti niso 
ravno naklonjene našim vrtni-
nam. Zato je treba rastlinam 
pomagati z redno uporabo pri-
pravkov, ki rastline krepijo. Ti 
poskrbijo za naravno odpornost 
rastlin. Tudi te pripravke sem že 
velikokrat omenila, to so izvleč-
ki morskih alg in pripravki na 
osnovi aminokislin oz vitamin-
skih kompleksov. Doma pa lah-
ko naredimo čaj iz cvetov ognjiča 
ali regrata.

Že po presajanju jih je smi-

selno uporabiti, kasneje pa z 
njim zalivamo rastline dvakrat 
mesečno. Kadar nastopijo take 
vremenske razmere, da tempera-
ture kar naprej skačejo, nekaj dni 
vroče in nekaj dni hladno, lahko 
pripravek uporabimo tudi enkrat 
na teden.

Za shranjevanje, 
skladiščenje in 
zmrzovanje, vedno 
uporabimo sveže 
nabrane rastline

Daljše shranjevanje že tako 
zmanjšuje vsebnost vitaminov in 
mineralov, nepravilno skladišče-
nje za kratek čas pa še veliko bolj.

Torej ne skladiščimo tiste ze-
lenjave, ki je ne utegnemo sproti 
pospraviti in nam ostaja v hla-
dilniku. Zelenjavo naberemo z 
namenom, da jo bomo shranili 
za dalj časa. Primerno jo pripra-
vimo in takoj shranimo. To velja 
tako za zmrzovanje kot tudi za 
vlaganje, kuhanje kompotov ali 
sušenje.

Za shranjevanje in skladiščenje 
rastlin jih pobiramo takrat, ko so 
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Moje cvetje � Miša Pušenjak, specialistka za zelenjadarstvo in okrasne rastline

Zelenjava naj bo zdravilo in zdravilo naj nam bo zelenjava
Če se želimo, koliko je le mogoče, držati tega pregovora, je dobro kljub temu tudi ob spravilu, predvsem pa ob shranjevanju zelenjave poznati nekaj podrobnosti. Tako bo 
na našem vrtu pridelana zelenjava res tudi zdravilo ali pa vsaj pomemben prispevek k našemu dobremu počutju in zakaj pa ne, tudi našemu zdravju.

ve, brez poškodb škodljivcev, 
udarcev, naših rok ali embalaže. 
Biti morajo tudi brez bolezen-
skih znakov. Najbolje je, da pre-
režemo nekaj naključno izbranih 
krompirjev, korenčkov, pese ali 
katere druge vrtnine, da se pre-
pričamo, da tudi znotraj plodov 
ni kakšnih znakov bolezni. Le 
tako bodo ostale uporabne daljši 
čas.

Za uspešno 
skladiščenje so 
pomembne tudi 
sorte

Seveda pa sta čas in uspešnost 
skladiščenja pri nekaterih vrstah 
vrtnin odvisna tudi od primerne 
sorte. To velja tako za čebulnice 
kot za kapusnice, krompir, ko-
renček, pri sadju tudi za jabolka 
in hruške. 

Čas skladiščenje je omejen 
glede na način shranjevanja. Po 
tem času so vrtnine samo še sla-
ma in voda, kot je imel navado 
reči neki znani profesor, ki se je 
veliko ukvarjal ravno s skladi-
ščenjem in shranjevanjem živil. 
Vitaminov in mineralov imajo 
zelo malo. Velja, da dalje kot 
eno leto vrtnin, sadja ali zelišč ne 
skladiščimo, tudi v zamrzovalni 
skrinji ne.

Skladiščenje na vrtu
Nekatere vrtnine lahko na 

vrtu skladiščimo čez zimo, če 
smo jih seveda pravilno gnojili. 
Z dušikom pregnojene rastline 
zelo slabo prenašajo mraz. 

Na vrtu lahko čez zimo osta-
nejo prezimne sorte radiča (vero-
na, tržaški solatnik, castel franco, 
treviški, magdenburške koreni-
ne), prezimne sorte pora (elefant, 
carentan in prezimni hibridi), 
brstični in listnati ohrovt, moto-
vilec, zimska solata, špinača (ma-
tador), peteršilj, zelena, blitva 
ali mangold, hren, topinambur, 
črni koren, pastinak in drobnjak. 
Zato teh vrtnin ne skladiščimo v 
kleteh, ampak kar na vrtu.

Nekatere vrtnine pa ostanejo 
na vrtu do prvega trajnega mraza 
in jih ne režemo prehitro. Poma-
gamo jim tudi z agrokopreno. 
Prenesejo dokaj nizke tempera-
ture. To so endivija (eskariol ze-
lena), mehka solata, tudi krhko-
listna solata prenese temperature 
do –5 °C. Dolgo časa ostanejo 
na vrtu tudi cvetača, rdeča pesa, 
kolerabica, ohrovt, belo in rdeče 
zelje ter rdeči glavnati radič. Zato 
teh vrtnin ne režemo prehitro, 
njihovo skladišče naj bo kar naš 
vrt. Ker je letošnja jesen lepa in 
topla, naj se vam s spravilom in 
skladiščenjem teh vrtnin nikar 
še ne mudi. Uživajte jih sproti, 
s hladnejšim vremenom so pri-
dobile še več koristnih, hranilnih 
snovi. 

Za konec pa še stara modrost 
naših babic: rastlin nikoli ne na-
biramo slabe volje, jezni ali ner-
vozni. Takšna zelenjava se ne bo 
dobro ohranila, z njo pa bomo 
zaužili tudi vso negativno ener-
gijo, ki smo jo vanjo vnesli med 
pobiranjem.

Miša Pušenjak

Odstopna izjava predsednika 
zelenjavne verige

Jure Vončina zaradi 
MKGP odstopil 
kot predsednik 
zelenjavne verige

Podpisani Jure Vončina po-
dajam nepreklicno odstopno 
izjavo na mestu predsednika 

zelenjavne verige. Razloga za odstop sta:
• neobveščanje MKGP-ja pridelovalcev zelenjave o sestanku in 

vsebini sestanka, kjer je bil predstavljen osnutek nacionalne 
uredbe za izredne ukrepe,

• neodzivnost MKGP-ja na pripombe o spremembi osnutka 
uredbe.
Zelenjavna veriga je v zadnjih treh letih vzpostavila dobro ko-

munikacijo s trgovskimi sistemi in s podpisom dogovora o so-
delovanju in krepitvi partnerstva v zelenjavni verigi v letu 2013 
postavila dobro osnovo za razvoj tržne pridelave zelenjave. Med 
letoma 2012 in 2014 se je obseg tržne pridelave zelenjave dvi-
gnil za 32 %, k čemur je zagotovo pripomoglo tudi delo zelenjav-
ne verige.

Lani in letos smo soočeni s težavami zaradi viškov zelenjave, 
ki so posledica ruskega embarga. Veliko polemike je bilo v za-
dnjih mesecih glede uredbe o začasnem umiku viškov. Poskušali 
smo stopiti v stik z MKGP, jim z dopisi pojasniti naš pogled na 
aktualno problematiko, a odzivov ni. Zaradi vsega navedenega 
sem sprejel odločitev, da mesto predsednika zelenjavne verige 
prepustim novi osebi, ki bo pri sodelovanju z MKGP bolj uspe-
šna.

Jure Vončina

KGZS obvešča

Vir: splet

Foto: Miša Pušenjak

Vrt še ne ostaja prazen, radič, ohrovt, blitva ... Veliko ostane na njem do poznega decembra, nekaj 
pa celo zimo.

Foto: Miša Pušenjak

Tako sladko rdeč je prezimni radič sorte verona zgodaj spomladi.



Kljub temu da ga že skoraj 40 
let ni več med živimi, kralj še 
naprej ostaja na prestolu. Gre se-
veda za kralja rock'n'rolla Elvis 
Presleya, ki se je s svojim novim 
posmrtnim albumom If I Can 
Dream znova povzpel na sam 
vrh lestvice najbolje prodajanih 
albumov v Veliki Britaniji. To 
je že njegov 12. No.1 album na 
Otoku, s tem pa je postal absolu-
tni rekorder po številu osvojenih 
prvih mest na omenjeni lestvici. 
Album If I Can Dream, je zbirka 
Elvisovih največjih uspešnic, ki 
jih izvajajo člani Royal Philhar-
monic Orchestra. Pri izvajanju 
skladb z novega albuma so so-
delovali še kitarist Duane Addy, 

italijanski operni trio Il Volo in 
Michael Buble. Na albumu so 
se znašle legendarne skladbe, 
kot so Love Me Tender, In Th e 
Ghetto, I Can't Help Falling In 
Love in predelava velike uspe-
šnice dueta Simon & Garfunkel 
Bridge Over Troubled Water. 
Elvis je z novim albumom postal 
tudi prvi solo izvajalec na svetu, 
ki mu je uspelo, da se je na 1. 
mesto britanske lestvice znova 
uvrstil po dolgih petih desetle-
tjih. Prvič mu je to uspelo leta 
1956 z albumom Rock 'N' Roll.

���
Glasba iz fi lma Gospodar pr-

stanov je že šesto leto zapored 
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Elvis Presley
Foto: splet

11. –LO – HEELLO – ADELEAD
22. TODAY'S THE DAY DAY'S THTOTODAAY'S Y – PINK 
3. BOOK OF LOVE –OF O VE – FELIX JAEHN/POLINA FELIX JAEHN/
4. ON MY MIND – MY MI ELLIE GOULDINGLLIE GOULDING
5. WRITING'S ON THE WALL –NG'S E W  SAM SMITHHAM 
6. HOTLINE BLING –NE BLIN  DRAKEDR
7. LOOKING UP –G UP –NG  ELTON JOHN TO
8. LOCKED AWAY –ED AWAY D AW  R CITY FT ADAM LLEVIVINEE
9.  LIKE I'M GONNA LOSE YOU –'M ONNM GO  MEGHAN TRAINOR GHAAN TTR
FT. JOHN LEGENDN LE ENDEGEN
10. RUNNIN' (LOSE IT ALL) –NIN OSE' (LO  NAUGHTY BOY FT. HTYY BOOY F
BEYONCE, ARROW BENJAMIN E, A OARRO
11. WILDEST DREAMS –DES REEST DR  TAYLOR SWIFIFT

Z  Vami na frekvencah bo Janko Bezjak

Vsako nedeljo na Radiu Ptuj

skim albumom In the Lonely 
Hour, se za nekaj časa posla-
vlja z glasbene scene. Vzrok 
za napovedani enoletni umik 
je novi studijski album, ki ga 
želi posneti v naslednjih me-
secih. Smith je v kratkem času 
navdušil z uspešnicami, kot so 
Lay Me Down, Money on My 
Mind, Stay With Me in I Am 
Not the Only One. Pohvali se 
lahko tudi s štirimi grammyji, 
za najboljšo skladbo Stay With 
Me, najboljši pop album, talent 
leta in najboljši posnetek. Pod-
pisal pa se je tudi pod naslovno 
skladbo Writing's On Th e Wall 
z novega fi lma o tajnem agentu 
007 (Spectre). 

���
Ob koncu današnje rubrike 

se spomnimo še slavnega kanad-
skega rockerja Neila Younga, ki 
v teh dneh praznuje 70. rojstni 
dan. Ta legendarni glasbenik je 
na sceni prisoten že skoraj 50 
let. V tem obdobju je kot solo 
izvajalec in z različnimi zasedba-
mi (Buff alo Springfi eld, Crosby, 
Stills & Nash in Crazy Horse) 
posnel več kot 30 studijskih 
albumov. V glasbeno zgodovi-
no pa se je zapisal z nekaterimi 
nepozabnimi uspešnicami, kot 
so Harvest Moon, Old Man in 
Heart Of Gold. Vse najboljše, 
Neil.

Janko Bezjak

proglašena za najboljšo fi lm-
sko glasbo vseh časov. V anketi 
britanske televizijske postaje 
BBC je ta z oskarjem nagraje-
na trilogija za sabo pustila tudi 
takšni fi lmski uspešnici, kot sta 
Schindlerjev seznam in Gladia-
tor. Glasba iz trilogije Gospodar 
prstanov je delo legendarnega 
ameriškega skladatelja Johna 
Williamsa. Williams je v svoji 
60-letni karieri za fi lmsko glas-
bo prejel pet oskarjev, med dru-
gim za fi lm E.T. vesoljčka ter za 
prvi fi lm iz franšize Vojna zvezd 
Georga Lucasa.

���
Mladi britanski glasbenik 

Sam Smith, ki je glasbeni svet 
prepričal že s svojim debitant-

S svetovne glasbene sceneS svetovne glasbene scene

Javni sklad RS za kulturne 
dejavnosti je v sodelovanju z 
občino Ormož in Glasbeno šolo 
Ormož minulo soboto pod or-
moškim martinovim zabavnim 
šotorom organiziral jubilejno, 
20. tekmovanje godb Slovenije 
v zabavnem programu za pokal 
Vinka Štrucla. Pestro tekmova-
nje, ki ga je moderirala Karolina 
Putarek, so začeli s skupnim 
nastopom sodelujočih godb 
na Kerenčičevem trgu, nato 
pa nadaljevali s tekmovalnimi 
nastopi, kjer se je pomerilo 
osem slovenskih godb, in sicer 
Pihalni orkester Ormož, Kul-
turno društvo pihalni orkester 
Ljubljana Vič, Prosvetno dru-
štvo Središče ob Dravi – sekci-
ja Godba na pihala, KD Godba 
na pihala Slovenske Konjice, 
Pihalni orkester KD Ivana Kau-
čiča Ljutomer, društvo Kmečka 
godba Pernice, Pihalna godba 
Markovci in Pihalni orkester 
Šentjanž pri Dravogradu. God-
be so nastopile v treh katego-
rijah. „Kategorije se navezujejo 
na število nastopajočih god-
benic in godbenikov ter ne na 
težavnost izvajanega programa, 

kar godbam in publiki ponuja 
zanimiv ter pester tekmovalni 
program,“ je pojasnil svetovalec 
JSKD za instrumentalno glas-

beno dejavnost Daniel Lesko-
vic. Nastopajoče je ocenjevala 
strokovna komisija v sestavi 
Gregor Kovačič in Mitja Drago-

lič. V kategoriji do 34 članov si 
je srebrno plaketo priigral KD 
pihalni orkester Ljubljana Vič 
z dirigentom Josipom Grgaso-
vićem, zlato plaketo in pokal pa 
Prosvetno društvo Središče ob 
Dravi, sekcija Godba na piha-
la, Godba z dirigentom Radom 
Mundo, ki jo je komisija ocenila 
z 85,5 točke od možnih 90. V ka-
tegoriji do 40 članov je srebrno 
plaketo prejelo društvo Kmeč-
ka godba Pernice, ki jim dirigira 
Sandi Pungartnik. Zlato plaketo 
in pokal pa si je priigrala KD 
Godba na pihala Slovenske Ko-
njice z dirigentom Ivanom Ka-
cbekom, ki je dosegla 88 točk 
od možnih 90. V kategoriji pi-
halni orkestri nad 40 članov so 
si zlate plakete priigrali Pihalni 
orkester KD Ivana Kaučiča Lju-
tomer (dirigent Simon Novak), 
Pihalna godba Markovci (diri-
gent Peter Gojkošek) in Pihalni 
orkester Šentjanž pri Dravogra-
du (dirigent Alojz Lipovnik), 
zlato plaketo in pokal (88 točk 
od 90) pa si je priigral Pihalni 
orkester Ormož pod vodstvom 
Slavka Petka.

Monika Levanič

Ormož � 20. tekmovanje godb Slovenije za pokal Vinka Štrucla

Pokal središki in konjiški godbi ter ormoškemu orkestru
V sklopu martinovanja v Ormožu je v soboto potekalo tudi jubilejno, 20. tekmovanje godb Slovenije v zabavnem programu za pokal Vinka Štrucla, kjer so si zlato plaketo in pokal 
priigrali Godba na pihala Središče ob Dravi, Godba na pihala Slovenske Konjice in Pihalni orkester Ormož.

FOTO: ML

Direktor JSKD RS Igor Teršar je Slavku Petku izročil najvišjo pri-
znanje Sklada za področje glasbene dejavnosti – Gallusovo pla-
keto 

Najvišje priznanje JSKD 
Slavku Petku

Na prireditvi je direktor JSKD RS Igor Teršar dirigen-
tu Pihalnega orkestra Ormož, ravnatelju Glasbene šole 
Ormož in idejnemu očetu tekmovanja godb v zabavnem 
programu Slavku Petku izročil najvišjo priznanje Sklada 
za področje glasbene dejavnosti – Gallusovo plaketo 
„zaradi dolgoletnega strokovnega, organizacijskega in 
neutrudnega dela in vodenja mladih in starejših glas-
benikov in instrumentalnih skupin, ker je glasbeni in 
umetniški talent, ki ustvarja glasbo z ljubeznijo in razu-
me glasbene zakonitosti, ker je s svojo strokovnostjo in 
znanjem ogromno prispeval k razvoju glasbenih kadrov 
in s tem dvignil kulturno raven in jih seznanjal s pestro-
stjo glasbene dediščine, ker je predan ravnatelj glas-
bene šole, pedagog, dirigent in brez njegovega truda 
in prizadevanj glasbena šola, trobilni orkester, harmoni-
karski orkester, pevski zbor glasbene šole ne bi delovali 
tako dobro in uspešno, in ker skupine in učenci pod 
njegovim vodstvom dosegajo izvrstne rezultate“. Kot so 
še zapisali v obrazložitvi, je bil Petek tudi pobudnik in 
gonilna sila pri organizaciji državnega tekmovanja slo-
venskih godb v zabavnem programu za pokal Ormoža 
(sedaj Vinka Štrucla), ki letos praznuje 19 let od ustano-
vitve ter se je s svojo predanostjo, strokovnostjo, odgo-
vornostjo in ljubeznijo do glasbe zapisal v srca številnih 
ljubiteljev glasbe.
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Pripravila: Alenka 
Šmigoc VinkoKaj bomo danes jedli

Sestavine: 2 veliki pločevinki belega fižola, 1 paprika, 1 paradižnik, 1–2 čebuli, 10 dag hamburške ali 
prešane slanine, sol, poper, pekoča paprika ali čili.
Čebulo olupimo in narežemo na kolobarje, papriko na trakove in paradižnik na kocke. Fižol odcedimo, 
tekočino prihranimo. Slanino narežemo na trakove (če je prešana, jo kar natrgamo). Na olju najprej 
prepražimo čebulo, nato dodamo papriko in paradižnik. Podušimo, da zelenjava ovene. Dodamo fižol 
in malo fižolovke, solimo, popramo in začinimo s pekočo papriko oziroma čilijem. Vse skupaj malo 
pokuhamo (okrog 15 minut), nato pa polovico fižola pretresemo v ognjevarno posodo. Nanj naložimo 
polovico slanine, čez damo drugo polovico fižola in nato spet slanino. Pečemo v pečici pri 200 stopi-
njah dobrih 45 minut, da se naredi skorjica. (Če želimo prebranec kot »postno« jed, slanino izpus�mo.)

Sestavine: 20 dag topinamburja, 20 dag poljubnih gob, 10 dag korenčka, 5 dag čebule, olje; kisla 
smetana.
Topinambur (poznamo ga tudi pod imeni ameriški krompir, gomoljasta sončnica, laška repa, laškica, 
jeruzalemska ar�čoka, papeževa ali svinjska repa; tega na fotografiji smo izkopali na domačem vrtu) 
olupimo in narežemo na koščke ter ga damo kuhat. Dodamo narezan korenček. Čebulo nasekljamo, 
jo ocvremo, da postekleni, in dodamo na manjše koščke narezane gobe. Dušimo, da tekočina izpari. 
Vmešamo v vrelo zelenjavno juho, začinimo in kuhamo vse skupaj še kakih 10 minut. S paličnim me-
šalnikom sesekljamo v gladko kremno juho. Postrežemo s kislo smetano.

TOREK SREDA ČETRTEK PETEK SOBOTA NEDELJA PONEDELJEK

kuhano meso iz 
razsola, krompirjeva 
solata, kompot

ješprenova 
enolončnica, 
palačinke

goveja juha z mesom, 
skutni zavitek

prebranec, sadje kremna juha iz topi-
namburja, testenine 
z mesom, endivija, 
orehove rezine

cvetačna kremna 
juha, pečena svinjska 
rebra, krompir, 
solata, sadna torta

dušeno sladko zelje, 
krompir v kosih, 
hrenovka

Kremna juha iz topinamburja Prebranec

Pod drobnogledom ZPS  � Kaj je dobro vedeti o življenjskih zavarovanjih?

Lani sklenjenih za več kot 1,3 milijona evrov 
življenjskih zavarovanj
V Sloveniji je bilo v preteklem letu sklenjenih več kot 1,3 milijona različnih življenjskih zavaro-
vanj. Očitno je, da slovenski potrošniki življenjskim zavarovanjem namenimo občuten del svoje-
ga denarja, a kot kažejo številna vprašanja potrošnikov, ti pogosto ne vedo, kaj in za kaj plaču-
jejo, saj o zavarovanjih vedo premalo.

urjaurja

Foto: Splet

Kdo naj se odloči za 
sklenitev življenjskega 
zavarovanja?

Potrošniki se pogosto odločajo za 

sklenitev življenjskega zavarovanja z 

namenom varčevanja. A moramo se 

zavedati, da zavarovanje po svoji naravi 

ni izključno varčevalni produkt, am-

pak je v prvi vrsti pomembna njegova 

zavarovalna komponenta. »Sklenitev 

življenjskega zavarovanja je na pri-

mer primerna v situacijah, ko želimo 

poskrbeti za finančno varnost svojih 

družinskih članov ali če si želimo za-

gotoviti dodatna finančna sredstva za 

prihodnost (npr. za zapolnitev vrzeli 

v starostni preskrbljenosti). Če nima-

mo finančnih obveznosti, odvisnih 

družinskih članov ali če imamo dovolj 

prihrankov za lastno finančno varnost 

in finančno varnost bližnjih, pa je že 

smiseln dodaten premislek, ali je živl-

jenjsko zavarovanje primerna rešitev,« 

svetuje Mojca Štrucl, strokovnjakinja za 

področje zavarovanj iz Zveze potrošni-

kov Slovenije in dodaja: »Zato potrošni-

kom svetujemo, da preden se odločijo 

za eno v široki ponudbi življenjskih 

zavarovanj, tudi v tej brošuri preverijo, 

kakšne vrste teh zavarovanj so na voljo, 

katerega morda potrebujejo in tudi, ali 

so pripravljeni vstopiti v dolgoročno 

pogodbeno razmerje z zavarovalnico.«

Življenjsko zavarovanje je tek na dol-

ge proge. Kot je tudi v brošuri Dobro 

je vedeti večkrat poudarjeno, sklenitev 

pogodbe o življenjskem zavarovanju 

ne določa le pravic potrošnikov, am-

pak tudi obveznosti, ki jih morajo dob-

ro poznati že pred podpisom pogodbe. 

Med potrošniki prevladuje (napačno) 

mnenje, da lahko takšno pogodbo ka-

darkoli prekinejo in dvignejo vplačana 

sredstva, ob tem pa pozabijo, da bodo 

v primeru predčasne prekinitve zava-

rovanja (pod pogojem, da to možnost 

pogodba sploh dovoljuje) prikrajšani 

za občuten del vplačanih premij.

Kot ugotavljajo na Zvezi potrošni-
kov Slovenije in na Slovenskem zava-
rovalnem združenju, so prav življenj-
ska zavarovanja ena izmed tistih, po 
katerih slovenski potrošniki pogosto 
posežejo brez zadostnega razmisle-
ka, ne preverijo vseh značilnosti iz-
branega zavarovanja in dolgoročnih 
posledic sklenitve takšne pogodbe.

Z namenom finančnega opismen-

jevanja sta omenjeni organizaciji pri-

pravili kratek vodič po življenjskih 

zavarovanjih, da bi potrošniki čim bolj 

celovito poznali življenjska zavarovan-

ja – tako prednosti kot slabosti. Brošu-

ra Življenjska zavarovanja je dostopna 

na strani ZPS. »Zbrali smo ključne in-

formacije, ki jih mora potrošnik imeti 

pred sklenitvijo življenjskega zavaro-

vanja in tudi med njegovim trajanjem. 

V široki paleti življenjskih zavarovanj 

je včasih težko izbrati najprimernejše. 

Pred sklenitvijo življenjskega zavaro-

vanja se moramo zavedati predvsem 

tega, da gre za dolgoročno zavarovan-

je (pogodbo) in da imajo odstop od 

pogodbe ali njene spremembe, kot so 

skrajšanje zavarovalne dobe, znižanje 

zavarovalne vsote ipd., za sklenitelja 

oziroma zavarovano osebo negativne 

finančne posledice,« je izpostavila Bre-

da Kutin, predsednica Zveze potrošni-

kov Slovenije ob predstavitvi brošure 

o življenjskem zavarovanju Dobro je 

vedeti.

Maja Krumberger, direktorica Slo-

venskega zavarovalnega združenja, pa 

je poudarila: »Življenjska zavarovanja 

lahko nudijo zavarovancem dodatno 

finančno varnost in dodatno izplačilo 

ob pravem času, seveda pa morajo ob 

sklenitvi vedeti, kakšno zavarovanje 

ustreza njihovim potrebam oziroma 

pričakovanjem. Temu je namenjena 

tudi naša brošura, da bi slovenski po-

trošniki čim bolj celovito poznali živl-

jenjska zavarovanja.«

Foto: Splet
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Primerjate ponudbe, cena naj ne 
bo merilo pri izbiri!

Pri izbiri zavarovanja nikakor ne gledamo le na ceno – primerja-
mo različne ponudbe in izberemo tisto, ki vsebinsko najbolj ustreza 
našim potrebam. »Predvsem pa si za tako pomembno odločitev vza-
memo dovolj časa. Tudi če nas na domu obišče zastopnik, nam ob 
prvem obisku ni treba ničesar podpisati – dolgoročnih finančnih od-
ločitev nikakor ne sprejemajmo na prvo žogo,« svetuje Mojca Štrucl.
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Sestavil: Tadej Šink, horarni astrolog

Velja za teden od 17. do 23. novembra 2015
1 znak – slabo, 2 znaka – dobro, 3 znaki – odlično

Od torka do torka

Tadejev znakoskop
SudokuSudoku  �� Sudoku Sudoku

Izpolnite prazne kvadratke s številkami od 1 do 9. Pazite: vsaka 
številka se lahko v isti vodoravni ali navpični vrstici ter v istem 
manjšem kvadratu pojavi le enkrat.

 Ljubezen Posel Denar Zdravje
Oven ��� ☺☺ € ��

Bik � ☺☺ €€ ���

Dvojcka �� ☺☺☺ € ��

Rak �� ☺☺☺ €€ �

Lev ��� ☺☺ € ���

Devica � ☺☺☺ €€ �

Tehtnica ��� ☺ €€€ ��

Škorpijon � ☺☺☺ €€ �

Strelec �� ☺ €€€ ��

Kozorog � ☺☺ €€€ �

Vodnar �� ☺☺☺ € ��

Ribi ��� ☺☺ €€€ ���

Vam je kakšna fotogra-Vam je kakšna fotogra-
fija posebej uspela? Se fija posebej uspela? Se 
vam zdi, da bi bila zanimi-vam zdi, da bi bila zanimi-
va tudi drugim bralcem? va tudi drugim bralcem? 
Pošljite nam jo, pa bomo Pošljite nam jo, pa bomo 
izbrali najzanimivejšo. Naš izbrali najzanimivejšo. Naš 
elektronski naslov: nabi-elektronski naslov: nabi-
ralnik@radio-tednik.si. Fo-ralnik@radio-tednik.si. Fo-
tografija naj bo v formatu tografija naj bo v formatu 
»jpg« in dovolj velika za ob-»jpg« in dovolj velika za ob-
javo v časopisu (vsaj 300 javo v časopisu (vsaj 300 
kB - raje več). Pripišite še kB - raje več). Pripišite še 
avtorja fotografije in opiši-avtorja fotografije in opiši-
te, kdaj in kje je fotografija te, kdaj in kje je fotografija 
nastala. Veselo na delo!nastala. Veselo na delo!

Igra narave včasih pripe-Igra narave včasih pripe-
lje do res nenavadnih stva-lje do res nenavadnih stva-
ritev. Med njimi je tudi ta, ritev. Med njimi je tudi ta, 
ki jo je avtorica fotografije, ki jo je avtorica fotografije, 
Marija Matjašič iz Vitomar-Marija Matjašič iz Vitomar-
cev, poimenovala kar repa cev, poimenovala kar repa 
v obliki človeške roke.v obliki človeške roke.

Foto: Marija Matjašič

Torek, 17. november

16:00 Središče ob Dravi, OŠ: delavnica izdelovanja izdelkov iz 
gline, Jelke Krajnc, Knjižnica

17:00 Lenart, Knjižnica: predavanje Snježane Ristić, Nevidna stran 
uspeha

18:00 Ptuj, zasebni vrtec Vilinski gaj: Šola za starše, celostni ukrepi 
pri težavah z dihali, 1. del, fi zična podpora, Jasna Matjašič

Sreda, 18. november

16:00 Ormož, Knjižnica Franca Ksavra Meška: pravljična ura
18:00 Ptuj, Narodni dom: Aktiviraj angela v sebi, večer z Manco 

Razboršek, angelsko terapevtko in avtorico knjige Angelski 
svetilniki

18:00 Zavrč, dvorana Goričak: Otroci pojejo slovenske pesmi in 
se veselijo, Radio-Tednik Ptuj

Četrtek, 19. november

10:00 Ormož, Hardek, šotor pri Avtocentru Renault: 19. razstava 
malih pasemskih živali, Društvo gojiteljev malih pasemskih 
živali Ormož

16:00 Ormož, MCO: delavnica govorništva in javnega nastopa-
nja, Družinsko gledališče Kolenc

18:00 Majšperk, KPC: Otroci pojejo slovenske pesmi in se veselijo 
2015, Radio-Tednik Ptuj

19:00 Ptuj, Mestni kino: fi lm Moja sestra suhica in pogovor s 
Ptujčanko Suzano Petek o težavah – motnjah hranjenja

22:00 Ptuj, Kolnkišta KPŠ: General Woo, Amo in Mirsad
Petek, 20. november

9:00 Ormož, Hardek, šotor pri Avtocentru Renault: 19. razstava 
malih pasemskih živali, Društvo gojiteljev malih pasemskih 
živali Ormož

13:00 Ptuj, Slomškova 16, prodajalna Dober dan: odprtje zeliščne 
prodajalne Dober dan, degustacije in prezentacije

16:00 Sela, kulturna dvorana: V jesenski noči, 10., jubilejno sreča-
nje skupin ljudskih pevk in pevcev ter godcev

19:00 Ptuj, Murkova ulica: Fashion Night Out! šoping, zabava, DJ, 
stajling kotiček, modna revija ...

Mestni kino Ptuj

Četrtek, 19. november: 19:00 fi lm Moja sestra suhica in pogovor s 
Suzano Petek o motnjah hranjenja.

Petek, 20., in sobota, 21. november: 16:00 Mali princ; 18:00 Igre 
lahkote: upor, 2. del; 20:20 Črna maša.

Nedelja, 22. november: 16:00 Mali princ; 18:00 Moja sestra suhi-
ca; 20:00 Igre lakote: upor, 2. del.

Prireditvenik 

Foto tednaFoto tedna  �� Bralci fotografirajo Bralci fotografirajo

… da so slovenski kmetje na 

nedavnih protestih družno za-

peli: vino teče, naj še teče kri.

… da selektor nogometne re-

prezentance s podporo ministr-

stva za šport že vodi postopek 

za izdajo delovnih vizumov 

25 Ukrajinkam, ki naj bi nje-

mu in njegovim ljubljenčkom 

»strokovno« pomagale pri rela-

ksaciji ekipe.

… da z obnovo Gostišča sv. 

Ana (Beli križ) ne bo nič, saj 

baje spomeničarji zahtevajo 

fasado v roza barvi (ups).

… da imamo na Poetovion-

skem kar tri TV-hiše, kar kaže 

na to, da je posel zelo donosen.

Vidi se ...
... da bi se Djočanova doma-

čija v Tržcu lahko uvrstila v sve-

tovno knjigo rekordov. Tako ve-

like televizije namreč še nismo 

videli (diagonala skoraj 2 me-

tra). Režiser Dani je na marti-

novo vrtel film o piščancih, na 

drugem in tretjem kanalu pa 

vrtijo jagenjčke in odojke ...

Govori se ... 
… da bi parlamentarno pre-

iskovalno komisijo za preiska-

vo vzrokov bančne luknje pri 

nas moral voditi nekdanji po-

etovionski ekonomist in nek-

danji padalec, saj se je s pomo-

čjo vršilke dolžnosti direktorice 

zelo dobo izkazal pri preisko-

vanju nepravilnosti v domu 

upokojencev.

… da bi bilo na južni meji 

manj zapletov, če bi Korl po-

prej izposloval služnostno pra-

vico na še ne določenem slo-

vensko-hrvaškem ozemlju.

… da neki Sok v Sp. Podrav-

ju še kar naprej vre, čeprav je 

martinovo že mimo.

Vroča linija Radia Ptuj 
V tokratni Vroči liniji bo Majda Fridl 

s svojimi gosti govorila o referendumu 
o noveli zakona o zakonski zvezi. 

 Vroča linija na Radiu Ptuj v četrtek, 
19. novembra ob 16. uri.

V Vroči liniji boste lahko sodelovali tudi vi!

Foto: Tajno društvo PGC

Iskrice
(Vir: www.pregovor.com)

***
»Določeno dostojanstvo je tudi v bolečini, in kdor je 

moder, ga mora ohraniti.« Seneka

***
»Kdor ni trpel, ne ve ničesar. Ne pozna niti dobrega, 

niti zlega, ne pozna ljudi, ne pozna niti samega 

sebe.« Francois Fenelon

***
»Nesreča vzgaja inteligenco.« Victor Hugo

***
»Človek se ne pozna, dokler ne trpi, saj mu trpljenje 

razodene njegov pravi jaz.« Wilhelm Muhs

***
»Bolečina je milost, ki si je nismo zaslužili.« Leon Bloy

***
»Najhujše trpljenje je, če ne znamo več ljubiti.« Fjodor 

Mihajlovič Dostojevski

***
»Čustveni vgib, ki je trpljenje, preneha biti trpljenje, 

kakor hitro si ustvarimo o njem jasno in razločno 

predstavo.« Baruch Spinoza

***
»Naš pogum je trpeti, preboleti temo, z novo silo 

živeti, z novo lučjo.« Srečko Kosovel

***
»Nekega dne bomo videli, kako so nam koristili 

ljudje, ki so nam povzročali trpljenje.« Jacques-Benigne 

Bossuet

***
»Nisem verjela, da se v trpljenju skriva toliko 

miline!« Elizabeta od Trojice

***
»Kdor želi sladkosti, mora prenesti tudi grenkobo.« 

Lao Ce

3 5 7

8 9 4

1 4 5

2 9 8

6 5

2 7 3

8 4 7

9 7 6

1 6 8

... da se je na nedavnem 

pesniškem večeru v petovi-

onskem glasbenem kafiču 

zbralo veliko ljubiteljev po-

ezije, pa čeprav jih nihče ni 

poskušal zapeljati z obljubo 

o vinskem delu večera (kljub 

nedavnemu martinovemu). 

Mogoče pa bodo organiza-

torji tamkajšnjih hudih vin-

sko-literarnih pokušenj konč-

no vendarle skapirali, da je v 

prastarem mestu dovolj ljube-

zni do literature za organizi-

ranje prijetnih srečanj – brez 

nadležnega vinskega dela 

večera. Pa še ministrica za 

zdravje bo vesela.
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www.tednik.si                                                                  tednik@tednik.si

Raičeva ulica 6,  2250 Ptuj
Uporabna površina – 470,45 m2

Dvorišče – 442 m2, 10 parkirišč
Informacije: Radio-Tednik Ptuj, d.o.o., 
02/ 749 34 10

Prodamo ali damo v najem

�
Poraba energije za ogrevanje:
101,00 kWh/m2 na leto
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Ljubitelji oddaje Z glasbo do srca. Ponovno vabljeni na veselo druženje, 
ki bo 25. novembra, na katarinino, med 10. in 14. uro na ptujski tržnici. 

Z vami bom Marjan, ki sem v svojo družbo samo za vas povabil Marjana 
Zgonca in klapo Mediteran, Viktorijo, Mili, Marka Mulca, letošnje zma-
govalce ptujskega festivala ansambel Žargon, Zlatka Dobriča, Wernerja 
in Sašo Lendero. 

Ko bo na Ptuju katarinin sejem, 25. novembra, si vzemite čas za prijatelje 
in pridite na ptujsko tržnico, kjer dobre volje ob prijetni glasbi nastopajočih 
ne bo manjkalo. Vabi družba Radio-Tednik Ptuj.
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S prijatelji v 
SALZBURG

Predbožični izlet (19. 12. 2015) po akcijski ceni 49 ��na osebo 
za poslušalce Radia Ptuj in bralce Štajerskega tednika.
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OB NAKUPU  

NAD 25 € DOBITE  

ŠE DARILCE.

�������� SEDAJ 40% CENEJE 
SAMO 3,48 €/KG JUN. REBRA 

SAMO 3,88 €/KG

SV. MESNATE 
KOSTI 

SAMO 0,95 €/KG�����
����������	���
40 % CENEJE  

SAMO 2,99 €/KG

PANIRANI ŠTAJERSKI ZREZKI 
�����������������
SEDAJ 20 % CENEJE

SAMO 2,40 € / 6 KOM
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Mali oglasi

PO ZELO ugodnih cenah od-
kupujemo vse vrste hlodovine, 
možnost odkupa tudi na panju. 
Prodamo tudi drva za kurjavo. 
Aleksander Šket, s. p., Irje 3 d, 
3250 Rogaška Slatina, tel. 041 
785 318.

ODKUPUJEMO debele krave in 
telice za zakol. Plačilo takoj!!! 
Tel. 040 179 780.

Shramba, montaža, centriranje, 
avtooptika in prodaja avtopla-
ščev. Vulkanizerstvo Lamot, Uli-
ca svobode 13, 2204 Miklavž 
na Dravskem polju. Tel. 02/ 629 
62 77.

STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodo-
vino ter zelo kakovostne smrekove 
pelete, brezplačna dostava, ugodna 
cena. Horvat – drva, Moškanjci 1 d. 
Tel. 051 667 170.

KMETIJSTVO

KUPIMO vse znamke traktorjev in vso 
kmetijsko mehanizacijo, lahko tudi 
slabše kakovosti ali nepopolne. Tele-
fon 041 923 197.

PRODAM mešan gozd (bukev, hrast) 
v Sp. Leskovcu (Strmec) v izmeri 30 
arov. Cena po dogovoru. Inf. na tel. 
041 467 851.

PRODAM prašiče od 25 do 140 kg 
in odstavljene plemenske svinje. Mo-
žnost dostave. 041 670 766, Ptuj.

PRODAM telico, brejo, črno ali lisa-
sto, dobre mlečnosti, pašno. Tel. 031 
430 285.

PRODAMO dve leti starega ovna in 
dve breji ovčki. Tel. 041 397 837.

PRODAM odojke, težke od 25 do 30 
kg, mesnate pasme, in bikca simen-
talca, težkega od 120 do 130 kg. Tel. 
041 388 213.

DOM-STANOVANJE

V NAJEM oddamo stanovanje, 39 
m2, v Kraigherjevi ulici na Ptuju. Tel. 
041 268 682, po 17. uri.

PRODAM ali menjam stanovanje (Bi-
strica ob Dravi, Novo naselje 23) za 
vikend v okolici Leskovca ali Vidma. 
Tel. 031 669 145.

NA PTUJU na Volkmerjevi cesti odda-
mo v najem garsonjero, delno opre-
mljeno, za dobo do 1 leta. Tel. 031 
503 142.

NEPREMIČNINE

PRODAM stanovanje, 74 m2, v pri-
tličju v Kidričevem, Čučkova 13. Tel. 
031 496 584.

MOTORNA VOZILA

Je čas, ki da, in je čas, ki vzame,
pravijo, da je čas, ki celi rane.
A je tudi čas, ki ne mine
ko zasanjaš se v spomine.

SPOMIN

Blaž Šibila
1935–1995

Danes mineva 20 let življenja brez tebe.

Pogrešamo te.
Hvala vsem, ki s spominom nanj postojite ob njegovem 
grobu.

Žena Ivanka, hčerka Danica

Zdaj ne trpiš več, draga mama.
Zdaj počivaš.
Kajne, sedaj te nič več ne boli.
A svet je mrzel, prazen
opustošen za nas, 
odkar te več med nami ni.
(S. Makarovič)

ZAHVALA
Ob izgubi drage žene, mame, tašče, babice, sestre in tete

Rozalije Rašl
rojena Grandošek 

IZ PLACARJA 61
se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in 
znancem za izrečeno sožalje, cvetje, sveče ter svete maše.
Hvala tudi g. patru Klemnu za opravljen obred, pevcem za 
odpete žalostinke, govorniku g. Paternostu za besede slo-
vesa, godcu Tišine in pogrebnemu podjetju Javne službe 
Ptuj.
Zahvaljujemo se tudi društvu vinogradnikov in prostovolj-
nemu gasilskemu društvu Ptuj za izrečeno sožalje, daro-
vano cvetje in sveče.
Vsem še enkrat hvala.

Žalujoči: mož Ivan, sin Ivan in hčerka Alenka z družino

Ko nekoga za vedno izgubiš,
ko odnese s seboj del tebe,
šele takrat se zaveš,
da ga ljubiš bolj kot sebe.

ZAHVALA

Ob izgubi moža, očeta, dedka in tasta

Adolfa Vidoviča
IZ PESTIK 18 A

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in 
znancem za izrečeno sožalje in darovane sveče. Iskrena 
hvala pogrebnemu podjetju Mir, gospodu župniku, pevcem 
in godbeniku za odigrano Tišino, tudi govornici Marti za 
ganljiv govor ter gospe Hedviki za molitev. Posebna zahvala 
družini Zavec iz Pestik.

Žalujoči: žena Pepica, hčerke in sin – Helena, Renata, 
Martin in Breda z družinami

Skromno si živela,
v življenju mnogo delala in trpela.
Nisi umrla zato, ker ne bi hotela živeti,
umrla si zato, da bi nehala trpeti.
Le srce in duša dobro vesta,
kako boli, ko te več med nami ni.

ZAHVALA
Ob nenadomestljivi izgubi zlate mamice, babice in tašče

Pavle Polajžer
STANUJOČE V ZIDANŠKOVI ULICI 19 A V PTUJU
se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in prijateljem, 
da ste jo v tako velikem številu pospremili na njeni zadnji 
poti, hvala za darovano cvetje in sveče. Hvala pogrebnemu 
podjetju Javne službe Ptuj, pevcem Ptujski kvartet, nadde-
kanu Marjanu Feslu, g. Mateju Kozelu za odigrano Avema-
rijo, ge. Zdenki Godec za ganljiv govor, strokovni službi in 
sindikatom Perutnine Ptuj, Zavodu Dornava, upravi Vrtca 
Ptuj, enotam vrtca Vijolica in Mačice, osebju UKC Maribor 
– oddelek onkologije, dr. Maji Ravnik, Društvu gospodinj 
Draženci, ge. Zdenki Ciglarič za opravljeno molitev in ge. 
Anici Cafuta za vso skrb in podporo.

Žalujoče hčerke Jožica, Sonja in Nataša z družinami



Ti so na Švedsko v zadnjem 
stoletju prihajali v valih ra-
znih narodnosti, običajno v 
povezavi z vojnami oziroma 
raznimi drugimi družbeni-
mi oziroma ekonomskimi 
krizami.

Za razliko od nemščine ali 

angleščine švedski jezik običaj-

no ni med tistimi, ki bi se ga 

posameznik naučil v šoli, kar za 

mnoge migrante običajno pred-

stavlja večjo težavo. A ravno pri 

tem se verjetno še najbolje izra-

zi dobra organiziranost Švedske 

pri sprejemanju ter integraciji 

migrantov. Ravno slednja na-

mreč običajno predstavlja eno 

večjih težav v mnogih državah, 

saj slaba integracija pogosto 

vodi do marginalizacije ter 

družbene izoliranosti.

Kaj migrantom 
ponuja država in kaj 
od njih zahteva

Švedska zato vsem migran-

tom ponuja brezplačne inten-

zivne tečaje švedskega jezika, 

ki so namenjeni ter prilagojeni 

izključno tujcem (plača jih dr-

žava). Tečaji potekajo izključno 

v švedskem jeziku, saj to ustvari 

dodaten pritisk k nuji učenja je-

zika, hkrati pa se migranti tako 

veliko hitreje naučijo švedščine 

in so sposobni pogovora že v 

nekaj mesecih. Redno zaposli-

tev je brez znanja lokalnega jezi-

ka praktično nemogoče dobiti, 

četudi je okolje povsod precej 

internacionalno.

Švedska država je do tujcev – 

tako kot do domačinov – finanč-

no velikodušna, saj med drugim 

omogoča subvencije najemni-

ne, zagotavlja zdravstveno var-

stvo ter omogoča prejemanje 

otroških ter raznih drugih do-

datkov. A za razliko od marsi-

katere druge evropske države 

Švedska s slednjimi prav tako 

stimulira imigrante k iskanju 

zaposlitve, saj je posameznik 

do raznih socialnih transferjev 

upravičen le, če je na Švedskem 

v preteklosti plačeval davke ali 

če je kdo od družinskih članov 

zaposlen.

Seveda je vse to mogoče zgolj 

ob učinkovitem delovanju ter 

podpori javne uprave. Na Šved-

skem vse namreč ureja en sam 

urad (Skatteverket), na katerem 

se zgolj z različnimi obrazci ure-

jajo potni listi, davki, prispevki 

in tako dalje. Isti urad je odgo-

voren za izdajo nacionalnih 

identifikacijskih številk, kar ves 

proces, še posebej tujcem, zelo 

olajša. Prav tako je skoraj vedno 

poskrbljeno, da so relevantne 

informacije ob švedščini na vo-

ljo vsaj še v angleščini, nemalo-

krat pa tudi v jezikih narodov, 

katerih pripadniki predstavljajo 

največje skupine priseljencev.

Neskončne socialne 
podpore ni

Ob vsem tem je pomembno 

omeniti tudi kulturo politike na 

Švedskem, kjer je kakršnokoli 

izražanje ksenofobije v politič-

nem prostoru absolutno ne-

dopustno. Politika je kljub ne-

Matic Hriberšek � Od našega dopisnika iz Švedske

Švedska migrantska politika
Švedska je dežela, znana po mnogočem; med drugim tudi po tradicionalno zelo odprti politiki do takšnih ali drugač-
nih migrantov, zaradi česar je priljubljena destinacija priseljencev z vsega sveta.

Osebna kronika

Napoved vremena za Slovenijo

Rojstva: Urška Jarogš, Ul. 
5. prekomorske 6, Ptuj – de-
ček Lovro; Nina Ploj, Žiberci 
14, Apače – deklica Gaja; 
Andreja Rajh, Pavlovski Vrh 
42, Ivanjkovci – deklica Kim; 
Mihaela Hunjadi, Radomer-
je 14 b, Ljutomer – deklica 
Anamari; Sabina Ivančič, 
Bratislavci 47 a, Polenšak – 
deklica Manca; Monika Jur-
gec, Benkova ul. 7, Prager-
sko – deček Gabrijel; Sandra 
Kupčič, Kicar 12 d, Ptuj – de-
klica Taja; Martina Čuš, Bu-
kovci 24 a, Markovci – dekli-
ca Ajda; Maja Geč, Moškanj-
ci 71, Gorišnica – deček Nik; 
Bernardka Ozmec, Dornava 
78, Dornava – deklica Nija; 
Ursola Hribernik, Cigonca 
32, Slovenska Bistrica – de-
ček Rok; Doris Hrga, Zagorci 
24 c, Juršinci – deček Mark.
Umrli so: Ivan Primožič, Me-
dič 19 a, roj. 1960 – umrl 3. 
novembra 2015; Nada Zupa-
nič, Jiršovci 68 a, toj. 1957 
– umrla 4. novembra 2015; 
Ana Vučak, roj. Klajžer, Brati-
slavci 55, roj. 1935 – umrla 
5. novembra 2015; Stanislav 
Kmetec, Strmec pri Leskov-
cu 43, roj. 1958 – umrl 5. 
novembra 2015; Anton Auer, 
Pragersko, Ptujska c. 70, 
roj. 1924 – umrl 7. novem-
bra 2015; Marija Kirbiš, roj. 
Božičko, Pobrežje 98 a, roj. 
1944 – umrla 7. novembra 
2015; Anton Črnivec, Stojnci 
118, roj. 1932 – umrl 8. no-
vembra 2015; Martina Jerič, 
roj. Vuk, Dragonja vas 4 b, 
roj. 1931 – umrla 9. novem-
bra 2015; Katica Pšag, Ptuj, 
Vičava 84, roj. 1928 – umrla 
12. novembra 2015.

Danes bo na Primorskem oblač-
no in megleno, drugod bo povečini 
sončno, zjutraj bo po nekaterih ni-
žinah megla. Najnižje jutranje tem-
perature bodo od 1 do 4, na Primor-
skem okoli 8, najvišje dnevne od 12 
do 17 stopinj C.

Obeti
V sredo bo v zahodni in deloma 

osrednji Sloveniji pretežno oblač-
no, ponekod megleno, ob morju 
lahko pade kakšna kaplja dežja. 
Drugod bo povečini sončno z jutra-
njo meglo po nekaterih nižinah. V 
četrtek bo na Primorskem pretežno 
oblačno, drugod bo deloma jasno, 
po nekaterih nižinah bo zjutraj in 
deloma dopoldne megla.

Sosednje pokrajine
Danes bo ob severnem Jadranu 

oblačno in megleno, drugod bo del-
no jasno. Zjutraj in deloma dopol-
dne bo po nekaterih nižinah megla.

Kapacitete za nastanitev 
beguncev so polne

Ob sedanjem navalu je Švedska začela kontrolirati 
meje z namenom popisovanja migrantov. Glede na to, 
da Švedska ni ravno velika država, dnevno vanjo pri-
haja relativno veliko migrantov (med 2.000 in 5.000 
na dan), kar predstavlja logistični izziv, saj sistem ni 
bil pripravljen na takšno maso naenkrat. Tistim, ki se 
registrirajo kot iskalci azila, je v čakanju na odločitev 
zagotovljena nastanitev in dnevna žepnina za življenj-
ske stroške (doslej okoli 10 evrov na dan). Ravno to 
trenutno predstavlja težavo, saj so kapacitete za na-
stanitev prosilcev za azil zapolnjene. Hkrati strošek 
dnevne žepnine za državo v teh tednih eksponentno 
narašča, zaradi česar vlada razmišlja o zmanjšanju 
dnevne žepnine, saj že zdaj namerava Švedska za 
azilante v letu 2016 porabiti 6 milijard evrov, kar je za 
takšno majhno državo kar precej radodarno.

Foto: Črtomir Goznik

Foto: MZ

Brez zaposlitve 
ni normalnega življenja

Dokler je nekdo v procesu odločanja o azilu, ne more dobiti 
zaposlitve, zaradi česar jim država zagotavlja določene ugo-
dnosti. Ko je posamezniku azil odobren, lahko začne iskati 
zaposlitev, s čimer življenje postane enostavnejše, saj so so-
cialne ugodnosti sicer zelo omejene; bolj ali manj le na nujno 
zdravstveno nego in minimalno socialno podporo, ki je loče-
na od socialne podpore za zaposlene, ki izgubijo zaposlitev. 
Slednja je namreč veliko bolj radodarna, saj se izplačuje kot 
odstotek posameznikove plače. Se pa sčasoma zmanjšuje.

Osnovni socialni transferji so torej imigrantom zagotovljeni, 
ampak zares niso ugodni in je življenje zgolj s tem denarjem 
precej težko. Migrantov torej ne bodo pustili umreti na cesti, 
a transferji ne bodo omogočali spodobnega življenja. Poleg 
tega je slednje mogoče izplačati samo, če se migranti regi-
strirajo.

davnemu porastu popularnosti 

skrajnih desničarjev (Sverigede-

mokraterna) umirjena in zme-

raj zelo previdna, še posebej, 

kadar bi tema pogovora lahko 

zanesla k politiki priseljevanja. 

Švedski premier Stefan Löfven 

tako ni podajal posebnih izjav 

na temo trenutnih migrantskih 

valov. Šele pred nedavnim je 

izjavil, da je Švedska sedaj ka-

pacitetno polna in da ne zmore 

sprejeti več migrantov, saj so jih 

že zdaj morali nastaniti v pisar-

nah migrantskih uradov.

Država je torej migrantu pri-

pravljena pomagati, vendar od 

njega, kakor tudi od vsakega 

državljana, pričakuje, da se bo, 

kar se da hitro, sam postavil na 

noge. Mnoge storitve (na pri-

mer zdravstvo, zobozdravstvo 

itd.) namreč kljub močni social-

ni državi ostajajo delno plačni-

ške, zaradi česar je delo nuja in 

je življenje brez slednjega prak-

tično nemogoče. Kulture ne-

skončne socialne podpore tako 

praktično ni, saj le-te švedska 

družba tudi ne želi ali tolerira. 

Švedska kultura namreč temelji 

na trdem delu vsakega posame-

znika in blaginji vseh.
Matic Hriberšek

esar je priljubljena destinacija priseljencev z vsega sveeeeeeeeeeeeeeeetttttttttta.
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